
خطیب نمازجمعه تهران:
روسیه فوراً موضع خود را درباره 

جزایر سه گانه ایران اصلاح کند
خطیب نمازجمعه تهران گفت: 
بــا توجه بــه روابــط راهبــردی و 
مســکو،  و  تهــران  اســتراتژیک 
انتظــار مــردم ایــران اســامی از 
روســیه این است که موضع اخیر 
خــود در خصــوص جزایــر ســه 
گانــه ایرانی را به ســرعت اصاح 
کند.  حجت الاسام والمسلمین 

سیدمحمدحسن ابوترابی فرد ...

رهبرمعظم انقاب:
غفلت حوزه از تبلیغ موجب
استحاله فرهنگی می شود

رهبــر معظــم انقاب اســامی 
هشــدار دادنــد: اگر مــا در مقابل 
تحولات نو به نو در موضوع تبلیغ، 
غفلــت و سســتی کنیــم دچــار 
اســتحاله فرهنگی می شــویم و 
مانند غرب گرفتار قبح زدایی قدم 
به قــدم از گناهان بزرگ خواهیم 
شد که جبران آن، به آسانی ممکن 

نیست، همچنان که امام مکرر ...
روزنامه

24 تیر ماه 1402  27 ذی الحجه1444   16 جولای 2023  شماره 5766  سال بیست و ششم  5000 تومان  شنبه 

بهره  و  اندازی  راه  به  نسبت  دارد  نظر  در  قم  شهرداری 
 برداری، تأمین پزشک و نیروی بخش دندانپزشکی درمانگاه 
فراخوان  برگزاری  طریق  از  السلام("  سیدالشهدا)علیه 
عمومی با اشخاص واجد شرایط اعم از اشخاص حقیقی و 

حقوقی  اقدام نماید.
• هزینه خرید اسناد : جهت خرید اسناد فراخوان مبلغ 
دو میلیون ریال به شماره حساب 100600160021 بانک 
قبال رسید  در  واریز گردد.)اسناد  قم  بنام شهرداری  شهر 

واریز وجه و معرفی نامه تحویل می شود(
• میزان سپرده و نوع تضمین شرکت در فراخوان: مبلغ 
سپرده شرکت در فراخوان دویست میلیون ریال و به صورت 
ضمانت نامه بانکی، چک تضمین شده بانکی و یا واریز وجه 
 IR070610000000100300430054  نقد  به شماره
نزد بانک شهر شعبه صفائیه قم کد 271  به نام شهرداری 

قم خواهد بود.
• مهلت  خرید اسناد: مهلت خرید اسناد فراخوان طی 7 
روز  از تاریخ انتشار آگهی اول می باشد. متقاضیان باید یک 
نسخه از اسناد فراخوان را خریداری نموده و با قید قبولی و 
بدون قید و شرط مهر و امضا کرده و به پیشنهاد خود ضمیمه 
نمایند. عدم انجام این مهم از جانب هر یک از متقاضیان 

باعث حذف آنان از فرایند فراخوان می گردد.
•  محل توزیع اسناد: شهرداری مرکزی، طبقه سوم،حوزه 

سرمایه گذاری شهرداری
• مدت زمان مراجعه جهت دریافت اسناد فراخوان از تاریخ  

1402/04/24  لغایت 1402/04/31 اعلام میگردد.
شنبه   روز  اداری  وقت  پایان  اسناد:  تحویل  مهلت   •

1402/05/01
• محل تحویل اسناد: ساختمان شهرداری مرکز. طبقه 

ششم. اداره کل حراست. 
• گشایش پاکات: روز یک شنبه  مورخ  1402/05/01 

• سایر شرایط فراخوان در اسناد و مدارک درج شده است. 
• تلفن و فکس حوزه سرمایه گذاری شهرداری :  تلفن : 

36104344-025 فکس: 025-36104349

آگهی تجدید فراخوان عمومی
 شناسایی سرمایه گذار

جهت  راه اندازی بخش دندانپزشکی درمانگاه 

گزارش»ایمان«ازحال ناخوش قطب تولید شیر قم؛

شهـرک لـبن
 دروضعیت قرمز!
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عضو شورای اسامی شهر مقدس قم مطرح کرد:
انتقاد از عدم تخصیص سهم شهرداری قم از جرائم رانندگی
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استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت تنوع بخشی به محصولات و 
کشورهای هدف صادراتی 

دبیر اجرایی و سخنگوی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 1۹ دی :

سطح همکاری شهرداری قم در موضوع حجاب و عفاف درکشوربی نظیر است

رییس مجلس شورای اسامی: 
نمایندگان مجلس حق دخالت
در انتصابات دولتی را ندارند

 رییس مجلس شــورای اسامی 
دخالت نماینــدگان در انتصابات 
دولتی را خاف شــرع دانســت و 
گفت: قطعاً دخالت نمایندگان در 
عزل و نصب ها خاف قانون است 
و رهبر معظم انقاب نیز نسبت به 
این موضوع تذکر لازم را داده اند. 
محمدباقر قالیباف روز پنجشنبه 

در نهمین همایش سراسری ... 2 22

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم:

درمانگاه تخصصی در بیمارستان
 امام رضا )ع( احداث می شود
عدم سرویس دهی ناوگان اتوبوسرانی در مسیربیمارستان تامین اجتماعی
افزایش 15 درصدی ارائه خدمات به بیماران سرپایی در مراکز ملکی

پرداخت 140 میلیارد تومان ازمطالبات مراکزدرمانی طرف قرارداد 
سال آینده بخش MRI بیمارستان امام رضا)ع( راه اندازی می شود 
توسعه صد درصدی نسخه نویسی الکترونیکی بعنوان  لبن  ؛شهرک  کرمانی  اله  روح   / گزارش   / ایمان 

به  نامناسبی  وضعیت  روزها  این  قم  شیراستان  تولید  قطب 
لحاظ زیرساختی و بهداشتی دارد که بی توجهی و عدم اتخاذ 

تصمیمات عملیاتی، درآینده نزدیک مشکل آفرین خواهد شد و 
تبعات بهداشتی ، اقتصادی و اجتماعی زیادی به همراه خواهد 
داشت. شهرک لبن دربلوارخلیج فارس ،روبروی آرامستان بقیع 
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شهرک لبن پشتوانه قوی اجرایی و نظارتی ندارد!

  

فرماندار شهرستان کهک گفت: مجتمع کارگاهی پوشاک با مساحت سه هکتار در این 
شهرستان مصوب و جانمایی شد.  علیرضا گلچین پور در گفت و گویی اظهارداشت: 
ستاد  کارگروه  در  کهک  شهرستان  در  پوشاک  کارگاهی  تخصصی  مجتمع  یک  ایجاد 
تسهیل و رفع موانع تولید استان قم مطرح و تصویب شد. وی ادامه داد: هدف اصلی 
از احدث این مجتمع بهره مندی سرمایه گذاران و فعالان بومی این شهرستان از مزایای 
نواحی صنعتی در احداث طرح های تولیدی و اشتغال است. وی با اشاره به تولید و فروش 

هزار   28 حدود  مجموع  از  گفت:  قم  استان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  سرپرست 
متقاضی که تا پایان سال گذشته 80 میلیون خود را در موعد مقرر تکمیل کرده اند، 
24 هزار نفر متصل شده اند و مابقی آن ها ظرف مدت دو تا سه هفته آینده به پیمانکار 
متصل خواهند شد. حسین زنجیرانی فراهانی اظهار کرد: در استان قم بیش از 140 
هزار متقاضی در سامانه نهضت ملی مسکن ثبت نام کرده اند که حدود 70 هزار نفر از 
آن ها حائز شرایط شناخته شده اند. وی افزود: براساس تعهد استان از این تعداد 17 

فرماندارشهرستان کهک خبرداد:
تصویب احداث مجتمع کارگاهی در کهک

 با مزایای نواحی صنعتی

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:
اتصال 24 هزار متقاضی به پیمانکاران

 درسایت 560 هکتاری پردیسان
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مدیر درمان سازمان تامین اجتماعی استان قم گفت : اقدامات اولیه و دریافت 
پروانه از شهرداری برای احداث یک درمانگاه تخصصی در ضلع شمالی بیمارستان 
امام رضا)ع( با متراژ 3 هزار متر انجام شده است و با تامین اعتبار300 میلیارد تومانی 
پیش بینی شده ، فرآیند اجرایی را  درسه  ماه آینده آغاز وتا 3 سال آینده به بهره برداری 

خواهد رسید. 
به گزارش ایمان ،سیدمهدی محصل مدیر درمان سازمان تامین اجتماعی استان 
قم  روز چهارشنبه 21 تیرماه در نشست خبری که به مناسبت هفته تامین اجتماعی 
در سالن جلسات امام جواد)ع( بیمارستان امام رضا)ع( برگزار شد، اظهار کرد: برآورد 
جمعیت استان قم حدود یک میلیون و 400 هزار نفر است و مدیریت درمان تامین 
اجتماعی بیش از826 هزار نفر یعنی 58 درصد جمعیت استان را تحت پوشش 

خدمات درمانی بیمه تامین اجتماعی قرار داده است.
وی با اشاره به اینکه خدمات حوزه درمان به صورت مستقیم و غیرمستقیم تعریف 
شده است، گفت: معاونت درمان تامین اجتماعی در حوزه درمان مستقیم در 4 
مرکز شامل بیمارستان امام رضا)ع( و سه درمانگاه 22 بهمن، بوعلی و غرضی به 
بیمه شدگان محترم خدمات ارایه می دهد، همچنین در حوزه درمان غیرمستقیم از 
طریق انعقاد قرارداد با 800 مرکز سبب افزایش میزان دسترسی و خدمت رسانی به 

بیمه شدگان در سطح استان گردیده است.
کسب درجه یک اعتباربخشی بیمارستان امام رضا)ع( 

مدیردرمان تامین اجتماعی استان به کسب درجه یک اعتباربخشی بیمارستان 
اهداف  از مهم ترین  اعتباربخشی یکی  : موضوع  و گفت  اشاره کرد  امام رضا)ع( 
عملکرد  ارزیابی  درخصوص  ودرمان  بهداشت  وزارت  که  است  شاخصه هایی  و 
تامین  اینکه  به  باتوجه  همچنین  است.  داده  قرار  کشور  سطح  در  بیمارستان ها 
اجتماعی جدای از بیمارستان های دانشگاه علوم پزشکی است، دقت و سخت گیری 
خاصی در عملکرد آن وجود دارد و ما توانستیم با تلاش و دقت فراوان در مدیریت 

درمان این رتبه را کسب کنیم.
راه اندازی کلینیک دیابت و فشارخون در کلیه واحدهای درمانی ملکی

وی درخصوص توسعه فضای فیزیکی اظهار کرد: در توسعه فضای فیزیکی درسال 
گذشته بخش NICU بیمارستان امام رضا)ع( را با اعتباری بالغ بر8 میلیارد تومان آغاز 

کردیم که در سال جاری به بهره برداری رسیده است.
مدیر درمان سازمان تامین اجتماعی استان قم تصریح کرد:در سال گذشته کلینیک 
دیابت و فشارخون در کلیه واحدهای تابعه  راه اندازی نموده ایم  وتعداد مراجعات به 
کلینیک های مذکور بالغ بر 3458 مورد بوده و در سه ماهه ابتدای سال جاری این آمار 

بالغ بر 1428 مراجعه بوده است.
غربالگری بیماری های مزمن در اولویت قرارگرفته است

محصل با بیان این که یکی از اهداف سازمان تامین اجتماعی نگاه پیشگیرانه است، 
عنوان کرد: در این راستا کلینیک  بیماری های مزمن را افتتاح کردیم تا با غربالگری، 

بیماران دارای فشار خون، دیابت، تیروئید و اعصاب و روان شناسایی شوند.
مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم با اشاره به غربالگری بیماری های بدخیم 
برخی  اجتماعی  تامین  مراکز  به  مراجعه کنندگان  آمار  طبق  کرد:  خاطرنشان 
بیماری های صعب العلاج مانند سرطان سینه در خانم ها و سرطان روده بزرگ در آقایان 
بسیار شایع است و طی طرحی  در راستای ارتقا سطح سلامت بیمه شدگان در سال 

گذشته اقداماتی برای غربالگری بیماران انجام شده است.
استاندارد  رضا)ع(  امام  بیمارستان  در  کیفیت  افزایش  راستای  در  افزود:  وی 
ISO45001 اخذ شده است که به سیستم مدیریت ایمنی و سلامت شغلی مربوط 

می شود.
افزایش 15 درصدی  ارائه خدمات به بیماران سرپایی در مراکز ملکی

وی دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به افزایش 15 درصدی میزان  ارائه 
خدمات به بیماران سرپایی در مراکز ملکی  گفت :از حدود  دو میلیون و 110 هزار 
مراجعه در سال 1400به بیش از 2 میلیون و 420 هزار مراجعه در سال 1401  رسیده 
است و مراجعات سرپایی در سه ماهه ابتدای سال جاری بیش از 565 هزار مراجعه 

بوده است.
مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم اضافه کرد: ارائه خدمات به بیماران بستری 
و  به 11هزار   و 6مراجعه در سال 1400  از 11هزار   امام رضا)ع(   بیمارستان  در 
207مراجعه در سال 1401 افزایش یافته است همچنین مراجعات بستری در سه 

ماهه ابتدای سال جاری بالغ بر 2593مراجعه بوده است.
افزایش 41 درصدی اعمال جراحی در بیمارستان امام رضا)ع(  

وی ادامه با اشاره به افزایش 41 درصدی اعمال جراحی   گفت : تعداد عمل های  
جراحی از 5هزارو212 عمل در سال 1400  به 7هزار 351عمل در سال 1401 
رسیده است ،همچنین به دنبال افزایش جذب پزشکان در حوزه های ارتوپدی ، 
مغز و اعصاب و زنان، در  این میان جراحی های کوچک حدود 43درصد، جراحی 
های متوسط حدود 22 درصد و جراحی های بزرگ حدود 82 درصد افزایش داشته 
است همچنین اعمال جراحی بستری در سه ماهه ابتدای سال جاری بالغ بر هزار 

و653عمل بوده است.
محصل با اشاره به فعالیت بیمارستان امام رضا)ع( در ایام کرونا خاطرنشان کرد: در 
ایام کرونا بیمارستان امام رضا)ع( در سطح استان کم ترین میزان مرگ و میر را داشته 
است.در سطح کشور از هر 100 نفر 11 نفر فوت می کردند ولی در بیمارستان امام 

رضا)ع( این تعداد به 7 نفر به ثبت رسیده بود.
وی در خصوص عملکرد شورا ها و کمیسیون های پزشکی نیز گفت: در سال گذشته 
بالغ بر3هزار و551   مراجعه به شورای پزشکی صورت گرفته است و همچنین 220 
جلسه شورای پزشکی برگزار گردیده است. جمع آمار از کارافتادگی کلی و جزئی بالغ 
بر 245 مورد بوده که از این تعداد بالغ بر 26 مورد مربوط به از کارافتادگی جزئی ناشی 
از کار بوده است. همچنین تعداد مراجعات به کمیسیون پزشکی تجدید نظر بالغ بر 

590 مورد بوده است.
توسعه صد درصدی نسخه نویسی الکترونیکی در مراکزملکی 

مدیردرمان تامین اجتماعی استان با بیان اینکه در حوزه درمان غیرمستقیم یکی 
از پروژه های بزرگ و اهداف کلان بر اساس برنامه ششم توسعه بر عهده سازمان های 
بیمه گر، نسخه الکترونیکی است، اظهار کرد: در سال 1400 میزان رشد و توسعه 
نسخه الکتریکی 60 درصد بود ولی در سال 1401 به 99.6 درصد و در سال جاری 

این رشد را به 100 درصد رسانده ایم.
پرداخت 140 میلیارد تومان ازمطالبات مراکزدرمانی طرف قرارداد 

وی ضمن بیان اینکه یکی از مباحث و چالش های دیگر در حوزه درمان موضوع 
تاخیر در پرداخت مطالبات مراکز طرف قرارداد بوده است، گفت: در تیرماه سال 
جاری حدود 140 میلیارد تومان از مطالبات را پرداخت کرده ایم و امروز در  شرایطی 

قرار داریم که میزان سندهای دریافتی با پرداختی ها برابر شده است.
محصل با اشاره به طرح حفاظت مالی بیمه شدگان بالای 65 سال اظهار کرد: در این 
طرح مقرر گردید هزینه بستری بیماران سالمند بالای 65 سال که به بیمارستان های 
دولتی و دانشگاهی مراجعه می کنند پرداخت شود که در این طرح حدود 544 مراجعه 
کننده به ثبت رسیده و حدود 8 میلیارد تومان جهت درمان این قشر از بیمه شدگان 

پرداخت شده است.
پرداخت  157 میلیارد تومان به بیماران صعب العاج 

وی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری مبنی براینکه تلاش کنید تا بیمار جز رنج 
و بیماری دغدغه و رنج دیگری نداشته باشد، بیان کرد: درسال گذشته  157 میلیارد 
تومان هزینه درمان بیمه شدگان جهت  بیماران خاص و صعب العلاج پرداخت کرده 
ایم  و در سه ماهه ابتدای سال 1402  نیز بیش از 57 میلیارد و 700 میلیون تومان 
جهت بیماران خاص و صعب العلاج هزینه شده است همچنین اجرای طرح پوشش 
هزینه سرباری بیماران صعب العلاج  در زمستان  سال 1401و بررسی 459 پرونده 
مدارک و اسناد پزشکی این گروه از بیماران با هزینه ای بیش از 5 میلیارد تومان انجام 

شده است.
پرداخت 3میلیارد و ۹00میلیون تومان جهت درمان به زوج های نابارور

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم در خصوص خدمات ناباروری معاونت درمان 
به مراجعه کنندگان در سال گذشته گفت:  با ارتقای میزان تعهدات سازمان تامین 
اجتماعی درخدمات ناباروری درسال گذشته بالغ بر 2059 پرونده ناباروری و بیش از 
3میلیارد و 900میلیون تومان جهت درمان بیمه شدگان به زوج های نابارور پرداخت 
شده است همچنین این آمار در سه ماهه ابتدای سال جاری بیش از 430 پرونده و 

بیش از 767 میلیون تومان هزینه جهت زوج های نابارورپرداخت گردیده است.
وی ادامه داد: در سال گذشته برای 317 پرونده از محل هزینه درمان خارج از 

تعهدات سازمان595  میلیون تومان به بیماران عز پرداخت گردیده است.
محصل افزود: میزان پرداخت هزینه درمان بیمه شدگان در مراکز طرف قرارداد 
از 503 میلیارد تومان در سال 1400 به بیش از 849 میلیارد تومان در سال 1401 
رسیده است همچنین میزان ارائه خدمات به بیماران سرپایی در درمان غیر مستقیم  
ازحدود 5 میلیون و 863 مراجعه در سال 1400به بیش از 7 میلیون مراجعه در سال 

1401 رسیده است.
سال آینده بخش MRI بیمارستان امام رضا)ع( راه اندازی می شود 

از  پروانه  و دریافت  اولیه  اقدامات  توسعه ای گفت:  اقدامات  محصل درخصوص 
امام  بیمارستان  برای احداث یک درمانگاه تخصصی در ضلع شمالی  شهرداری 
رضا)ع( با متراژ 3 هزار متر انجام شده است و با تامین اعتبار300 میلیارد تومانی پیش 
بینی شده ، فرآیند اجرایی را  درسه  ماه آینده آغاز خواهیم کرد که تا 3 سال آینده به 
بهره برداری خواهد رسید.  وی ادامه داد:همچنین در بلوک زایمان این بیمارستان سه 
اتاق LDR جهت حمایت از مادران باردار طراحی شده است. و در بحث MRI که یکی 
از نیازهای اصلی بیمه شدگان است و هزینه های زیادی را متوجه خانواده ها می کند، 

برنامه ریزی هایی صورت گرفته تا در سال آینده بخش MRI نیز راه اندازی شود.
سوله   سه  ساخت  مجوز  اخذ  افزود:  قم  استان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیر 
انباردارویی و تجهیزات پزشکی و بایگانی راکد مدارک پزشکی بیمارستان امام رضا)ع( 
همچنین فراخوان به مراکز درمانی اوتیسم در سطح استان جهت عقد قرارداد از دیگر 

اقدامات توسعه ای بوده است.
افزایش 75 درصدی هزینه های درمانی بیمه شدگان

محصل دربخش دیگری  از سخنان خود با اشاره به هزینه درمان بیمه شدگان در 
بخش های درمان مستقیم و غیر مستقیم  در سال گذشته گفت: در  سال  گذشته 
یش از 1195میلیارد تومان بوده که نسبت به سال قبل حدود 75 درصد افزایش یافته 
است. بیشترین علت افزایش هزینه ها مربوط به افزایش هزینه های پرداختی به مراکز 

طرف قرارداد بوده است. 
وی افزود :تعداد بیمه شدگان تحت پوشش درمان  تامین اجتماعی در استان قم 
در پایان سال 1401 بالغ بر826,326 نفر بوده است. مدیریت درمان استان قم در 
سال 1401 به ازای هریک از بیمه شدگان تحت پوشش بیش از یک میلیون و 400 
هزارتومان هزینه نموده که نسبت به سال قبل حدود 67.5درصد افزایش یافته است.
عدم سرویس دهی ناوگان اتوبوسرانی در مسیربیمارستان تامین اجتماعی

وی در بخش دیگری ازسخنان خود با انتقاد از نبود مسیر دسترسی استاندارد 
و سرویس حمل و نقل شهری  ارزان قیمت)اتوبوس(برای رفت آمد بیمه شدگان به 
بیمارستان امام رضا)ع( گفت: 58درصد جمعیت استان قم که اغلب از قشر ضعیف 
و متوسط جامعه هستند که برای گرفتن خدمات به بیمارستان تامین اجتماعی امام 
رضا)ع( مراجعه می نمایند که ایجاد یک مسیر مناسب و سیرویس دهی مناسب ناوگان 
اتوبوسرانی قم مطالبه به حقی است که می بایست مدنظر مسئولان شهری و استانی 
قرار گیرد امیدواریم در آینده نزدیک  این مشکل چندین ساله برطرف و بیمه شدگان 

طعم شیرین خدمات درمانی رایگان را بیش ازگذشته بچشند.
ضرورت انتقال واحدهای تولیدی آلاینده از اطراف بیمارستان امام رضا )ع(

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم دربخش پایانی سخنان خود  گفت : وجود 
کارخانجات و واحدهای تولیدی آلاینده در اطراف بیمارستان امام )ع( مشکلات 
زیادی برای این بیمارستان ایجاد کرده است و هزینه های سنگینی برای تامین و 
تعویض فیلتر های هواکش  بیمارستان به بیمه شدگان تحمیل می نماید که امیدواریم 
با حساسیت بیشتر مسئولان مرتبط شاهد انتقال این واحدهای آلاینده به شهرک ها و 

نواحی صنعتی استان قم باشیم.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم:

درمانگاه تخصصی در بیمارستان امام رضا )ع( احداث می شود

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم
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 خطیب نماز جمعه قم؛

سران قوا با تنظیم قانون جلوی ابتذال
 در جامعه را بگیرند

خطیب نماز جمعه قم گفت: سران قوا با روش های حکیمانه و با تنظیم قانون برای 
جلوگیری از ابتذال در جامعه اقدام کنند و با کسانی که قصد لجاجت دارند برخورد شود.

آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های نماز جمعه این هفته قم که در مصلای قدس 
این شهر با اشاره به دیدار جمعی از مبلغان با رهبر معظم انقلاب بیان داشت: رهبر معظم 
انقلاب تاکید کردند نیاز کشور به فعالیت های تبلیغی بیش از میزان کنونی است و اولویت 
و اهمیت سنت تبلیغ در رسالت حوزه افزایش یافته است. تولیت حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( در خصوص امر به معروف و نهی از منکر گفت: هفته اول ماه محرم به نام 
امر به معروف و نهی از منکر نامگذاری شده است و بدون تردید هر نهضت در جهت حفظ 
مسیر حرکت خود نیاز مند طراحی و تدوین فرایند آسیب شناسی برای کاهش آسیب 
پذیری است. وی گفت: پیامبر اسلام فرمود کسی که امر به معروف و نهی از منکر این دو 
فریضه الهی را مهم بداند، او خلیفه خدا بر روی زمین است. خطیب جمعه قم با تقدیر از 
برپایی برنامه های روز حجاب و عفاف در سراسر کشور گفت: مردم غیرتمند در این مناسبت 
با برپایی برنامه های خوب پیام انقلاب اسلامی را به گوش مروجان فساد و بی حجابی 
رساندند. سعیدی عنوان داشت: رضا شاه در دوران حکومت چند کار را دنبال کرد که در 
مجموع دین زدایی بوده است و او برای رسیدن به اهداف شوم از راه مبارزه با حجاب وارد 
شد و در مسجد گوهرشاد مردم را به رگبار بست. تولیت حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
بیان داشت: در آشوب های اخیر بهانه درست کردند تا دین زدایی و حجاب زدایی کنند 
و بهائیان و منافقین و مزدوران به صحنه آمدند و آرزو داشتند کسانی که حجاب خوبی 
نداشتند به آنان ملحق شوند اما سیلی محکمی از این افراد خوردند. عضو مجلس خبرگان 
رهبری افزود: سران قوا با روش های حکیمانه و با تنظیم قانون برای جلوگیری از ابتذال در 

جامعه اقدام کنند و با کسانی که قصد لجاجت دارند به شدت با آنان برخورد شود.

آیت الله اعرافی در دیدار رئیس بنیاد شهید:

ایثارگران باید نماد گفتمان
 انقلاب اسلامی باشند

مدیر حوزه های علمیه گفت :ایثارگران باید نماد گفتمان انقلاب اسلامی باشند و 
تحقق این امر مستلزم  کار نرم افزاری سخت و پیچیده است و اکنون جمعی از این افراد 
در این مسیر هستند و احساس سرافرازی و افتخار می کنند. آیت الله علیرضا اعرافی 
روزپنجشنبه در دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران که در قم برگزار شد اظهار داشت: 
این توفیق در حالی حاصل شده است که خیلی از دورانی که بنیاد شهید در امور فرهنگی 
در هر شهر و استانی پرچم دار بود فاصله گرفته بودیم، اما اکنون حرکت بنیاد شهید از 
ستاد تا عمق شهرستان ها در ترویج ارزش های فرهنگی ادامه پیدا می کند. وی بیان 
کرد: ایثارگران باید نماد گفتمان انقلاب اسلامی باشند و تحقق این امر مستلزم  کار نرم 
افزاری سخت و پیچیده است و اکنون جمعی از این افراد در این مسیر هستند و احساس 
سرافرازی و افتخار می کنند. وی به فعالیت مدارس شاهد اشاره کرد و گفت: بعد از دفاع  
مقدس مدارس شاهد مشعل هدایت بود، ولی در گذر زمان مقداری این موضوع در این 
 مدارس کند و ضعیف شد، اما خوشبختانه نگاهی که دولت جدید به مدارس شاهد دارد 
خیلی خوب است. مدیر حوزه های علمیه افزود: گفتمان انقلاب اسلامی در دنیا، دارای 
گفتمانی است که بسیار مشتری دارد ولی متاسفانه در داخل کشور مقداری از آن غافل 
هستیم. وی ادامه داد: در دنیا، صف های بزرگ تشکیل شده است که حرف ما را بشنوند 
و در بخش علوم اسلامی کارهای زیادی در جامعه المصطفی انجام شده است و نیاز به 
کار دانشگاهی عمیق برای ترویج گفتمان داریم و اگر بتوانیم بخش عمده ای از دانشگاه 
ها را به این رنگ و لعاب بکشانیم بسیار خوب است. آیت الله اعرافی هم چنین تاکید کرد 

که گردشگری و کار دانشگاهی در تبلیغ گفتمان اسلامی و انقلابی ما تاثیر زیادی دارد.
 

خطیب نمازجمعه تهران:

روسیه فوراً موضع خود را درباره
 جزایر سه گانه ایران اصلاح کند

خطیب نمازجمعه تهران گفت: با توجه به روابط راهبردی و استراتژیک تهران و مسکو، 
انتظار مردم ایران اسلامی از روسیه این است که موضع اخیر خود در خصوص جزایر سه 

گانه ایرانی را به سرعت اصلاح کند.
 حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدحسن ابوترابی فرد در خطبه های نماز جمعه 
امروز تهران که در مصلی امام خمینی )ره( برگزار شد، گفت: با توجه به روابط راهبردی 
و استراتژیک تهران - مسکو و منشور سازمان همکاری های شانگهای درباره احترام به 
تمامیت ارضی کشورهای عضو،  انتظار مردم ایران اسلامی از روسیه این است که موضع 

اخیر خود در خصوص جزایر سه گانه ایرانی را به سرعت اصلاح کند.
حجت الاسلام ابوترابی خاطرنشان کرد: کسری غیر منطقی و ناترازی غیرمعقول بودجه 
سالانه کشور از مهم ترین تهدیدها برای برنامه هفتم توسعه است. تورمی که شما از آن رنج 
می برید ریشه در ناترازی هزینه ها و درآمدها دارد که فشار آن را آحاد مردم باید تحمل کنند.
وی با بیان اینکه برای کاهش ناترازی بودجه برخی فکر می کنند باید منابع اضافه کنند، 
ادامه داد: کوچک شدن دولت، تحقق دولت الکترونیک و تلاش برای سپردن مسئولیت 

ها به دسته شایسته ترین مدیران رمز کاهش ناترازی بودجه است.
وی یادآور شد: برای فهم دقیق ناکارآمدی دستگاه اداری کشور کافیست به مردم مراجعه 

کنیم. از آنان در مورد سطح رضایتمندی از خدماتی که به آنها می شود سوال کنیم.
 

مصطفی کواکبیان: 

قانون انتخابات باید طرفدار افزایش 
مشارکت مردم باشد

دبیر کل حزب مردم سالاری گفت: رفع موانع مشارکت مردم همچون مشکلات معیشتی 
و اقتصادی اهمیت دارد و باید برای برطرف کردن شان اقدامات اساسی انجام شود.

نظام  هیچ  کرد:  اظهار  ایران  احزاب  خانه  فصلی  همایش  در  کواکبیان  مصطفی 
انتخابات لازمه هر نظام دموکراتیک، رقابت  انتخابات معنا ندارد.  مردم سالاری بدون 
ضرورت این انتخابات و حزب پیش نیاز رقابت است. وی افزود: همه در این نشست به 
دنبال استقبال از هر اقدامی هستیم که موجب افزایش مشارکت شود. همه خواهان 
سربلندی نظام هستند و نباید اقدامی در راستای مایوس شدن مردم انجام دهیم و اعتماد 
آنها را خدشه دار کنیم. کواکبیان ادامه داد: تاکید ما در اصلاح قانون نظام انتخاباتی این 
است که قانون باید طرفدار افزایش مشارکت مردم باشد. رفع موانع مشارکت مردم مانند 
مشکلات معیشتی و اقتصادی اهمیت دارد و باید برای برطرف کردن این موانع اقدامات 
اساسی انجام شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: شورای نگهبان باید با تکیه به 
دیدگاه رهبری مبنی بر مشارکت حداکثری مردم، برخی نگاه های سلیقه ای را در برخی 
از شهرستان ها مدیریت کند تا مشارکت افزایش یابد. دبیرکل حزب مردم سالاری یادآور 
شد: انتخابات لازمه هر نظام دموکراتیک، رقابت لازمه هر انتخابات و حزب لازمه رقابت 
است. اگر احزاب جدی گرفته نشوند، رقابت بی خاصیت می شود و در پی آن انتخابات و 

مردم سالاری هم بی خاصیت خواهند شد.

وزیر کشور:

 جریان های سیاسی در انتخابات 
فعال باشند

وزیر کشور از همه جریان های سیاسی معتقد به عظمت کشور خواست در انتخابات 
امسال فعال باشند و گفت: ما زمینه فعالیت آنها را فراهم می سازیم.

احمد وحیدی روز پنجشنبه در همایش آموزشی منطقه ای استان های کرمان، فارس و 
یزد، مدیران کل سیاسی، فرمانداران و مدیران ای تی با موضوع برگزاری انتخابات در محل 

استانداری کرمان افزود: امنیت، سلامت و رقابت پیش درآمد مشارکت است.
وی ادامه داد: ما باید زمینه را برای فعالیت جریان های سیاسی فراهم کنیم و تامین 
امنیت و سلامت به ما مربوط می شود. وزیر کشور خاطرنشان کرد: یکی از افتخارات ما 
در طول 44 ساله گذشته انقلاب این بوده که این مولفه ها )امنیت، سلامت، رقابت و 
مشارکت( حاکم بوده است. وحیدی بر لزوم تقویت ارتباط فرمانداران و بخشداران با مردم 
نیز تاکید و اظهار کرد: فرمانداران بیشتر از استانداران و استانداران بیشتر از وزارت کشور 
در برگزاری انتخابات نقش دارند، زیرا انتخابات در شهرها و روستاها اتفاق می افتد و 

کسانی که با بطن مردم ارتباط دارند، فرمانداران و بخشداران هستند.
وی افزود: دشمن خیلی تلاش می کند بین مردم و مسئولان فاصله بیندازد و موفق هم 

نشده اما افزایش مشارکت حاصل تلاش شما )مجریان انتخابات( خواهد بود.
 

دو اقدام اساسی برای 
حفاظت از جزایر سه گانه

سفر  پی  در  ایران  علیه  روسیه  غیردوستانه  اقدام 
آذرماه  اواسط  در  عربستان  به  چین  جمهور  رئیس 

1401 و همراهی وی با مواضع کشورهای شورای همکاری خلیج فارس در همه 
حوزه ها علیه جمهوری اسلامی ایران، صورت می گیرد.

حضور وزیر خارجه روسیه در اجلاس مشترک وزرای امور خارجه شورای همکاری 
خلیج فارس و حمایت روسیه از مواضع امارات در باره جزائر سه گانه ایرانی، حاکی 
از آنست که ایران باید موضوع حاکمیت بر این جزائر را جدی تر بگیرد به طوری 
که امارات و کشورهای حامی وی را از طرح مداوم این مسئله نا امید کند. اقدام 
غیردوستانه روسیه علیه ایران در پی سفر رئیس جمهور چین به عربستان در اواسط 
آذرماه 1401 و همراهی وی با مواضع کشورهای شورای همکاری خلیج فارس 
در همه حوزه ها علیه جمهوری اسلامی ایران، صورت می گیرد. اقدام روسیه 
علیه ایران بار دیگر موضوع اهمیت جزائر سه گانه ایرانی در خلیج فارس و مسئله 
تمامیت ارضی ایران را در افکار عمومی مطرح کرده است و مردم را نسبت به نیت 

روسیه به شدت مشکوک کرده است.
به نظر می رسد که خوبست تا دولت جمهوری اسلامی ایران، دو اقدام اساسی را 
برای حفاظت از این جزائر در دستور کار دائمی خود قرار دهد. یکی اقدام سیاسی 
و آن اینکه وزارت امور خارجه مأمور شود تا قبل از سفر مقامات کشورهای مختلف 
به منطقه خاورمیانه، همه آنها را نسبت به حساسیت ایران در باره حفظ تمامیت 
ارضی خود توجیه کند و به آنها هشدار دهد که مراقبت کنند تا در دام برنامه های 

کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس علیه ایران نیفتند.
باید به کشورهای مختلف یادآور شد صدام حسین یکی از بهانه ها و دلایلی را که 
برای شروع جنگ خود با ایران اعلام کرده است این بوده که به ایران فشار نظامی 
وارد کند تا این سه جزیره مهم در خلیج فارس به اعراب واگذار شود. اما جمهوری 
اسلامی ایران با 8 سال مقاومت در برابر تجاوز ارتش متجاوز بعثی که با حمایت 
همین کشورهای عربی از صدام انجام شد، قادسیه صدام حسین بعثی را ناکام 

گذاشت.
دوم اینکه ایران هرچه سریعتر برنامه ای را برای تبدیل این سه جزیره به سه قطب 

گردشگری و تفریحی و اقتصادی، برنامه ریزی کند.
و  »حافظ«  »فردوسی«،  بزرگ  شهر  سه  ام  کرده  پیشنهاد  بارها  که  همانطور 
»سعدی« را در این سه جزیره با احداث حداقل پنجاه برج بلند بیش از یکصد 
طبقه در دستور کار قرار دهد تا با سرمایه گذاری همه ایران دوستان، این سه جزیره 
تبدیل به سه قطب بزرگ رفت و آمد ایرانیان برای ورزش های دریایی، گردشگری 
و تفریحی در منطقه میانی خلیج فارس شوند. اگر چنین کاری صورت گیرد می 
توان انتظار داشت که حدود یکصد هزار ایرانی و گردشگر به طور شبانه روزی در 
این جزائر اسکان یابند و ایرانیان به جای رفتن به دبی و ترکیه برای سرمایه گذاری 
و تفریح به این جزائر بروند. آنگاه با رفت و آمد شبانه روزی گردشگران به این جزائر 
طبیعتاً چشم طمعِ خارجی ها از آنها دور خواهد شد.به هر حال باید توجه کرد 
که سیاست نامتوازن خارجی و اعتماد بیش از حد به روسیه و چین و دور افتادن 
از شعار انقلابی »نه شرقی نه غربی« حاصلی جز رفتارهای شگفت انگیز روسیه و 

چین علیه ایران ندارد.

قاره آفریقا سرزمین 
فرصت های زودگذر 

به  آقای رئیس جمهور سفر مهمی  هفته گذشته 
قاره افریقا و سه کشور کنیا ، اوگاندا و زیمباوه  داشت 

که از لحاظ سیاسی ، اقتصادی و فرهنگی دارای اهمیت قابل توجهی است 
استقبال گرم مردم و دولت این کشورها از رئیس جمهور و هئیت همراه ،  نشان 
از تمایل همه جانبه کشور های ان قاره به کشور عزیزمان ایران دارند .  کشورهایی 
که حرکت شتابداری را در مراوده با سایر کشور های دنیا اغاز نموده اند .از دیرباز 
ایران با تاسیس مراکز فرهنگی در دنیا در صدد گسترش مناسبت های  فرهنگی 
با کشورهای دنیا بخصوص کشور های آفریقایی بوده و هزینه های زیادی در این 
راستا متحمل شده است  که موفقیت یا عدم موفقیت این هزینه کردها از حوصله 
این مطلب خارج است . مناسبت های مشترک  دینی و مذهبی بین کشورهای 
ایران و آفریقایی می تواند موجب محکم تر شدن سایر مناسبتها از جمله اقتصادی 
شود که جای بسیار با اهمیت تری نسبت به سایر حوزه ها دارد . تا چندی قبل 
از کشور های آفریقایی بنام سرزمین فرصت ها نام می بردند ولی امروزه با توجه به 
نیازهای آنها و حضور کشورهای چین ،  ترکیه  و حاشیه خلیج فارس برای تامین 
نیازآنها درحال گرفتن بازار از دست تجار ایران است و چنانچه دولت و بخش خصوصی 
دست به دست هم ندهد و از این فرصت زود گذر استفاده نکنندکمتر از دو سال دیگر 
فرصت های  اقتصادی و صادراتی ما از دست رفته و کشور های مذکور این خلا را پر 
خواهند کرد. برهرحال برای رفع این دغدغه باید دولت اهتمام و تمرکز خود را روی 
حوزه اقتصادی از طریق تقویت رایزن های اقتصادی و حوزه اقتصادی سفارتخانه ها 
و برگزاری نمایشگاههای معرفی ظرفیت های  اقتصادی ایران و پرداخت تسهیلاتی به 
تجار این حوزه نموده که قطعا پس از تحقق گسترش مناسبات اقتصادی شاهد ارتقا 
سایر حوزه ها از جمله فرهنگی و ... خواهیم بود و شاید بتوان بخشی از هزینه های 
انجام شده در حوزه فرهنگی را جبران نمود .  امید است سیاست های اقتصادی 
اتخاذ شده در دولت بتواند از این فرصت های زود گذر استفاده حداکثری را نموده و 

شاهد ارتقای صادرات محصولات ایران به قاره افریقا باشیم .
کارشناس اقتصادی 

آیت الله مکارم شیرازی:

 احترام به خانواده شهدا پاسداشت 
ارزش های انقلاب اسلامی است

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با بیان اینکه احترام به خانواده شهدا 
احترام به ارزش های انقلاب اسلامی است، گفت: این عزیزان در راه ارزش های 
انقلاب جان دادند و به همین دلیل به همان نسبت امنیت را برای من با ارمغان 
آوردند، برای همین سعی کنید منهای وظیفه قانونی خودتان به عنوان یک عبادت 
الهی به این ها رسیدگی کنید. وی در دیدار با سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی 
معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران بیان داشت: خانواده شهدا 
و ایثارگران بخش مهمی از جامعه ما هستند که باید به آنها رسیدگی شود. رسیدگی 
به خانواده شهدا فقط احترام به شهدا نیست بلکه تشویقی است برای رزمندگان 
آینده انقلاب اسلامی، آنها نگاه می کنند که نسبت به شهدا و خانواده شان چه 
اقداماتی صورت گرفته است ، وقتی دیدند خانواده شهید تکریم می شود، آنها 
هم بدون نگرانی از آینده خانواده خود اگر لازم باشد برای امور رزمندگی حاضر 
می شوند. برای همین تکریم و رسیدگی به خانواده شهدا علاوه بر یک امر مهم ، 
برای آینده نیز موثر است . وی افزود: ما باید بدانیم که مدیون شهدا هستیم. اگر این 
شهدا نبودند، هم اکنون مشخص نبود که کشور ما در چه وضعیتی قرار داشت، این 
عزیزان بودند که انقلاب را با جان خودشان و با ایثارگریشان حفظ کردند. به عقیده 
من هرگونه خدمت به خانواده شهدا حکم عبادت را دارد منهای اینکه یک وظیفه 
قانونی هم محسوب می شود. در هر صورت خداوند به شما توفیقی داده است که 
بتوانید به خانواده شهدا و ایثارگران خدمت کنید و این عبادت را به جای بیاورید. 
وی ادامه داد: نباید دنبال بهانه جویی برای عدم رسیدگی به مشکلات مردم باشید 
بلکه باید به فکر این باشید که در پیشگاه خدا روسفید گردید. در حوزه فعالیت بنیاد 
شهید هم باید بدانیم ما نسبت به خانواده شهدا دین و وظیفه داریم و باید به آنها 
خدمت کنیم و دیدمان باید اینطور باشد نه اینکه بگوییم فردا بازرس می آید و گزارش 
تهیه می کند و صرفاً نباید به چشم انجام وظیفه نگاه کنیم. آیت الله مکارم شیرازی 
خاطرنشان کرد: باید خدا را شکر کنید که فرصت این عبادت که عبادت مهمی است 
در اختیارتان قرار گرفته است و بدانید باعث طول عمر شما خواهد شد. چه خوب 

است انسان وظیفه ای داشته باشد که یک وظیفه الهی است.

رهبر معظم انقلاب اسلامی هشدار دادند: اگر ما در مقابل تحولات نو به نو در 
موضوع تبلیغ، غفلت و سستی کنیم دچار استحاله فرهنگی می شویم و مانند غرب 
گرفتار قبح زدایی قدم به قدم از گناهان بزرگ خواهیم شد که جبران آن، به آسانی 
ممکن نیست، همچنان که امام مکرر می گفت اگر اسلام در ایران سیلی بخورد تا 

سالهای سال اثرش باقی خواهد بود.
مبلغین  و  طلاب  فضلا،  دیدار  در  روزچهارشنبه  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
حوزه های علمیه، تبلیغ دین و اهداف دینی را مهم ترین وظیفه حوزه ها خواندند و 
با اشاره به لوازم تبلیغ مؤثر و به روز یعنی »شناخت مخاطب، شناخت آرایش حقیقی 
صحنه تبلیغات جهانی برای داشتن موضع تهاجمی و برخورداری از روحیه جهادی« 
تاکید کردند: نسل نوجوان و جوان در مقام صاحبان و سازندگان آینده کشور، باید 

مرکز توجه تبلیغات خلاقانه و متکی بر شیوه ها و ابزارهای نوین باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار که در آستانه ماه محرم انجام شد، نیاز 
کشور به فعالیت های تبلیغاتی متکی بر تحقیق را بسیار بیشتر از فعالیت های کنونی 
دانست و با استناد به آیات متعدد قرآن مجید درباره تبلیغ و ابعاد و ظرایف آن، گفتند: 

دین خدا در سطح توده های مردم جز با تبلیغ صحیح تحقق نمی یابد.
ایشان با اشاره به اهمیت سنت دیرینه تبلیغ در حوزه های علمیه و در سیره علمای 
بزرگ افزودند: اولویت تبلیغ در میان وظایف حوزه ها، پس از تشکیل جمهوری 
بر دین، دشمنی  برپایی نظامی سیاسی متکی  اسلامی مضاعف شده چرا که 

مستکبران با اسلام را افزایش داده است.
رهبر انقلاب ایمان مردم را پایه قوام نظام اسلامی خواندند و گفتند: حفظ نظام 
و در واقع حفظ ایمان مردم اوجب واجبات است ضمن اینکه تبلیغ در دوره کنونی 
با انواع و اقسام شیوه های متکی بر علم و گسترش ابزارها از جمله اینترنت و هوش 
مصنوعی )به عنوان نمادی از مرحله پسا اینترنت( توسعه فراوان یافته، بنابراین عقل 
هم حکم می کند در مقابل شمشیرهای خون ریز تبلیغات دشمنان، تبلیغ را اولویت 

اول بدانیم.
حضرت آیت الله خامنه ای علاوه بر گسترش سخت افزاری تبلیغات در غرب، 
امروز خواندند و  از جمله واقعیات  را  پیام  باورپذیر کردن  پیشرفت در شیوه های 
افزودند: غربی ها با استفاده از علوم مختلف از جمله روانشناسی، پیام های صد در 

صد دروغ را به عنوان حرف درست، در ذهن مخاطبان جا می اندازند.
ایشان هشدار دادند: اگر ما در مقابل تحولات نو به نو در موضوع تبلیغ، غفلت و 
سستی کنیم دچار استحاله فرهنگی می شویم و مانند غرب گرفتار قبح زدایی قدم 
به قدم از گناهان بزرگ خواهیم شد که جبران آن، به آسانی ممکن نیست، همچنان 
که امام مکرر می گفت اگر اسلام در ایران سیلی بخورد تا سالهای سال اثرش باقی 

خواهد بود.
رهبر انقلاب پس از تبیین اهمیت مضاعف و اولویت موضوع تبلیغ، در بخش دوم 
سخنانشان در دیدار اساتید، فضلا، طلاب و مبلغان، به بیان نکات و لوازم کاربردی 

تبلیغ پرداختند.
تبلیغ بدون توجه به سطح فکری و نیازهای مخاطب بی اثر خواهد بود 

حضرت آیت الله خامنه ای شناخت مخاطب را در هرگونه تبلیغ کاملًا ضروری 
خواندند و با اشاره به افزایش سطح آگاهی های عموم مردم از جمله نوجوانان و 
جوانان گفتند: تبلیغ بدون توجه به سطح فکری و نیازهای مخاطب بی اثر خواهد 
بود. ایشان کاهش تأثیر حرف و آموزش مستقیم و غیر مستقیم پدران و مادران به 
فرزندان را یک آفت واقعی دانستند و گفتند: متأسفانه در آشفته بازار انبوه صداهای 
مختلف در فضای مجازی و تکثر رسانه ای، صدای انتقال معارف سنتی و خانوادگی 

در انزوا قرار گرفته است.
رهبر انقلاب معنای لسان قوم در قرآن را ضرورت توجه به ترکیب فکری و ذهنی 
مخاطب خواندند و گفتند: اگر مواد و شیوه تبلیغ مناسب با سطح و نیاز مخاطبان 

نباشد، مبلغ ناموفق خواهد بود.
دومین نکته کاربردی که حضرت آیت الله خامنه ای در موضوع تبلیغ به آن اشاره 
کردند ضرورت پرهیز از موضع صرفاً دفاعی و ضرورت تهاجم به مبانی فکری جبهه 

مقابل بود.
ایشان برای این کار، شناخت پشت صحنه فعالیت های جاری در فضای مجازی 
و غیر مجازی را لازم دانستند و گفتند: باید دقت کرد که آیا این فعال »تبلیغی – 
رسانه ای – مجازی«، مستقل عمل می کند یا پشت صحنه ای دارد، که در موارد 

بسیاری دارد.
درتبلیغ به مبانی فکری جبهه مقابل حمله کنید 

رهبر انقلاب جبهه مقابل نظام اسلامی که خود را لیبرال دموکراسی می نامد را 
جبهه ای دروغگو و کذاب برشمردند و با اشاره به واقعیات متعدد تاریخ معاصر گفتند: 
جبهه مقابل ملت ایران، ضد آزادیخواهی و آزاد اندیشی و مخالف هر نوع دموکراسیِ 
غیر وابسته به مستکبران است و ایستادگی و مبارزه ملت ایران و نظام اسلامی با این 
جبهه مبارزه ای تمدنی و جهانی است. ایشان اوضاع ملت بی پناه و بیچاره اوکراین را 
شاهدی بر تداوم انگیزه های استعماری و چپاولگرانه غرب خواندند و گفتند: مردم 
اوکراین باید کشته شوند چرا که منافع کمپانی های تولید و فروش تسلیحاتی غرب، 
در ادامه جنگ در اوکراین نهفته است. رهبر انقلاب آسیب پذیری امروز غرب را 
بیشتر از همیشه دانستند و گفتند: آمریکا که امام آن را به لقب شیطان بزرگ مفتخر 
کرد در عرصه های مختلف »سیاسی، تقابل با ملت ها، تقابل با خود ملت آمریکا، 
نژادپرستی، اخلاق جنسی، جنایت و بیرحمی« مجموعه ای از شیطان صفتی ها و 
شرارت ها است. حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این بخش از سخنان شان 
دفاع تبلیغی را لازم و واجب برشمردند اما گفتند: نباید خود را در دفاع محصور کرد 
بلکه باید با دیدن درست واقعیات جهانی و روایت درست آنها، مبانی جبهه دشمن 
را آماج تبلیغات قرار داد. حضرت آیت الله خامنه ای روحیه جهادی را سومین لازمه 
تبلیغ مؤثر برشمردند و گفتند: بدون روحیه جهادی، در فهم صحنه یا رفتار تبلیغاتی، 
خطا رخ می دهد اما عنصر مجاهدت در کنار نگاه و کار علمی، تأثیر تبلیغ را تضمین 
می کند. رهبر انقلاب در نکته ای مهم، حضور روحانیت در وسط میدان را کاملًا 
ضروری خواندند و گفتند: روحانیت اسلام، همیشه امیدوار و پرتحرک و جهادی، 

در وسط میدان بوده است.
مساجد باید محل رفت و آمد دائم مردم باشد

ایشان توجه به نیاز و خوراک فکری همه قشرها از جمله صاحبان فکر و قلم و 
اندیشه و هنر را در مسائل تبیلغی لازم دانستند و در عین حال گفتند: باید به نسل 
نوجوان و جوان توجه خاص و ویژه ای داشت چرا که فردای کشور متعلق به این نسل 

است و باید ذهن بدون شبهه، به ساخت آینده بپردازد.
مهم  را  گناه  از  اجتناب  و  عبادی  اعمال  به  التزام عملی جوانان  انقلاب  رهبر 

برشمردند و نقش مساجد و هیأت ها را در این زمینه مؤثر خواندند.
حضرت آیت الله خامنه ای در همین بحث آباد کردن و احیای مساجد را، امری 
واجب دانستند و گفتند: نباید مساجد فقط وقت نماز باز باشد بلکه مسجد باید محل 

رفت و آمد دائم مردم باشد.
ایشان با اشاره به یکی از دیدارهای گذشته خود با اهالی سینما گفتند: گاهی 
اوقات ما از برخی اقشار توقع زیادی داریم؛ حال آنکه در تهیه معارف و خوراک فکری 

لازم برای آنها کوتاهی کرده ایم.
آخرین نکته ای که رهبر انقلاب در این دیدار مورد تاکید قرار دادند ضرورت ایجاد 
یک کانون عظیم حوزوی )ابتدا در حوزه علمیه قم سپس در حوزه های بزرگ دیگر( 

برای گسترش کمی و ارتقای کیفی و علمی تبلیغات دینی بود.
ایشان 3 مأموریت برای این کانون بیان کردند: تهیه و تولید مواد تبلیغاتی به روز و 
نوآورانه، تنظیم شیوه های پیشرفته و اثرگذار تبلیغاتی و تربیت مؤثر به معنای حقیقی 

کلمه.

رهبر معظم انقاب در دیدار طاب حوزه های علمیه:

غفلت حوزه از تبلیغ موجب استحاله فرهنگی می شود
حسین عایی*

سیدرضا طباطبایی*

رئیس جمهوری در تشریح دستاورد های سفر سه روزه 
خود، سفر به آفریقا را در راستای تقویت عمق راهبری 
جمهوری اسلامی ایران در این قاره دانست و تصریح 
کرد: ارتباطات با قاره آفریقا مانند ارتباط با کشور های 
قاره آسیا و ارتباط با دیگر نقاط جهان دارای اهمیت 
است و نباید این سرزمین فرصت ها مورد غفلت واقع 

شود.
مهرآباد  فرودگاه  در  رئیسی،  ابراهیم  سید  الله  آیت 
پس از سفر به کنیا، اوگاندا و زیمباوه روز  جمعه  وارد 
تهران شد و با استقبال معاون اول در فرودگاه مهرآباد 
با بیان اینکه مردم در قاره آفریقا به ارتباط با جمهوری 
اسلامی و به پیام انقلاب اسلامی و رهبری علاقه مند 
هستند، افزود: از ابتدای انقلاب اسلامی به برکت این 
انقلاب ،راهنمایی امام عظیم الشأن ، به برکت خون 
مقدس شهدا و رهنمودهای های رهبری ارتباط ایران 
با بسیاری از کشور ها همچون آفریقا برقرار شده است 
و این کشور ها با توجه به شاخص های انقلاب اسلامی 
، استعمار ستیزی ، حق خواهی و حق طلبی به انقلاب 
ایران علاقه مند شده اند. آیت الله رئیسی با بیان اینکه 
ارتباط با کشور های آفریقایی باید تقویت می شد، اظهار 
کرد: در سال های گذشته ارتباط با این کشور ها مورد بی 

مهری و کم مهری واقع شده بود.

راهبری  تقویت عمق  را  این سفر  از  وی هدف خود 
و  دانست  افریقا  قاره  با  ارتباط  در  اسلامی  جمهوری 
گفت: این کشور ها با دارا بودن منابع سرشار طبیعی و 
مخازن و معادن، زمینه ها و استعداد های فراوانی دارند.

رئیس جمهور بخش دوم اهداف سفر خود را اینگونه 
توصیف کرد: هدف دوم تقویت ارتباطات اقتصادی و 
تجاری بود. ایجاد بازار های صادراتی برای محصولات 
این  کشور  شد.امروز  فراهم  سفر  این  با  بنیان  دانش 
بنیان  دانش  محصولات  که  آورده  دست  به  را  افتخار 
تولید می کند و این محصولات بازار خوبی دارند. آفریقا 

خواستار محصولات دانش بنیان ایران است.
رئیس جمهور تامین مواد اولیه را از دیگر اهداف سفر 
خود به قاره افریقا برشمرد و عنوان کرد: در این سفر 
موضوع کشت فراسرزمینی دنبال شد. در آفریقا زمینه 
کار  دارد.  وجود  اساسی  کالاهای  تولید  برای  خوبی 
تهاتری با این کشورها برنامه ریزی شد که ایران در ازای 

ارائه مواد پتروشیمی کالاهای اساسی را دریافت کند.
به گفته آیت الله رئیسی ارتباطات علمی و فناوری از 
موضوعات دیگری بود که در این سفر مورد پیگیری قرار 
گرفته است و در این زمینه در هر سه کشور دفتری برای 

آشنایی فناوری در ایران بازگشایی شد.
وی با اشاره به ارتباطات مردمی در این سفر عنوان کرد: 

در هرسه کشور ارتباطات مردمی و نخبگانی داشتیم و با 
فعالان اقتصادی نشست هایی برگزار شد و بازرگانان و 
فعالان اقتصادی برای تقویت و فعالسازی بازار بین ایران 
و آفریقا اعلام آمادگی کردند و قرار شد مشکلات مطرح 
شده و برخی موانع احتمالی برطرف شود. می بایست 
با قاره آفریقا بیش از گذشته هم در حوزه در سیاسی و 

هم اقتصادی وفرهنگی کار صورت گیرد.
رئبس جمهور با تاکید بر اینکه تقویت همکاری های 
دوجانبه با این کشور ها منتهی همکاری های منطقه ای 
و بین المللی خواهد شد گفت: مواضع مشترکی با این 
کشور ها در مبارزه با یکجانبه گرایی و حقوق بشر و حفظ 
کیان خانواده و مبارزه با ناهنجاری های اخلاقی و مبارزه 

با جرایم سازمان یافته داریم.
آیت الله رییسی ارتباطاتی که تاکنون با این قاره وجود 
داشته را کافی ندانست و تاکید کرد: کنیا دروازه شرق 
آفریقاست و ارتباط با این کشور بسیاری از ارتباطات 
را تقویت می کند. هرکدام از این سه کشور جایگاهی 

داشتند که برای ایران حائز اهمیت است.
وی افزود: معتقدیم جهان محدود به غرب نیست و 
بنای ایران ارتباط با تمامی جهان است همانقدر که قاره 
آمریکا و آسیا دارای اهمیت است قاره آفریقا نیز دارای 

اهمیت است .

تشریح رئیس جمهوری از دستاوردهای سفر به آفریقا؛

آفریقا سرزمین فرصت هاست ، نباید مورد غفلت قرار گیرد

 رییس مجلس شورای اسلامی دخالت نمایندگان در انتصابات دولتی را خلاف 
شرع دانست و گفت: قطعاً دخالت نمایندگان در عزل و نصب ها خلاف قانون است 

و رهبر معظم انقلاب نیز نسبت به این موضوع تذکر لازم را داده اند.
محمدباقر قالیباف روز پنجشنبه در نهمین همایش سراسری مدیران هیأت جوانان 
عاشورایی هیأت رزمندگان اسلام، در پاسخ به انتقادی درباره دخالت نمایندگان 
و  عزل  در  نمایندگان  دخالت  داشت: قطعاً  اظهار  دولتی،  انتصابات  در  مجلس 

نصب ها خلاف قانون است.
وی با بیان اینکه بارها قاطعانه این مسأله را مطرح کرده و گفته  که این کار خلاف 
شرع است، افزود: رهبر معظم انقلاب نیز نسبت به این موضوع تذکر لازم را داده اند. 
هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان نیز این موضوعات را ثبت و ضبط کرده و در آینده 

افراد تأثیرگذار خواهد بود.
رئیس مجلس ادامه داد: ما کار خود را در مجلس دنبال می کنیم و هرگاه ایرادی 
در کار مدیری دیده شد، براساس اختیار قانونی موضوع از طریق وزیر دنبال می شود 
که باز هم در نهایت اگر قرار شد مدیر تغییر کند، نمایندگان حق ارائه پیشنهاد در این 

خصوص را ندارند.
وی در ادامه درباره نحوه نظارت مجلس با بیان اینکه مجلس در رأس امور است، 
گفت: نظارت مجلس، نظارت به صورت فردی نیست؛ استیضاح، تحقیق و تفحص 
و سوال وجود دارد که ممکن است یک نماینده آن را آغاز کند اما تصمیم نهایی را 

کل مجلس می گیرد.
قالیباف با تأکید بر اینکه فراموش نکردن مردم فقط به این معنا نیست که به آنها 
خدمت کنیم، افزود: این امر به این معناست که هرگاه قصد داریم هر کاری انجام 

دهیم باید با استفاده از خود مردم انجام دهیم.

وی اضافه کرد: در هر حرکتی که مردم را از آن جدا کنیم، با شکست مواجه می شویم 
چنانکه در دوران دفاع مقدس ارتش و سپاه نیز هرگز به تنهایی نمی توانستند موفقیت 
کسب کنند بلکه مردم یعنی بسیجی ها بودند که با حضور خود در جنگ توانستند 

موفقیت ایجاد کنند در حالی که آموزش های نظامی حرفه ای هم ندیده بودند.
رییس مجلس با بیان اینکه مشکلات اقتصادی امروز به این دلیل است که اقتصاد 
را از دست مردم گرفته و آن را دولتی کرده ایم، به فرمایشی از امام)ره( درباره عدم 
دخالت دولت در امورات اقتصادی و استفاده از ظرفیت مردم، اشاره و تصریح کرد: 
حضرت امام)ره( که فقیه، مجتهد و تاریخ ساز فرهنگ شیعه است، می فرمایند 

دخالت دولت در اقتصاد، نامشروع است.
نماینده مردم تهران در مجلس با تاکید بر اینکه باید بدانیم همواره در حال نبرد 
هستیم و جبهه را شناسایی کنیم، یادآور شد: امروز وظیفه ما در مجلس قانونگذاری 
است و اگر رهبر معظم انقلاب این منت را بر ما گذاشته و عملکرد ما را تأیید کردند به 
این علت است که به وظیفه خود یعنی قانونگذاری، با نقشه راه و اولویت بندی طی 
این 3 سال عمل کردیم. قالیباف به بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در مجلس اشاره 
کرد و افزود: قصد داریم در این قانون مسائل را اولویت بندی کنیم تا با تسهیل گری، 

تحول جدی در زندگی مردم را شاهد باشیم.
وی با بیان اینکه مجلس می خواهد با حفظ شاخص های انقلابی حداقل وظیفه 
خود را در قانونگذاری در خصوص لایحه پنجساله برنامه هفتم انجام دهد، گفت: این 
لایحه باید متفاوت از لوایح گذشته باشد که پس از تصویب امکان اجرای آن وجود 

نداشت.
وی بر همکاری دولت و مجلس در تصویب این لایحه تاکید کرد تا در سال پایانی 

اجرای آن کشور به ثبات اقتصادی برسد و مردم از آن منفعت حاصل کنند.

رییس مجلس شورای اسامی: 
نمایندگان مجلس حق دخالت در انتصابات دولتی را ندارند
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ویروس تبخال مسری است؛

کاهش خطر انتقال تبخال
 با ۷ خوراکی مفید

ایجاد می شود،  ویروس هرپس سیمپلکس  اثر  در  که  یا زخم سردی  تبخال 
می تواند در قسمت های مختلف بدن خود را نشان دهد.

دو نوع ویروس هرپس سیمپلکس، شناخته شده است که نوع اول آن به نام 
HSV مسئول زخم های سرد و تبخال های ناشی از سرماخوردگی است. این نوع 
تبخال در اطراف دهان و یا روی صورت ایجاد می شود. این ویروس مسری است و 
از طریق تماس مستقیم دو فرد با یکدیگر، به راحتی منتقل می شود. این ویروس 

معمولا تا آخر عمر با فرد باقی می ماند.
تبخال یک عارضه جدی نیست و معمولا بعد از چند روز از بین می رود. بهترین 
کار این است که علائم آن را در اسرع وقت درمان کنید، چون خشک شدن ناحیه 

تاول زده، خطر انتقال ویروس تبخال را به دیگران کاهش می دهد.
با استفاده از خوراکی های زیر می توانید علائم تبخال ها را کاهش دهید:

یخ: عملکرد یخ به این شکل است که محیطی نامناسب برای رشد ویروس تبخال 
ایجاد کرده و همچنین درد های ناشی از تبخال را به خوبی کاهش می دهد. بهتر 
است از کیسه یخ استفاده کنید تا اینکه خود یخ را مستقیما به کار ببرید. درمان با 

یخ را روزی سه بار و به مدت 10 تا 15 دقیقه انجام دهید.
 نمک دریایی: خاصیت آنتی سپتیک و ضد ویروسی دارد و به درمان سریع 
عفونت لب منجر می شود. مصرف نمک دریایی مانع گسترس ویروس تبخال 
می شود. کمی از نمک دریایی را روی موضع تبخال قرار دهید. یادتان باشد که 

بلور های نمک باید روی تبخال بچسبند. نمک را پس از 10 دقیقه بشویید.
 شیر سرد: شیر دارای ماده ای به نام لیزین است که پس از جذب توسط پوست، 
ویروسی که سبب ایجاد تبخال می شود را مهار می کند. از طرفی دمای سرد شیر 
نیز درد های تبخال را کم خواهد کرد. پنبه را در شیر زده و کاملا چندین بار در 
روز روی زخم بزنید. می توانید از همان لحظه که احساس کردید زخم ها تشکیل 

شده اند، از این مرهم استفاده کنید.
گوجه فرنگی: آنتی اکسیدان های موجود در گوجه فرنگی برای تحریک بازسازی 
سلولی در مناطقی که تحت تاثیر زخم تبخال هستند، ایده آل است. مصرف گوجه 
فرنگی سرعت رشد میکروارگانیسم ها را کاهش می دهد. کمی از گوجه فرنگی رنده 

شده را برای 30 دقیقه روی تبخال قرار دهید و این کار را روزی دو بار تکرار کنید.
 ماست طبیعی: اسید لاکتیک ماست طبیعی، ماده ای است که مانع رشد 
زخم های سرد می شود. همچنین علائمی نظیر خارش و سوزش ناشی از تبخال را 

کم کرده و سبب تضعیف عفونت ناشی از آن می شود.
 شیرین بیان: نشان داده شده که عناصر و ترکیبات موجود در شیرین بیان 
زمان بهبودی تبخال را سرعت می بخشد. به طور منظم شیرین بیان بخورید و یا 
مکمل های شیرین بیان مصرف کنید. می توانید کمی از پودر مکمل شیرین بیان 
را به صورت خمیر در آورده و چندین بار در روز به طور مستقیم روی محل زخم 

ضربه ای استفاده کنید.
 عصاره دانه گریپ فروت: دانه گریپ فروت خواص ضد ویروسی دارد و می تواند 
 C منجر به کاهش فعالیت منفی ویروس تبخال شود. این عصاره دارای ویتامین
است که به تعمیر پوست آسیب دیده کمک می کند و مانع ایجاد میکروارگانیسم ها 
می شود. کافی است دو قطره از عصاره این دانه را روی منطقه آسیب دیده قرار 

دهید و این کار را دو بار در روز تکرار کنید.

 توصیه هایی برای پیشگیری از خفگی در کودکان

متخصص ارشد تغذیه مطرح کرد:

بهترین زمان ها برای نوشیدن آب

یافته های پزشکی حکایت از آن دارد که حجم زیادی از بدن انسان را آب تشکیل 
می دهد و بسیاری از فعالیت های حیاتی بدن و کارکرد درست اندام ها نیز به 

مصرف آب کافی بستگی دارد.
»امیلی  دکتر  دی«،  ام  »وب  تخصصی  سایت  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
لیمینگ«، متخصص ارشد تغذیه در این رابطه می گوید: آب بیش از نیمی از وزن 
بدن ما را تشکیل می دهد، بنابراین برای حفظ سلامت بدن بهتر است به آن آب 
کافی برسانیم. حتی کاهش اندک سطح آب بدن باعث سردرد، خشکی دهان 
و سرگیجه می شود و در طولانی مدت احتمال دارد به عفونت دستگاه ادراری و 
سنگ کلیه بیانجامد. در ادامه این مطلب به طور خاص توصیه شده که در برخی 

مواقع و شرایط، نوشیدن آب می تواند برای بدن مفیدتر باشد از جمله:
- وقتی احساس گرسنگی را با تشنگی اشتباه می گیریم

بیشتر مردم مواقعی هست که به نظرشان می رسد گرسنگی شروع شده  است 
و متوجه نمی شوند که واقعا تشنه هستند. مغز، این محرک ها را یکسان تشخیص 
می دهد. بنابراین قبل از شروع غذا خوردن، ابتدا مقداری آب بنوشید، سپس چند 

دقیقه فرصت دهید تا ببینید که آیا میل به غذا خوردن را برطرف می کند یا خیر.
- وقتی از خواب بیدار می شوید

اول صبح یکی از بهترین زمان ها برای هیدراته کردن بدن است. برای یک شروع 
ساده، نصف لیمو را در اولین لیوان آب خود بریزید تا مواد مغذی گیاهی آنتی 

اکسیدانی، ویتامین C و پتاسیم نیز در هنگام نوشیدن آب دریافت کنید.
- وقتی عرق کرده اید

هر چیزی که باعث تعریق شما شود - سونا یا جکوزی، پیاده روی در یک روز گرم و 
... - باعث از دست دادن مایعات بدن شما می شود. همینطور ورزش کردن نیز موجب 

گرم شدن ماهیچه ها می شود و در نتیجه بدن شما عرق می کند تا گرما را دفع کند.
- قبل، حین و بعد از ورزش کردن

ورزش کردن موجب تعریق می شود بنابراین ما آب زیادی را برای جایگزین کردن 
آنچه در پی عرق کردن از دست داده ایم، نیاز داریم. بنابراین قبل، حین و بعد از 

ورزش کردن آب کافی بنوشید.
- وقتی بیمار هستید

هنگامی که بیمار هستید، نوشیدن کافی آب، کلید درمان است. علائمی مانند 
اسهال، استفراغ و تب می توانند باعث از دست دادن شدید آب بدن شوند. در 
اولین نشانه بیماری، مقدار زیادی آب بنوشید به خصوص اگر گرسنه نیستید. 

همچنین از مصرف نوشیدنی های کافئین دار پرهیز کنید.
- وقتی در هواپیما هستید

آیا تا به حال فکر کرده اید که چرا هنگام پرواز بیشتر تشنه می شوید؟ همه چیز 
مرتبط با ارتفاع است. هرچه هواپیما بالاتر می رود، هوای کابین خشک تر می شود 
و تقریبا نیمی از هوای کابین شما از بیرون به داخل جریان می یابد. برای مبارزه با 
رطوبت بسیار کم، یک بطری آب خالی به همراه داشته باشید تا در صورت نیاز در 

طول پرواز آن را پر کرده و مصرف کنید.
- قبل از عادت ماهانه

زنان می توانند با نوشیدن آب زیاد قبل از عادت ماهانه و همچنین در طول این 
دوره، مشکلات قبل از قاعدگی را کاهش دهند. یکی از بزرگترین دلایل گرفتگی 

عضلات یا سردرد در این دوره، کم آبی بدن است.
- وقتی بی حال هستید

زمانی که انرژی شما کم است به جای نوشیدن یک فنجان قهوه، یک لیوان آب 
بنوشید تا خلق و خوی شما را تقویت کند. ژورنال تغذیه انگلیس گزارش می دهد 
که وضعیت هیدراتاسیون شما به طور مستقیم بر خلق و خو، حافظه و ادراک 

بصری شما تأثیر می گذارد.
- وقتی سردرد دارید

یکی از مهمترین محرک های میگرن، کم آبی بدن است. برخی افراد گزارش می 
دهند که حتی کاهش جزئی مایعات مصرفی آن ها می تواند سردرد شدید ایجاد 
کند. همچنین می تواند باعث ایجاد احساس گیجی شود و در برخی موارد حتی 
نیاز به درمان پزشکی داشته باشد. اگر مستعد میگرن هستید، همیشه یک بطری 

آب در دسترس داشته باشید.
- قبل از خوردن یک وعده غذایی

نوشیدن آب قبل از غذا ممکن است به کاهش وزن کمک کند. داده های یک 
مطالعه نشان داده افرادی که قبل از غذا خوردن، آب می نوشند کاهش وزن جزئی 
را تجربه کرده اند. آب همچنین احساس سیری و متابولیسم شما را افزایش می دهد.

- زمانی که می خواهید سرحال باشید
آیا می دانستید تقریباً سه چهارم مغز شما حاوی مایع است؟ اگر سطح آب 
در مغز شما خیلی پایین بیاید، رگ های خونی در این اندام کوچک می شوند. 
داده های یک مطالعه نشان داد که این وضعیت می تواند بر هماهنگی، حافظه 
تأثیر بگذارد. بنابراین اگر احساس  کوتاه مدت، دامنه توجه و استقامت شما 
خستگی می کنید، نوشیدنی های انرژی زای کافئین دار را کنار بگذارید. صرف 
نوشیدن آب می تواند به شما کمک کند تا به حالت اولیه برگردید. آب دریافتی 
روزانه را علاوه بر نوشیدن آن به تنهایی، می توان از طریق غذاها نیز دریافت کرد. 
نیاز روزانه هر فرد به آب با توجه به وضعیت سلامتی، میزان فعال بودن و آب  و هوای 

محل زندگی اش متفاوت است.

یک کارشناس تغذیه :

در فصل گرم تابستان، نوشیدن دوغ را 
جدی بگیرید

یک کارشناس تغذیه درباره اصول و برنامه های غذایی در تابستان نکاتی را 
تشریح کرد.

نرگس جوزدانی گفت: اصول اصلی تغذیه انسان در تابستان، تامین آب بدن 
است. برای تامین آب استفاده از سبزیجات مورد توجه است که یکی از موارد مهم 

به شمار می آید و باید میزان مصرف سبزیجات را در فصل تابستان افزایش دهیم.
از  دارد،  بسیار خوبی  میزان  آب داخل سبزیجات  این که  دلیل  به  افزود:  او 
گرمازدگی و از افت آب بدن در تابستان جلوگیری می کند. دومین مورد استفاده از 
غذا هایی مانند سوپ های رقیق، آب دوغ، سالاد و سوپ سبزیجات است که آبدار 
هستند.  جوزدانی ادامه داد: تعریق در تابستان باعث از دست دادن آب و سدیم 
بدن می شود و تامین سدیم برای بدن نیز لازم بوده و استفاده از نوشیدنی هایی 
مانند دوغ در این فصل بسیار کمک کننده به دریافت میزان کافی آب و سدیم 
است.  او با اشاره به نوشیدن آب اظهار کرد: توصیه می شود آب به صورت خالی 
مصرف نشود و تخم شربتی، آب لیمو و یا گلاب را در آب حل کنند و بنوشند؛ زیرا 
این گونه آب فرصت جذب در بدن را دارد و به افزایش آب بدن در تابستان کمک 
می کند. این کارشناس تغذیه بیان کرد: سبزیجات، میوه ها، لبنیات، پروتئین و 
کربوهیدرات ها پنج گروه اصلی غذایی هستند که این ترکیب در تابستان به این 
صورت است که باید در تابستان سبزیجات در اولویت و میوه ها و لبنیات را در 
مراحل بعدی قرار داد. او گفت: استفاده از میوه هایی مانند انواع توت ها، هندوانه، 
خربزه، انبه، لیمو، آووکادو و نارگیل به دلیل داشتن آب کافی در تابستان توصیه 
می شود. ماهی ها آنتی اکسیدان بالایی دارند که باید در این فصل بیشتر استفاده 

شوند؛ چرا که امگا3 آن به بدن کمک می کند.

شاید شما هم منتظر بودید تابستان با تمام قشنگی هایش از راه برسد و از آن لذت 
ببرید؛ اما وقتی دمای هوا خیلی بالا می رود، اثرات این گرمای زیاد بر بدن و زندگی 

روزمره ما می تواند کلافه کننده و منفی باشد.
گرمازدگی طی روزهای بسیار گرم تابستان یک مشکل واقعاً خطرناک است که 
اگر آن را نادیده بگیرید یا بدون درمان رها کنید، عوارض ناشی از آن می تواند تبعات 

جبران ناپذیر و حتی مرگ به دنبال داشته باشد.
همیشه نسبت به علائم و نشانه های گرمازدگی و سکته گرمایی آگاه باشید تا 

بتوانید جلوی عوارض خطرناک آن را بگیرید.
سکته گرمایی چیست؟

سکته گرمایی خطرناک ترین بیماری مرتبط با گرماست و زمانی رخ می دهد که 
دمای بدن خیلی سریع تر از عملکرد سیستم خنک کنندهٔ بدن بالا می رود و در واقع 
سیستم خنک کنندهٔ بدن )تعریق( از کار می افتد. دمای بدن می تواند تنها در عرض 

یکی دو دقیقه به 41 درجه سانتیگراد برسد.
سکته گرمایی می تواند ناشی از فعالیت بدنی شدید در هوای گرم یا قرارگرفتن 
طولانی مدت در معرض گرما و رطوبت باشد. دمای بسیار بالای بدن می تواند به مغز 
و دیگر اندام های حیاتی بدن آسیب بزند. در موارد شدید، سکته گرمایی می تواند 

موجب نارسایی سیستمی اعضا و مرگ شود.
علائم سکته گرمایی چیست؟

. دمای بسیار بالای بدن )بالای 39 درجه سانتیگراد(
. قرمزی و داغی و خشکی پوست بدون عرق

. تنفس تند و سطحی
. سرگیجه

. نبضی که تند و قوی می زند

. سردرد کوبشی
. عدم تعادل و گیجی و پریشانی

. تهوع
. از هوش رفتن

. تشنج
. ادرارنکردن

سکته گرمایی می تواند خیلی زود اتفاق بیفتد؛ اما قبل از اینکه خیلی خطرناک 
شود علائمی دارد. گرمازدگی خفیف تر است؛ اما باز هم می تواند خطرناک باشد.

علائم گرمازدگی شامل موارد زیر می شود:
. سردرد

. سرگیجه
. تعریق زیاد

. رنگ پریدگی و سردی پوست
. گرفتگی عضله

. تهوع یا استفراغ
. از حال رفتن

گرمازدگی درصورتی که زود درمان نشود می تواند به سکته گرمایی منجر شود. اگر 
علائم گرمازدگی در عرض یک ساعت بهتر نشدند باید فرد را فوراً به مرکز درمانی 

برسانید.
چگونه از بروز سکته گرمایی پیشگیری کنیم؟

با گرمای هوا نمی توانید کاری بکنید؛ اما گرمازدگی و سکته گرمایی قابل پیشگیری 
است:

. لباس خنک و سبک بپوشید، لباسی که رنگ روشن داشته باشد و در تنتان آزاد 

باشد.
. کمتر بیرون باشید، سعی کنید در گرم ترین ساعات روز بیرون نروید.

. زیاد آب بنوشید. فرقی نمی کند فعالیت بدنی دارید یا نه؛ بدن شما در هوای 
گرم به مایعات بیشتری نیاز دارد. صبر نکنید تا تشنه شوید. نوشیدنی های قندی 

ننوشید؛ چون باعث ازدست رفتن آب بیشتری از بدن می شوند.
. مکرراً استراحت کنید. اگر بیرون هستید، برای استراحت به خودتان وقت بدهید 

تا بدنتان بتواند خودش را ریکاوری کند.
. ضدآفتاب بزنید. آفتاب سوختگی بر توانایی بدن برای خنک کردن خودش اثر 
می گذارد و می تواند منجر به دهیدراته شدن بدن شود. 30 دقیقه قبل از بیرون رفتن 

ضدآفتاب مناسب بزنید.
. در اتومبیل با شیشه های بسته نمانید. هوای داخل اتومبیل می تواند در عرض 

20 دقیقه بسیار گرم تر از هوای بیرون شود.
با کسی که گرمازده شده چه کنیم؟

اگر شک دارید کسی دچار سکته گرمایی شده با اورژانس تماس بگیرید یا او را به 
نزدیک ترین مرکز درمانی برسانید.

در فاصله زمانی که منتظرید کمک برسد اقدامات زیر را انجام دهید:
. او را به داخل خانه یا یک فضای سایه دار منتقل کنید

. لباس هایش را کم کنید.
. با روش های زیر بدنش را خنک کنید:

روی گردن، کشاله ران و زیربغل فرد گرمازده، حوله خیس یا کیسه یخ بگذارید
در صورت امکان فرد گرمازده را زیر دوش آب سرد یا در وان آب سرد قرار دهید

با شیلنگ به فرد گرمازده آب بپاشید
با اسفنج آغشته به آب سرد بدنش را خنک کنید

با آب سرد و پنکه مه پاش بدنش را خنک کنید 
روزهایی که هوا خیلی گرم است چه بنوشیم؟

بیشتر افراد نمی دانند وقتی که احساس تشنگی می کنند؛ یعنی در حال حاضر 
بدنشان دهیدراته شده است و به همین دلیل باید پیش از اینکه تشنه شوید آب 

بنوشید.
آب در صدر فهرست نوشیدنی های سالم قرار دارد و نوشیدن آب، مؤثرترین راه 

هیدراته نگه داشتن بدن است.
ضمناً افرادی که مجبورند ساعت های طولانی در هوای گرم بیرون باشند باید هر 
15 تا 20 دقیقه حداقل یک فنجان آب بنوشند. آب نارگیل یک انتخاب بسیار عالی 
است؛ چون کم کربوهیدرات و پُرپروتئین بوده و دارای الکترولیت هایی است که از 

طریق عرق از دست می دهید.
شاید تعجب کنید؛ اما شیر بدون چربی یا شیر کم چرب برای هیدراته کردن بدن 
بسیار مفید است، خصوصاً در مورد کودکان. شیر، پروتئین و کلسیم و کربوهیدرات و 

الکترولیت دارد و کمک می کند سدیم ازدست رفته بدن جبران شود.
اسموتی های سبز یا میوه ای نیز عالی هستند. هم میوه و هم سبزی بدن را 
آبرسانی می کنند. بهتر است از اسموتی های خانگی به جای اسموتی های صنعتی 

که افزودنی و قند و سدیم دارند استفاده کنید.
خیار یک میوه آبدار و فوق العاده برای رفع عطش و گرمازدگی است که پتاسیم 
فراوانی دارد و می تواند فشارخون را پایین بیاورد. خیار خاصیت ضدالتهابی نیز 
دارد که می تواند سردردهای ناشی از گرمازدگی را تسکین دهد یا حتی التهاب 

آفتاب سوختگی را کمتر کند.
ترکیب آب هندوانه و خیار یک نوشیدنی بسیار لذیذ و مطبوع برای روزهای گرم 

تابستان است که عطشتان را به خوبی پاسخ می دهد.

گرمازدگی یک مشکل واقعاً خطرناک است؛

 توصیه های سلامتی برای روزهای داغ تابستان
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دبیر اجرایی و سخنگوی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 1۹ دی :

سطح همکاری شهرداری قم در موضوع 
حجاب و عفاف درکشوربی نظیر است

دبیر اجرایی و سخنگوی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی گفت: همکاری شهرداری 
قم در عرصه فضاسازی تبلیغاتی حجاب و عفاف و اجرای برنامه های فرهنگی و اجتماعی 

در این حوزه در کشور کم نظیر است.
مهدی علی بابایی با اشاره به اینکه امروزه مسئله اصلی کشور جنگ ترکیبی و شناختی 
دشمنان است اظهار داشت: در این جنگ ترکیبی، جوانان، نوجوانان و زنان ما از اهداف 
اصلی دشمن هستند که وظیفه حراست از سرمایه های معنوی و فرهنگی جامعه به عهده 

تک تک کسانی است که دل در گرو ارزش های انقلابی و دینی دارند.
دبیر اجرایی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی افزود: در سطح استان قم با هوشمندی 
مسئولان، از سال های قبل قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی ایجاد و ذیل این قرارگاه 
کمیته ها و کارگروه هایی تشکیل شد تا هر چه ممکن است با استفاده از ظرفیت های 

مردمی برای حل این معضل تلاش شود.
وی با اشاره به اینکه ریاست این قرارگاه به عهده امام جمعه قم و جانشین آن استاندار 
است، گفت: دستگاه  ها و مجموعه های حوزوی، انتظامی، قضایی، تبلیغی، مدیریت 
شهری، مردمی و ... عضوی از قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی هستند که همه در 
هماهنگی مطلوبی با یکدیگر برای رفع و کاهش آسیب های فرهنگی و اجتماعی شهر 

قم تلاش می کنند.
علی بابایی با بیان اینکه مدیریت شهری و شهرداری با هماهنگی قرارگاه فرهنگی 
در  محیطی  و  تبلیغی  فضاسازی  در  شایسته  بسیار  اقدامات  با  دی   19 اجتماعی 
مناسبت های مختلف، نقش فعالی در اجرای برنامه های این حوزه دارد، گفت: امروزه 
مشاهده می کنیم تبلیغات شهری تا حد قابل قبولی به موضوع حجاب و عفاف و تبلیغات 

فرهنگی و مذهبی اختصاص دارد.
وی با تأکید بر اینکه در هر زمانی که قرارگاه موضوعی را از مدیریت شهری و شهرداری قم 
درخواست کرده، کار با قدرت پیش رفته است، خاطرنشان کرد: در مسئله تبلیغات شهری 

به بهترین شکل ممکن، مسائل حجاب و عفاف و دینی موردتوجه قرار دارد.
سخنگوی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی گفت: در برگزاری مراسم و مناسبت ها 
در سطح شهر و بوستان ها، همکاری بسیار خوبی از سوی ادارات و سازمان های تابعه 
شهرداری قم ازجمله معاونت خدمات شهری، اداره کل ارتباطات، سازمان فرهنگی 

اجتماعی ورزشی، سازمان سیما و منظر و مناطق هشت گانه صورت گرفته است.
وی ادامه داد: بازدیدهای مختلفی از شهرهای مختلف داشته و مدام با مسئولین 
شهرهای دیگر گفت وگو داریم و این سطح همکاری مدیریت شهری در موضوعات حجاب 

و عفاف در دیگر شهرها دیده نمی شود و کم نظیر است.
علی بابایی گفت: مدیریت شهری و شهرداری قم در مسائل مرتبط باحجاب و عفاف با 
تمام توان و قدرت سر خط آمده و اقدامات بسیار خوبی انجام داده اند که از این عزیزان در 

شورای شهر و شهرداری تشکر می کنیم و امیدواریم این سطح همکاری ها تقویت شود.
وی مطرح کرد: در سال جاری برنامه های متعددی در پیش رو داریم که قرارگاه فرهنگی 
اجتماعی 19 دی باقدرت آن ها را جلو می برد و مدیریت شهری نیز در این زمینه نقش 

خود را ایفا خواهد کرد.
دبیر اجرایی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی تأکید کرد: از عموم مردم و دغدغه مندان 
درخواست می کنیم که در این جنگ شناختی، قرارگاه و مسئولان را تنها نگذارند و نقش 

خود را در این عرصه ایفا کنند.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تاکید کرد: 

لزوم استفاده از فرصت بوستان ها  
در ترویج اقدامات فرهنگی

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از ساخت بوستان شاخص حجاب 
و عفاف در منطقه دو خبر داد و گفت: بوستان بانوان منطقه دو به صورت ویژه به موضوع 

حجاب و عفاف پرداخته و طرح بوستان بر اساس نمادهای اسلامی طراحی شده است
پیام جوادیان در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، با اشاره به اهمیت هماهنگی چهره شهر 
بافرهنگ مردم اظهار داشت: امروز ارتباط بین فرهنگ مردم و طراحی شهر ثابت شده و در 

شهرداری نیز تلاش می شود فرهنگ انقلابی و ایرانی به خوبی رعایت شود.
وی تأثیر شهر در فرهنگ مردم موردتوجه قرارداد و افزود: امروز همه ترویج فرهنگ اصیل 
اسلامی و شهری وظیفه ای ویژه ای داشته و سازمان سیما و منظر و پارک های شهرداری 
نیز از این مهم مستثنا نیست و با توجه به کثرت وظایفی که وزارت کشور برای شهرداری ها 

مشخص کرده، ما نیز مسئولیت خود را برعهده گرفته ایم.
وی از ساخت بوستان شاخص حجاب و عفاف در منطقه 2 خبر داد و بیان کرد: در 
حال حاضر در تمام مناطق بوستان ویژه بانوان داریم، اما بوستان بانوان منطقه 2 به صورت 
ویژه به موضوع حجاب و عفاف پرداخته و طرح بوستان بر اساس نمادهای اسلامی 

طراحی شده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: بوستان ها فرصتی 
برای کارهای فرهنگی در سطح شهر است که سازمان فرهنگی اجتماعی و کنشگران 
فرهنگی می توانند از این فرصت به خصوص بوستان های بانوان استفاده کرده و الگوهای 

خوبی در فرهنگ زیست عفیفانه در جامعه ایجاد کنند.
وی ادامه داد: در بوستان نرگس یک گروه جهادی از خانم های تحصیل کرده حضور 
داشته که 11 میز خدمت دارند و یک کار علمی، شکیل و زیبا به مردم ارائه می دهند و در 
تلاش هستیم در تمام بوستان های بانوان این طرح را اجرایی کنیم و زیرساخت های لازم را 

در اختیار این گروه های جهادی قرار دهیم.
جوادیان به کاشت نهال در جشن تکلیف نوجوانان خبر داد و خاطرنشان کرد: کلیه 
اقدامات فرهنگی در بوستان ها با همکاری سازمان فرهنگی انجام می شود و به صورت 
متوسط در هفته 8 تا 10 مورد از کنشگران فرهنگی از طرف سازمان فرهنگی به سازمان 

معرفی می شوند تا در بوستان ها کار فرهنگی انجام شود.
وی برگزاری نشست ها و جلسات مشترک با ارگان های فرهنگی را مطرح و ابراز کرد: هر 
هفته چندین جلسه مشترک با ارگان های فرهنگی برگزار می شود و در نشریه تخصصی 

نارون نیز به صورت جدی به موضوعات عفاف و حجاب پرداخته می شود.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم ادامه داد: باهدف ترویج فرهنگ عفاف 
و حجاب در سطح جامعه نصب پوسترها و بنرهای تبلیغی در بوستان ها در دستور کار 
قرارگرفته و گروه های فرهنگی که طرف قرارداد سازمان هستند نیز باید در فضای خود 

پوسترهای فرهنگی نصب کنند.
وی در پایان یادآور شد: در طراحی تمام بوستان های جدید فضای لازم برای اجرای 
برنامه های فرهنگی دیده می شود تا بتوانیم فضا و نیازهای سخت افزاری کنشگران را 
تأمین کنیم و باید تمام ارگان های نظارتی نسبت به فعالیت این گروه ها نظارت کافی داشته 

باشند.
 

رئیس شورای شهر قم:

مدیریت شهری در اجرا و حمایت
 از برنامه های فرهنگی پیشگام است

اجرای  در  شهرداری  وظیفه  عدم  باوجود  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
برنامه های فرهنگی، شهرداری و شورای شهر قم همیشه در اجرا و حمایت از برنامه های 

فرهنگی پیشگام بوده و فراتر از وظایف قانونی خود در این حیطه عمل کرده است.
محسن محرری در نود و سومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم مهم ترین 
دستاورد انقلاب اسلامی با رهبری امام راحل )ره( و با زعامت مقام معظم رهبری برای زنان 
را موردتوجه قرارداد و افزود: بزرگ ترین دستاورد انقلاب اسلامی برای زنان ایران، هویت 
بخشی به زن مسلمان ایرانی بوده است، به طوری که فرصتی فراهم شد که نه مانند »زن 

غربی« نگاه ابـزاری به زن شود و نه مانند »زن شرقی« منزوی باشد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم، نقش زنان در جامعه اسلامی را نقشی راهبردی دانست 
و بیان کرد: زنان در جامعه اسلامی ایران توانستند هویت اجتماعی و کادر سازی و 

انسان سازی برای جامعه را به عنوان نقش راهبردی خود معنا کنند.
تزلزل  به سوی  نرم  جنگ  پیکان  نوک  امروزه  کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  محرری 
بی بندوباری  شیوع  آن  پی  در  و  اسلامی  حجاب  حذف  به وسیله  ایرانی  خانواده های 
است که انتظار به حق مردم متدین آن است، همان گونه که شناسایی و برخورد با مفاسد 
اقتصادی در سطح کلان جامعه موردتوجه قرارگرفته است، شاهد برخورد روشن و قانونی 

با مفسدان حوزه های فرهنگی و اعتقادی مردم نیز باشیم.
وی همچنین اعتقاد مدیریت شهری در قم را در اجرای برنامه های فرهنگی و 
ترویج فرهنگ عفاف و حجاب یادآور شد و ابراز کرد: باوجود عدم وظیفه شهرداری 
در اجرای برنامه های فرهنگی، شهرداری و شورای شهر قم همیشه در اجرا و حمایت 
از برنامه های فرهنگی پیشگام بوده و فراتر از وظایف قانونی خود در این حیطه عمل 

کرده است.

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: از مجموع حدود 28 هزار 
متقاضی که تا پایان سال گذشته 80 میلیون خود را در موعد مقرر تکمیل کرده 
اند، 24 هزار نفر متصل شده اند و مابقی آن ها ظرف مدت دو تا سه هفته آینده به 

پیمانکار متصل خواهند شد.
حسین زنجیرانی فراهانی اظهار کرد: در استان قم بیش از 140 هزار متقاضی 
در سامانه نهضت ملی مسکن ثبت نام کرده اند که حدود 70 هزار نفر از آن ها حائز 
شرایط شناخته شده اند.  وی افزود: براساس تعهد استان از این تعداد 17 هزار 
خود مالکین، چهار هزار در روستاها و پنج هزار متقاضی نیروهای مسلح هستند 
و مابقی آن که حدود 37 هزار واحد را شامل می شود در اراضی560 هکتاری و 

اراضی طایقان، قنوات و شهرک پرنیان ساخته خواهد شد.
زنجیرانی در خصوص روند اتصال متقاضیان در اراضی 560 هکتاری توضیح 
داد: تمامی متقاضیانی که تا پایان سال 1401 نسبت به واریز 80 میلیون تومان در 
موعد مقرر اقدام کرده اند که حدود 28 هزار نفر هستند، در این اراضی تخصیص 
پیمانکار خواهند شد. وی با اشاره به این که در یک ماه گذشته روند اتصال به 
پیمانکاران شتاب قابل قبولی داشته است، تصریح کرد: از این تعداد تاکنون، 24 
هزار نفر به پیمانکاران متصل شده اند و تا حدود دو تا سه هفته آتی، مابقی این افراد 

تخصیص پیمانکار خواهند شد.
منتخبین واحدهای ویایی به زودی به سازندگان ذیصاح

 معرفی می شوند 
اتصال 28 هزار  از  بعد  راه و شهرسازی استان قم گفت:  اداره کل  سرپرست 
متقاضی به پیمانکاران در اراضی 560 هکتاری، مابقی تعهد ابلاغی استان حدود 
10 هزار واحد خواهد بود که در اراضی طایقان و اسلام آباد قنوات به صورت ویلایی 
احداث خواهد شد. زنجیرانی در خصوص آخرین اقدامات در ساخت سایت های 
ویلایی اظهار کرد: عملیات آماده سازی در اراضی طایقان طی یک ماه گذشته آغاز 
شده است و به زودی با انجام فرآیند قرعه کشی، افراد منتخب به بنیاد مسکن به 

عنوان کارگزار راه و شهرسازی برای ادامه فرآیند و اتصال معرفی خواهند شد.
وی افزود: در فاز اول، حدود چهار هزار واحد ویلایی با متراژ تقریبی 160 متر 
زیربنا در اراضی طایقان احداث می شود. وی در خصوص طرح جوانی جمعیت 
گفت: اراضی شهرک پرنیان برای واگذاری به متقاضیان طرح جوانی جمعیت و 
مابقی متقاضیان در نظر گرفته شده است که مقدمات تصویب این شهرک جدید در 
دست پیگیری است. سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم در پایان گفت: 
در تلاشیم تا پایان این ماه، پالایش متقاضیان ثبت نام های عمومی نهضت ملی 
مسکن را به اتمام برسانیم و هیچ متقاضی بلاتکلیفی در سامانه وجود نداشته باشد.

فرمانده سپاه قم:

استمرار نظام اسلامی نیازمند جهاد و 
ایستادگی ملت است 

فرمانده سپاه قم گفت:طی این سال ها علیرغم همه تلاش های دشمن برای نابودی 
جمهوی اسلامی، این انقلاب در منطقه و جهان همانند نور می درخشد و استمرار 

نظام اسلامی نیازمند جهاد و ایستادگی ملت است.
سردار محمد رضا موحد شامگاه سه شنبه در مراسم بزرگداشت شهید شاخص بسیج 
مداحان کشور در سالن اجتماعات مرکز فقهی ائمه اطهار )ع( با حضور مداحان، 
برگزار  شهدا  معظم  خانواده های  و  مذهبی  هیئت های  مسئولین  آئینی،  شاعران 
شد اظهار داشت: لشکر 17 علی بن ابی طالب )ع( در دوران دفاع مقدس از جمله 
یگان های مهم رزمی بوده که این لشکر در 17 نبرد مستقیم با 156 گردان از جنوب 

غرب تا شمال شرق حضور مقتدرانه ای داشته است.
فرمانده سپاه قم افزود: لشکر علی بن ابی طالب )ع( پس از پایان جنگ نیز در 
عرصه های مختلف از جمله جنگ سوریه و در آزادسازی دو شهر نبل و الزهرا نقش 

مؤثری داشته است.
وی عنوان داشت: افتخار می کنیم که شهید شاخص مداحان کشور از قم انتخاب 
شد و شهید مالکی نژاد در سن 13 سالگی به جبهه رفت و از کودکی قرآن را آموخت و 

مکبر مسجد بود و مداحی را از همان دوران نوجوانی دنبال کرد.
سردار موحد، با بیان اینکه شهید حسین مالکی نژاد در سال 62 به جبهه ها اعزام 
می شود و در سن 17 سالکی به مقام شهادت می رسد، افزود: شهدا نیازی به برگزاری 
این گونه مراسم ها ندارند و ما هستیم که نیاز داریم تا پیام شهدا را دریافت کنیم که همانا 

ادامه مسیر جهاد و شهادت است.
و  نیازمند جهاد  نظام اسلامی  و  انقلاب  بیان داشت: اسلام،  قم  فرمانده سپاه 
ایستادگی ملت است تا در نهایت این انقلاب به دست صاحب اصلی آن حضرت بقیه 
الله اعظم برسد و در طی این سال ها علارغم همه تلاش های دشمن برای نابودی 

نظام، انقلاب اسلامی در منطقه و جهان همانند نور می درخشد.
وی بیان داشت: کسانی که در سال گذشته امیدوار بودند که اتفاقی در کشور رخ 
دهد مأیوس شدند و امیدواریم مشکلات پیش روی کشور نیز در عرصه های اقتصادی 

و معیشتی حل شود.
تاکید رهبر معظم انقاب بر انتقال پیام شهدا به جامعه

سردار موحد، گفت: در سال گذشته رهبر معظم انقلاب در جمع اعضای کنگره ملی 
شهدای استان قم تاکید کردند که باید یاد شهدا زنده بماند و همچنین پیام شهدا به 
جامعه و به خصوص نسل جدید منتقل شود و آن هم با زبان هنر و تاکید کردند گاهی 

یک بیت شعر از یک ساعت بحث مستدل یک سخنران ماهر اثربخش تر است.
باید برای بیان حقیقت  فرمانده سپاه قم مداحان ظرفیت بسیار بزرگی دارند و 
تلاش کنند افزود: مداحان در دوران مدافع مقدس هنرنمایی می کردند و رزمندگان 
با نوای آنان رهسپار جبهه ها می شدند. وی تصریح کرد: امروز در عرصه نظامی به 
جایی رسیده ایم که هیچ قدرتی نمی تواند نگاه چپ به کشور کند و در سال های اخیر 
اقدامات تهاجمی علیه آمریکایی ها نشان از اقتدار نظامی کشور است. سردار موحد، 
افزود: امروز دشمنان در جنگ شناختی و ترکیبی اذهان و افکار جوانان را مورد هدف 

قرار داده و باید خرمشهرهایی که یک نمونه ای از آن همین امر است را آزاد کنیم.
 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبرداد:

طرح تابستانه مهارت اجرایی می شود
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم از اجرای طرح تابستانه مهارت در اداره کل 

آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبرداد.
حجت الاسلام سید محمود عرب ضمن اعلام خبر فوق، شناسایی استعدادهای 
مهارتی دانش آموزان و کمک به هدایت تحصیلی آنان و همچنین کمک به خلاقیت و 
نوآوری و رشد مهارت های کسب و کار دانش آموزان را از اهداف این طرح عنوان نمود.
امام  امداد  کمیته  بین  جانبه  هفت  نامه  تفاهم  قالب  در  طرح  این  افزود:  وی 
خمینی)ره(، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت آموزش و پرورش، دانشگاه 
آزاد اسلامی، سازمان بسیج سازندگی، صدا و سیمای جمهوری اسلام ایران و سازمان 

آموزش فنی و حرفه ای کشور در حال اجرا است.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان ادامه داد: جامعه هدف تفاهم نامه مذکور 
تا 18 سال هستند که  آموزان و سایر گروه های سنی 12  از دانش  نوجوانان اعم 
قالب  در  آموز  مهارت  عنوان  تحت  سال  تا 15  سنی 12  گروه  آموزشی  دوره های 
دوره های ایران مهارت و دوره های آموزشی گروه سنی 15 تا 18 سال تحت عنوان 
کارآموز در قالب دوره های آموزشی 60 تا 120 ساعته در این اداره کل برگزار می گردد.
وی گفت: مدت اعتبار این تفاهم نامه 3 ساله بوده و در بازه زمانی 15 تیر ماه 1402 
تا 15 شهریور ماه 1402 و 15 تیر ماه 1403 تا 15 شهریور ماه 1403 و 15 تیر ماه 
1404 لغایت 15 شهریور ماه 1404 بصورت همزمان در سراسر کشور برگزار می گردد.
حجت الاسلام والمسلمین عرب اعلام کرد: هماهنگی های لازم برای اجرای هرچه 
بهتر طرح تابستانه مهارت از طریق برگزاری گروه کاری مهارت و آموزش استان قم 

برای هفته آتی برنامه ریزی شده است.
وی در خاتمه بیان داشت: جمعا 80 دوره آموزشی در پورتال جامع سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشور برای مراکز آموزشی دولتی و آموزشگاه های فنی و حرفه ای آزاد 

استان به شرح ذیل تعریف شده است:
گروه سنی 12 تا 15 سال برای آموزشگاه های فنی و حرفه ای آزاد 4 دوره

گروه سنی 15 تا 18 سال برای مراکز آموزشی دولتی 42 دوره
گروه سنی 15 تا 18 سال برای آموزشگاه های فنی و حرفه ای آزاد 34 دوره

 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

توسعه بدون توجه به مؤلفه های
 زیست محیطی امکان پذیر نیست

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با بیان اینکه در روند توسعه و پیشرفت 
استان، قطعاً باید به مسائل زیست محیطی توجه حداکثری داشته باشیم، تصریح 
کرد: بدون در نظر گرفتن مؤلفه های زیست محیطی، نمی توانیم به توسعه پایدار 

دست پیدا کنیم و گاهی صدمات در این حوزه جبران ناپذیر است. 
حسن نادری روز 21 تیرماه در دیدار با مدیرکل و معاونین حفاظت محیط زیست 
استان قم، گفت: اهمیت مساله محیط زیست و ضرورت جلوگیری از تخریب و آلودگی 
آن در عرصه های طبیعی و انسانی بر کسی پوشیده نیست، چنانچه امروز همگان 

شاهد آثار ناگوار و تبعات نابودی محیط زیست در ابعاد مختلف هستند.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با بیان اینکه در روند توسعه و پیشرفت 
استان، قطعاً باید به مسائل زیست محیطی توجه حداکثری داشته باشیم، تصریح 
کرد: بدون در نظر گرفتن مؤلفه های زیست محیطی، نمی توانیم به توسعه پایدار 

دست پیدا کنیم و گاهی صدمات در این حوزه جبران ناپذیر است.
وی اداره کل حفاظت محیط زیست را یک دستگاه فرابخشی دانست و گفت: در 
دو سال گذشته اعتبارات این اداره کل رشد بسیار خوبی داشته است، اما همچنان 
در تلاش هستیم تا منابع مالی و نیروی انسانی این مجموعه را بر اساس شاخص های 

شفاف و مشخص ارتقاء دهیم.
محمدحسین بازگیر مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم نیز در این دیدار ضمن 
ارائه گزارشی از برنامه ها و اقدامات این اداره کل، مسائل زیست محیطی استان را 
بسیار پیچیده و شکننده عنوان کرد و افزود: امیدواریم عقب ماندگی های ناشی از کم 
توجهی به این عرصه خطیر و حساس در دهه های گذشته، با مشارکت همه مردم و 

مسؤولان جبران شود.
 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

طراحی و اجرای 212 طرح گسترش 
فرهنگ عفاف و حجاب 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: 212 طرح توسط روابط 
عمومی شهرداری قم به منظور گسترش فرهنگ عفاف و حجاب پیگیری می شود.

مهدی کلانترزاده در گفت وگویی اظهار داشت:  شهرداری به عنوان نهاد عمومی و 
مردمی به منظور گسترش عفاف و حجاب طرح توسعه و ترویج زیست عفیفانه )حجاب 

و عفاف( را در دستور کار خود قرار داده است.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم افزود: حمایت از طرح های حجاب 
و عفاف در موضوعات مختلف و اقدامات گروه های مردمی در محلات و مساجد که 
کارهای مؤثری در موضوع زیست عفیفانه است، یکی از اولویت های فعالیت های 

فرهنگی شهرداری قم برای گسترش فضای معنوی در شهر قم است.

اجتماعی

تجمع عفاف و حجاب به مناسبت سالروز سرکوب خونین قیام مردم علیه کشف 
حجاب شامگاه چهارشنبه 21 تیرماه  با حضور خانواده های در بوستان علوی شهر 

قم برگزار شد.
با مشارکت شهرداری قم،  این تجمع بزرگ خانوادگی  این گزارش؛  براساس 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم، سپاه استان قم، شورای 

هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم برگزار شد.
استاد حوزه علمیه قم  در این تجمع گفت: دشمن با سیاست های جدید برای 
ترویج بی حجابی در ایران تلاش می کند چرا که می داند حجاب موجب تعالی 
جامعه می شود. حجت الاسلام و المسلمین مهدی طائب  اظهار داشت: ادیان 
الهی حجاب را موضوعی فطری می دانند و از ابتدای خلقت حجاب وجود داشته 
است. وی با بیان اینکه حجاب چون فطری است اجباری نیست بلکه بی حجابی 
اجباری است افزود: کسانی که تاریخ ایران را مطالعه کرده باشد می دانند از دوره 

ساسانی ها که اسلام نیامده بود، ملت ایران متدین بودند و زنان حجاب داشتند.
استاد حوزه علمیه قم بیان داشت: رضاخان با زور اسلحه بی حجابی را در 
ایران ترویج کرد و در ترکیه نیز آتاتورک با زور اسلحه بی حجابی را آورد و در غرب 
نیز اینگونه بوده است. وی با بیان اینکه انگیزه برای بی حجابی در غرب استثمار 
اقتصادی بانوان بوده است افزود: ملت ایران بهتر از ترکیه و دیگر کشورها در مسئله 
بی حجابی ایستادگی کرد و در نهایت این سیاست با پیروزی انقلاب اسلامی به 
شکست خورد. طائب افزود: دشمن با سیاست های جدید به دنبال بی حجابی 
در جامعه است، در حالی که مقابله با بی حجابی در کشور ما بر اساس منطق دین 
است. وی ادامه داد: دنیا در زمینه حجاب سیاست های دوگانه ای دارد و با امر 

حجاب در ایران مخالفت می شود و با مقابله حجاب در فرانسه کاری ندارند.
رئیس قرارگاه عمار افزود: دشمن به دنبال بی حجابی است چرا که می داند اگر 

این امر در جامعه وجود داشته باشد جامعه به سمت تعالی می رود.

استاد حوزه علمیه قم گفت: غرب امروز در برابر نیروهای جبهه مقاومت با همه 
قدرت درمانده شده، چرا که وضعیت زن و مرد در غرب انسان متعهد درست 

نمی کند و حتی انسان های پایبند به وطن هم نمی سازد.
وی با بیان اینکه دشمن تلاش می کند تا هویت را جامعه ما بگیرد و حجاب ابعاد 
مختلف فقهی و اجتماعی و فردی دارد افزود: جامعه ما امام زمانی است و وقتی 
دشمن این وضعیت را می بیند احساس هراس دارد و در عرصه نظامی نیز اقرار 
به توانمندی ایران دارند.  سرود خوانی با حضور ابوذر روحی از برنامه های این 
مراسم بود.   در پایان این مراسم بیانیه با موضوع برخورد با هنجار شکنان و نیز لزوم 
گسترش عفاف و حجاب در جامعه تاکید شد.  21 تیرماه سالروز قیام مردم مشهد 

علیه کشف حجاب به عنوان »روز عفاف و حجاب« نام گذاری شده است.

با تاکید لزوم گسترش عفاف و حجاب در جامعه برگزارشد؛

تجمع خانوادگی عفاف و حجاب در بوستان علوی 

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

اتصال 24 هزار متقاضی به پیمانکاران در سایت 560 هکتاری پردیسان

رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر 
قم با اشاره به اهمیت توجه به مسائل فرهنگی گفت: 
باید مدیریت شهری بستر لازم برای فعالیت زنان را فراهم 
نماید تا زنان نقش آفرین در ترویج سبک زندگی سالم 

تلاش کنند.
چادرهای  جشنواره  هشتمین  در  نیازمند  نرجس 
آسمانی که به میزبانی معاونت فرهنگی و اجتماعی 
نیروی انتظامی در سالن همایش های اتاق اصناف قم 
برگزار شد با تأکید بر اهمیت فرهنگ عفاف و حجاب 
در جامعه اظهار داشت: از توصیه های مهم مقام معظم 
رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب ، تقویت معنویت جامعه 

و سبک زندگی اسلامی است.
گام دوم  در  را  زنان  به  رهبری  مقام معظم  نگاه  وی 

زنان و خانواده در  افزود: نقش  و  انقلاب تشریح کرد 
تحقق این دو توصیه مهم دارای ابعاد گسترده ای است 
که بخشی از آن توجه به موضوع عفاف و حجاب است که 
برای حفظ این دستور الهی در جامعه خانواده ها نقش 
مؤثری را ایفا می کنند. رئیس کمیسیون زنان و خانواده 
از کم توجهی  تأسف  ابراز  با  شورای اسلامی شهر قم 
اقدامات  به  برخی مسئولان نسبت  اولویت  یا عدم  و 
و برنامه های فرهنگی درگذشته افزود: دشمنان طی 
دههای گذشته و با برنامه ریزی دقیق به فرهنگ جامعه 
رسوخ پیداکرده و امروز شاهد ناهنجاری هایی فرهنگی 
در کشور هستیم که باید راهکارهای مناسبی برای رفع 
آن پیدا کنیم. رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای 
اسلامی شهر قم تصریح کرد: امروز دغدغه مدیریت 

شهری در قم با توجه به دغدغه رهبری رفع مشکلات 
فرهنگی و ناهنجاری های اجتماعی بوده و در این حوزه 
کارهای بزرگی انجام شده اما این اقدامات کافی نیست. 
وی در ادامه خانواده را مهم ترین رکن جامعه دانست و 
بیان کرد: باید آگهی لازم به زنان و دختران جامعه داده 
شود تا بتوانیم مشکلات حوزه فرهنگی را رفع کنیم و 
در این مسیر باید به زنان و دختران نگاهی ویژه شده و 

امکان فعالیت زنان متدین در جامعه را فراهم کنیم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: امروز زنان بیش از مردان 
در جامعه تأثیر داشته و تربیت کننده نسل آینده کشور 
باید ما به عنوان متولیان شهر برای آن ها  هستند که 
برنامه و سیاست گذاری کرده و بسترسازی برای حضور 

زنان در جامعه را در اولویت قرار دهیم.

رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسامی شهر قم:

بسترسازی مدیریت شهری برای حضور زنان نقش آفرین در جامعه

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار قم با بیان اینکه 
فناوری اطلاعات امروزه به یک مطالبه اجتماعی تبدیل 
شده، گفت: سند 5 ساله فناوری اطلاعات و ارتباطات 
به زودی تدوین خواهد شد و در آن نقش تمام کنشگران 

این حوزه مشخص خواهد بود.
فناوری  اداره کل  از  بازدید  در  قریشی  سیدمهدی 
اطلاعات و ارتباطات که بمناسبت 22 تیرماه روز فناوری 
مدیران  جمع  در  سخنانی  طی  شد  انجام  اطلاعات 
کل زیر مجموعه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
اظهار کرد: امروزه بخش زیادی از زندگی ما را فناوری 
اطلاعات در برگرفته و شاید اهمیتی که اکنون برای 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات قائل هستیم در 15 

سال گذشته به این صورت نبوده است. 
اجتماعی  های  شبکه  گذشته  در  داد:  ادامه  وی 
طریق  از  حجم  این  با  از  کارها  بود،  نیافته  گسترش 
سیستم های مبتنی بر فناوری اطلاعات انجام نمی شد 
و لذا مثلا با قطع شدن اینترنت اختلالی در کارها ایجاد 
و کارشان  امروزه شرکت هایی که کسب  اما  نمی شد، 
اخلال  صورت  در  است  اطلاعات  فناوری  به  وابسته 
حتی لحظه ای، دچار ضرر مالی زیادی می شوند ؛ برای 

مثال شرکت هایی که خدمات حمل و نقل دارند با قطع 
شدن یک دقیقه ای اینترنت دچار خسارت میلیاردی 
استانداری  منابع  و  توسعه مدیریت  معاون  می شود.  
قم تصریح کرد: فناوری اطلاعات باید به صورت پایدار 
وجود داشته باشد و فقط یک نیاز نیست بلکه امروزه 
یک ضرورت اجتماعی است. امروزه بیش از 50 درصد 
شرکت ها در حوزه دانش بنیان و پارک علمی فناوری با 
موضوع فناوری اطلاعات فعالیت می کنند، اغلب کسب 
و کارها نیز به صورت مستقیم یا غیر مستقیم وابسته به 

فناوری اطلاعات هستند . 
قریشی خاطرنشان کرد: فناوری اطلاعات بخشی 
به  توجه  با  و  است  شده  انسان  زندگی  از  جداناپذیر 
پیشرفت جهانی در این زمینه، ما نیز باید توانایی ها، 

مهارت ها و دانش خود را بیافزاییم. 
فناوری  به  جامعه  نیاز  به  توجه  با  کرد:  بیان  وی 
بالا  حوزه ها  تمامی  در  نیز  حساسیت ها  اطلاعات، 
وابستگی  دلیل  به  و  به جا  حساسیت ها  این  می رود. 
کسب و کارها به فناوری اطلاعات است و مشاغلی که 
با این حوزه ارتباط برقرار نکنند از چرخه بازار حذف 

می شوند. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم با اشاره 
به تاکید رئیس جمهور بر موضوع فناوری اطلاعات و 
ارتباطات، ابراز کرد: دولت سیزدهم در این حوزه به طور 
جد ورود پیدا کرده است، در گام اول باید زیرساخت ها 
یک  به  اطلاعات  فناوری  امروزه  که  چرا  شود  فراهم 

مطالبه اجتماعی تبدیل شده است.
قریشی تاکید کرد: یکی دیگر از مزیت های فناوری 
اطلاعات، شفافیت است که برخی به دلیل کم شدن 
قدرت شان یا شفاف شدن در عملکردشان در مقابل آن 
مقاومت می کنند اما مدیریت استان با این مقاومت ها 
مقابله می کند.  وی افزود: سند فناوری اطلاعات را برای 
مدت زمان 5 ساله تدوین خواهیم کرد که تمام بازیگران 
و کنشگران حوزه فاوا در آن نقش داشته باشند به نحوی 
که مورد وثوق همه باشد.  معاون توسعه مدیریت و منابع 
استانداری قم در پایان گفت: باید جایگاه  استان قم را 
در حوزه فناوری اطلاعات در سطح کشور حفظ کنیم. 
رویکرد ما در این حوزه، رویکردی مثبت بوده و یکی از 
علاقمند  هستیم.  آن  به  و  است  استان  اولویت های 
اکنون فرصت خوبی است نقشی موثرتری در تسهیل 

زندگی و کار مردم فراهم کنیم . 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار قم :

فناوری اطلاعات امروزه به یک ضرورت اجتماعی تبدیل شده است

عضو شورای اسلامی شهر مقدس قم با اشاره به ماده 23 قانون رسیدگی به تخلفات 
توسعه  ذیل  شهری  مدیریت  به  کمک  جهت  در  قانون  این  داشت:  اظهار  رانندگی 
زیرساخت های ترافیکی بوده است، اما متاسفانه علی رغم پیگیری ها عملا این مهم 
هیچگاه از سوی دولت ها به صورت کامل پرداخت نمی گردد و در صورت پرداخت 
نیز به صورت جزئی بوده است. حسن طلائی در نود و سومین جلسه رسمی و علنی 
شورای اسلامی شهر مقدس قم با اشاره به لایحه اخذ مجوز افتتاح حساب به نام جرائم 
راهنمایی و رانندگی، گفت: در ماده 23 قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی )مصوب 
به  کشور  سراسر  در  رانندگی  تخلفات  جریمه های  از  حاصل  وجوه   ،)1389/12/8
حساب درآمد عمومی کشور نزد خزانه داری کل واریز می گردد تا علاوه بر بودجه سالیانه 

به شهرداریها و دهیاریهای ذی ربط، وزارت راه و شهرسازی و پلیس راهنمایی و رانندگی 
نیروی انتظامی تخصیص داده شود. وی افزود: این قانون در جهت کمک به مدیریت 
شهری ذیل توسعه زیرساخت های ترافیکی بوده است، اما متاسفانه علی رغم پیگیری ها 
عملا این مهم هیچگاه از سوی دولت ها به صورت کامل پرداخت نمی گردد و در صورت 
پرداخت نیز به صورت جزئی بوده است. طلائی مراکز هزینه این ردیف را مورد توجه قرار 
داد و بیان کرد: استانداردسازی وسایل و تجهیزات ایمنی راهها، خط کشی و نگهداری 
آن، تهیه و نصب و نگهداری علائم راهنمایی و رانندگی و تجهیزات ایمنی، احداث پلهای 
عابر پیاده، احداث توقفگاههای عمومی و اصلاح راههای روستایی، معابر و نقاط حادثه 

خیز در شهرها و روستاها از جمله مواردی است که ذیل این ردیف امکان انجام دارد.

عضو شورای اسامی شهر مقدس قم مطرح کرد:
انتقاد از عدم تخصیص سهم شهرداری قم از جرائم رانندگی
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رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح کرد:

صادرکنندگان قمی به دنبال حضور 
گسترده در بازار آفریقا

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: صادرکنندگان قمی در راستای تنوع 
بخشی به بازارهای صادراتی و همچنین افزایش حجم مبادلات تجاری استان به دنبال 

حضور گسترده و موفق در بازار کشورهای آفریقایی هستند. 
با  گفت وگو  در  قم  صادرات  توسعه  کارگروه  درحاشیه  چهارشنبه  روز  ابدالی  اکبر 
خبرنگاران، بیان داشت: آفریقا دارای بازار بکر و بزرگی است که می توان حجم قابل 
توجهی صادرات به آن انجام داد، در همین رابطه مقرر شد میز صادرات به آفریقا در این 
استان تشکیل و اعزام و پذیرش هیات های تجاری در خصوص شناسایی ظرفیت های 

صادراتی قم به فعالان اقتصادی این کشورها، انجام شود.
وی افزود: در خصوص بحث صادرات کالاهای تولیدی قم به روسیه که کشوری پهناور با 
جمعیت بالا و ظرفیت صادراتی مطلوبی است نیز مباحث خوبی در این جلسه مطرح شد.
وی ادامه داد: از چند ماه قبل میز روسیه با حضور دستگاه های مرتبط در قم ایجاد شده  
و قرار است در جریان تفاهم نامه ای که اتاق بازرگانی قم با یکی از ایالت های روسیه منعقد 
می کند دروازه ورود به بازار این کشور برای فعالان اقتصادی و صادر کنندگان استان قم 

بیش ازپیش باز شود.
ابدالی با اشاره به لزوم گسترش ارتباطات تجاری میان فعالان اقتصادی قم با تجار سایر 
کشورهای جهان، گفت: پیرامون همین موضوع در این جلسه مقرر شد از ظرفیت وزارت 
امور خارجه برای گسترش ارتباطات تجاری میان فعالان اقتصادی استان قم با تجار سایر 

کشورها به بهترین شکل استفاده شود.
وی ادامه داد: در این جلسه تصمیم گیری شد تا پیرامون موضوع پیمان سپاری ارزی 
فرش ابریشم ) به صورت پیشنهادی از افزایش زمان اجرای تعهد تا در صورت امکان 
حذف آن(، به منظور حمایت از فعالان این عرصه و افزایش صادرات فرش دستباف، متن 
پیشنهادی توسط سازمان صنعت، معدن و تجارت، اتاق بازرگانی و اتحادیه فرش دستباف 
قم آماده شود تا در جریان سفر دوره دوم رییس جمهور محترم به قم مطرح و در صورت 

تصویب اجرایی شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به برنامه های استان برای توسعه صادرات اشاره کرد 
و افزود: سال گذشته صادرات ما حدود 348 میلیون دلار بود که نسبت به 284 میلیون 
دلار صادرات انجام شده در سال 1400 رشد خوبی داشت که امیدواریم امسال هم با 
تلاش های اتاق بازرگانی و مجموعه فعالان اقتصادی استان شاهد ادامه یافتن این روند 

افزایشی باشیم.

مدیر هماهنگی ترویج کشاورزی استان قم: 

2۶ صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی 
در استان قم فعال است

ترویج کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی قم، گفت: 26 صندوق  مدیر هماهنگی 
اعتبارات خرد زنان روستایی و عشایری با 912 عضو در شهرستان ها و مراکز استان فعال 

است. 
کاظم شکوریان در گفت وگویی پیرامون این موضوع اظهار داشت: 912 عضو شامل 50 
زن سرپرست خانواده و 872 نفر عضو عادی در صندوق های خرد محلی زنان روستایی 
در سطح استان قم عضویت دارند که عمده فعالیت آن ها دامداری، قالی بافی، صنایع 

تبدیلی و فرآوری لبنیات است.
وی ادامه داد: این صندوق ها در مناطق حومه، سلفچگان، قنوات، قمرود، قاهان، 
جعفریه، کهک و دستجرد، پرداخت تسهیلات و خدمت رسانی به زنان روستایی استان 
را برعهده دارند؛ در همین رابطه به منظور توسعه کسب و کار فعالان این بخش از ابتدای 
صندوق ها  اعضای  به  تومان  میلیون  پانصد  و  یک میلیارد  مبلغ  تاکنون  سال 1402 

تسهیلات داده شده است.
وی توضیخ داد: صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی و عشایری، تشکل هایی هستند 
که از سوی دفتر توسعه فعالیت های کشاورزی زنان روستایی و عشایری در سطح روستاها 
ایجاد و با این امکان زمینه دسترسی به منابع مالی، استفاده آسان و سریع این قشر از 

تسهیلات کم بهره برای فعالیت های کشاورزی فراهم شده است.
و  فعالیت های کشاورزی  انجام  برای  این صندوق ها تسهیلات  شکوریان گفت: در 
تولیدی با اولویت فعالیت های گروهی پرداخت و در اختیار زنان روستایی و عشایری قرار 

می گیرد.
وی ادامه داد: تسهیل و تسریع دسترسی زنان روستایی به منابع مالی و اعتباری برای 
توسعه فعالیت های اقتصادی، ترویج فرهنگ پس انداز در بین این قشر و توسعه کسب و 

کارهای کوچک از جمله اهداف تشکیل این صندوق ها است.
مدیر هماهنگی ترویج کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی قم، گفت: گسترش مشاغل 
زنان  تعامل  افزایش سطح  و  امنیت غذایی خانوار روستایی  افزایش ضریب  خانگی، 
روستایی، عشایری و گسترش سرمایه اجتماعی از دیگر اهداف تشکیل صندوق خرد 

زنان روستایی و عشایری است.
وی با اشاره به اینکه از ابتدای سال جاری تعداد 76 جلسه ی آموزشی برای اعضای 
رابطه  همین  در  افزود:  شده است،  برگزار  استان  روستایی  زنان  خرد  صندوق های 
آموزش های متنوعی در زمینه های مختلف همچون پرورش طیور، پرورش قارچ خوراکی، 
کشاورزی،  و  دامی  محصولات  فرآوری  و  بندی  بسته  مقیاس،  کوچک  گلخانه های 
پرورش گیاهان سالم، توسعه کسب و کار، پرورش زنبور عسل و مهارت های زندگی به 

شرکت کنندگان، ارائه شده است.

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم خبرداد:

تولید 4هزار و500تن کود شیمیایی 
یارانه ای توسط تولید کنندگان قمی

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم گفت: در سالجاری قرارداد تولید 
مقدار چهار  هزار و پانصد تُن کودهای شیمیایی یارانه ای با تولید کنندگان کودهای 

شیمیایی داخل استان برای تامین نیاز کشور منعقد شده است
حسین زند اظهارداشت: در راستای اجرای سیاست های خودکفایی کشور در بخش 
کشاورزی و حمایت از تولیدکنندگان داخلی کودهای شیمیایی، شرکت خدمات حمایتی 
نیاز بخش  تولیدکنندگان داخلی، کودهای شیمیایی مورد  با  کشاورزی طی قرارداد 

کشاورزی کشور را تامین می کند.
وی اقدام های انجام شده طی سال های اخیر در تولید و خودکفایی کودهای فسفاته و 
پتاسه را کم سابقه و بسیار مثبت ارزیابی کرد و افزود: با برنامه ریزی و تلاش به عمل آمده 
در این چند سال اخیر حدود 28 هزار تُن انواع کودهای یارانه ای فسفاته و پتاسه مورد نیاز 
کشاورزان از محل قراردادهای منعقده با واحدهای تولید کننده در استان قم تولید و در 

سطح کشور توزیع شده است.
 زند، درباره تامین و تدارک کودهای شیمیایی مورد نیاز کشور از محل تولیدکنندگان 
داخلی افزود: در سالجاری نیز قرارداد تولید مقدار چهار  هزار و پانصد تُن کودهای 
شیمیایی یارانه ای با تولید کنندگان کودهای شیمیایی داخل استان برای تامین نیاز 
کشور منعقد که از محل آن تاکنون مقدار 3800  تُن تولید و توزیع شده است و مابقی این 

فرآیند نیز طی برنامه زمانبندی شده به انجام خواهد رسید.
مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم تصریح کرد :در سال 1401 از 
مجموع 3/2 میلیون تن برنامه ابلاغی کودهای یارانه ای در کشور شامل کودهای ازته، 
فسفاته و پتاسه حدود 10 درصد سهم واردات بوده و نزدیک 90 درصد تولید داخل 
بوده است که طی قرارداد تعداد 28 کارخانه تولیدکننده کود در کشور باشرکت خدمات 

حمایتی کشاورزی تولید و تامین و توزیع گردیده است.
وی خاطرنشان کرد :کودهای فسفات و پتاسه حاوی عناصر مورد نیاز برای رشد گیاهان 
است که در صنایع مختلفی مانند کشاورزی به عنوان کود مورد استفاده قرار می گیرد.  
بیش از 14 هزار بهره بردار در زمینه تولید محصولات کشاورزی در قم فعال هستند، 
همچنین میزان متوسط تولید بخش کشاورزی این استان در سال 850 هزار تن در زمینه 

ی محصولات زراعی،  باغی،  دامی، شیلات و گلخانه ای است.

رئیس کل بانک مرکزی پایبندی بانک ها بر نرخ سود سپرده های بانکی مصوب 
شورای پول و اعتبار را مهم و ضروری دانست و گفت: بانک هایی که این موضوع را 

رعایت نکنندبه هیئت انتظامی  معرفی می شوند.
محمدرضا فرزین، در دیدار دوره ای خود با مدیران عامل بانک ها با تاکید بر اینکه 
در اجرای مصوبه نرخ سود سپرده ها و تسهیلات با هیچکس رو در بایستی نداریم، 
تصریح کرد: نرخ های سود کنونی، نرخ های خوبی است و اگر بانک ها بر این اساس 
کار کنند مشکلی پیش نمی آید. متأسفانه بر اساس گزارش های دریافتی برخی 
بانک ها به نرخ های مصوب پایبند نیستند و آن را رعایت نمی کنند. بر این اساس هر 

بانکی رعایت نکند حتماً به هیئت انتظامی بانکی معرفی و با آنها برخورد می شود.
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه تاکید کرد: موضوع دیگری که به ما گزارش 
به سپرده گذاری است.  بانکی، منوط  شده است اعطای تسهیلات در شعب 
اینکه مشتری باید بر اساس گردش حسابش مورد ارزیابی قرار گیرد این موضوع 
یک اصل بانکداری است اما اینکه ارائه تسهیلات را منوط به سپرده گذاری کنند 
گزارشی است که به بانک مرکزی رسیده و مدیران عامل بانک ها حتماً باید جلوی 

این موضوع را هم در شعب بگیرند و قانون را رعایت کنند.
فرزین تصریح کرد: دو موضوع فوق را از معاونت نظارت بانک مرکزی خواسته ام تا 

مجدداً بررسی و گزارش آن را در روزهای آینده به بنده ارائه دهد در صورت تخلف، با 
هیئت مدیره آن بانک برخورد خواهیم کرد.

سال  بهمن  در 10  که  مرکزی  بانک  بخشنامه  طبق  گزارش،  این  اساس  بر 
1401 به شبکه بانکی ابلاغ شد سقف نرخ سود علی الحساب سالانه سپرده های 

سرمایه گذاری مدت دار به این شرح است:
سرمایه گذاری  سپرده  درصد،    5 عادی  کوتاه مدت  سرمایه گذاری  سپرده 
ویژه 6  کوتاه مدت  سرمایه گذاری  سپرده  درصد،    ماهه  12   ویژه  3  کوتاه مدت 
با سررسید یک سال  20.5   بلندمدت  ماهه  17  درصد،   سپرده سرمایه گذاری 
درصد، سپرده سرمایه گذاری بلندمدت با سررسید 2 سال 21.5 درصد و سپرده 
سرمایه گذاری بلندمدت با سررسید 3 سال 22.5 درصد است. ضمناً نرخ سود 
تسهیلات عقود غیر مشارکتی بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی حداکثر 23 
درصد و نرخ سود مورد انتظار عقود مشارکتی قابل درج در قرارداد در بانک ها و 

مؤسسات اعتباری غیربانکی با مشتری معادل 23 درصد تعیین شد.
تثبیت اقتصادی؛ لازمه دستیابی به رشد اقتصادی

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به سیاست های اقتصادی در دستور کار بانک 
مرکزی و دولت تصریح کرد: باید با تلاش و همکاری یکدیگر این سیاست ها را در 

اقتصاد کشورمان پیاده سازی و محقق کنیم. در سال گذشته ما پس از یک دوره 
تورم بالا به همراه افزایش ارز مواجه بودیم، که این امر بر روی انتظارات تورمی نیز 
تأثیر گذاشت و این انتظارات سال گذشته به دلایل اقتصادی و سیاسی تشدید شد.
فرزین افزود: در سال جدید، سیاستی را تحت عنوان سیاست تثبیت اتخاذ کردیم 
که محور اصلی آن کنترل پول و ارز است چراکه معتقدیم اگر این دو متغیر کنترل 
شود آنگاه می توانیم آرامشی را در بازارها برقرار کنیم و با عملکردی که به وجود 

می آید انتظارات تورمی نیز اصلاح می شود.
رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: خوشبختانه در فصل بهار سال جاری 
نسبتاً توانستیم ارز را مهار کنیم و آرامشی در بازار ارز به وجود بیاید. در سیاست های 
پولی نیز تقریباً توانستیم نرخ رشد نقدینگی را کاهش دهیم و این نرخ پس از سال ها 
مجدد به کانال 20 درصد بازگشته است که این مهم دستاورد بزرگی به حساب 

می آید؛ البته این امر نشانه همکاری دولت نیز هست.
به گفته رئیس کل بانک مرکزی در زمینه سیاست پولی، همچنان ضروری است 
که سیاست کنترل ترازنامه ای ادامه یابد چراکه این مهم در کنترل نرخ نقدینگی 

مؤثر است.
رئیس کل بانک مرکزی سال جاری را سال رکود جهانی دانست و گفت: همانگونه 
که پیش بینی می کردیم، امسال سال رکود در جهان است چراکه نرخ رشد چین و 
غرب کاهش می یابد و دائماً کاهش محسوسی در نرخ رشد جهانی دیده می شود 
که باعث کاهش قیمت نفت، محصولات پتروشیمی و سایر محصولات وارداتی 
کشور می شود و آخرین آمار گمرک نیز موید این کاهش است. لذا به دلیل اینکه 
چنین کاهشی برای ما قابل پیش بینی بود که ارز را بر اساس پیش بینی هایمان 

اختصاص دهیم.
عالی ترین مقام بانک مرکزی با بیان اینکه بازار ارز به سمت ثبات در حال حرکت 
است، عنوان کرد: با این حال همچنان باید احتیاط و مراقبت های لازم را برای 
پایداری بازار مدنظر داشت. اما فعالیت های سیاست گذار اقتصادی و کمک های 
سیاست های خارجی، بازار را به سمت ثبات سوق داده است و امیدواریم که این 
ثبات در تابستان نیز ادامه یابد چراکه معمولًا در تابستان نوساناتی اتفاق می افتد. 
البته در صورتی که این ثبات همچنان ادامه یابد پیش بینی می کنیم که در برخی 

بخش ها و بازارهای دارایی روند کاهشی ادامه یابد.
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه با اشاره به دیدار اخیر رئیس قوه قضائیه در 
بانک مرکزی و رونمایی از سامانه سیاق گفت: در دیدار با ایشان مسائل و مشکلات 
حقوقی نظام بانکی مطرح شد. لذا ضروری است برای تعامل هرچه بهتر و بیشتر، 
کمیته مشترک حقوقی میان بانک مرکزی و قوه قضائیه با حضور نمایندگان بانک ها 

شکل بگیرد.
گفتنی است در این جلسه معاونین بانک مرکزی گزارش هایی از آخرین تحولات 
اقتصادی و نیز عملکرد شبکه بانکی ارائه کردند. همچنین برخی از مدیران عامل 
بانک ها نیز در این جلسه نیز دیدگاه های خود را درباره تسهیلات دهی بانک ها، 
خرید تضمینی گندم، کاهش صف دریافت وام ازدواج، ضرورت برطرف شدن 
برخی مشکلات در اتصال سامانه های مرتبط با وزارت راه و شهرسازی در طرح ملی 

مسکن بیان کردند.

رئیس کل بانک مرکزی در جمع مدیران عامل شبکه بانکی:

بانک ها به نرخ سود مصوب سپرده های بانکی پایبند باشند

فرماندار کهک گفت: مجتمع کارگاهی پوشاک با مساحت 
سه هکتار در این شهرستان مصوب و جانمایی شد. 

علیرضا گلچین پور در گفت و گویی اظهارداشت: ایجاد 
یک مجتمع تخصصی کارگاهی پوشاک در شهرستان کهک 
در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم مطرح 

و تصویب شد.
وی ادامه داد: هدف اصلی از احدث این مجتمع بهره مندی 
سرمایه گذاران و فعالان بومی این شهرستان از مزایای نواحی 

صنعتی در احداث طرح های تولیدی و اشتغال است.
وی با اشاره به تولید و فروش پوشاک در این مجتمع افزود: 
زمین سه هکتاری در نظر گرفته شده برای این طرح در 

خروجی شهرستان کهک قرار دارد.
گلچین پور ادامه داد:  احداث مجتمع کارگاهی در مرحله 
طراحی و جانمایی قرار دارد که با تصویب در کمیسیون ماده 

69 اداره کل اقتصاد و دارایی به بهره برداری می رسد.
وی این طرح را از مصوبات سفر سال گذشته استاندار قم 
به شهرستان کهک برشمرد و اضافه کرد: تلاش برای ایجاد 
مجتمع سه هکتاری عرضه محصولات روستاییان در بخش 
کهک موجب فراهم شدن فرصت های شغلی جدید و ارزش 

افزوده اقتصادی برای افراد بومی منطقه می شود.
وی با اشاره به فعالیت واحدهای صنعتی در شهرستان 

کهک، افزود: مجموعه مدیریت این شهرستان تلاش دارد 
احیای  مسیر  در  امکانات  و  ضوابط  تمام  از  استفاده  با  تا 
واحدهای راکد صنعتی و بازگشت آن ها به مدار تولید حرکت 

کند.

این  در  اشتغال  کارگروه  سه  داد:  ادامه  کهک  فرماندار 
شهرستان به صورت ماهانه فعالیت دارند که اداره بهزیستی، 
کمیته امداد امام خمینی)ره( و بنیاد برکت از جمله اعضای 

این کارگروه هستند.

120 واحد سنتی و کارگاهی در کهک فعال است
وی از فعالیت 120 واحد سنتی و کارگاهی در کهک خبر 
داد و گفت: از جمله واحدهای سنتی و کارگاهی فعال این 
شهرستان می توان به واحدهای تولیدی کاپشن اشاره کرد 
این  به  را  بسیاری  خریداران  سال  سرد  های  فصل  در  که 
شهرستان روانه می کند. وی به ساخت تعاونی دهیاران نیز 
اشاره و بیان کرد: 1.5 هکتار زمین در ورودی کهک از اداره 
منابع طبیعی برای ساخت تعاونی دهیاران اختصاص یافته 
است. به گفته وی شرکت تعاونی دهیاران بخش کهک به 
عنوان بازوی اجرایی دهیاری ها و بخشداری، کار خود را از 
سال 85 با 17 عضو فعال در میان دهیاری های این بخش 
آغاز و تاکنون خدمات گسترده را به مردم منطقه ارائه کرده 
است. گلچین پور اضافه کرد:  بخش کهک شامل 18 روستا 

می باشد که تمام این روستاها دارای دهیاری است.
شهرستان کهک در فاصله 30 کیلومتری مرکز شهر قم 
این  ثابت  جمعیت  است.  فردو  و  مرکزی  بخش   2 دارای 
شهرستان 30 هزار نفر و جمعیت متغیر آن تا 80 هزار نفر 

تخمین زده می شود.
با مصوبه هیات دولت و پیگیری های استاندار وقت قم در 
اردیبهشت ماه 1400 تشکیل شهرستان های جدید کهک و 

جعفریه در استان قم تصویب شد.

فرماندار کهک خبرداد:

تصویب احداث مجتمع کارگاهی در کهک با مزایای نواحی صنعتی

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، مجموع روابط ایران با قاره 
آفریقا را نامطلوب ارزیابی کرد و گفت: سقف همکاری های ما با کشور های آفریقایی 

بسیار ناچیز و در حد 1 میلیارد دلار است.
شورای  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  گلرو  عباس 
اسلامی درباره ظرفیت های اقتصادی قاره آفریقا برای ایران اظهار کرد: اهمیت قاره 
آفریقا به عنوان یک منطقه جغرافیایی با بیش از 54 کشور بر کسی پوشیده نیست؛ 

چراکه ظرفیت های بسیار ویژه ای در حوزه های مختلف دارد.
وی افزود: برخی کشور های این قاره مانند نیجریه و الجزایر عضو اوپک هستند و 
نقش آفرینی مهمی دارند. برخی کشور ها مانند مصر در حوزه های سیاسی و منطقه 
و بین المللی به عنوان مقر محسوب می شوند و کشور اتیوپی نیز مقر اتحادیه آفریقایی 

است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 

کرد: اگرچه روابط جمهوری اسلامی ایران با آفریقای جنوبی طی سنوات گذشته 
روبه رشد بوده؛ اما در حد انتظار نیست.

این نماینده مجلس مجموع روابط ایران با قاره آفریقا را نامطلوب ارزیابی کرد و گفت: 
کمیته روابط خارجی کمیسیون امنیت ملی مجلس طی ماه های اخیر سه جلسه 
تخصصی با دستگاه های مختلف و بخش خصوصی با محوریت آسیب شناسی عدم 
توسعه روابط ایران با حوزه آفریقا برگزار کرد و برآیند جلسات هم این بود که سقف 

همکاری های ما با کشور های آفریقایی بسیار ناچیز و در حد 1 میلیارد دلار است.
گلرو با اشاره به اینکه حجم تبادل تجاری کشور ترکیه با کشور های آفریقایی بیش از 
50 میلیارد دلار است اظهار کرد: مقام معظم رهبری در پیام نوروزی و حوزه سیاست 
خارجی، بر لزوم توسعه ارتباط با آفریقا و آمریکای لاتین تأکید فرمودند و البته عرصه، 

بسیار گسترده و رقابت هم به شدت سنگین است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به اینکه خیلی 

از کشور های دنیا به ویژه آمریکا، چین، فرانسه، انگلیس و روسیه در بازار های آفریقا 
حضور جدی دارند و با هم رقابت می کنند افزود: اخیراً خرده بازیگرانی مانند ترکیه 
نیز به یک بازیگر کلان در این قاره تبدیل می شوند و بنابراین ما از این حوزه عقب 

افتادیم.
وی درباره دلایل عدم حضور مؤثر بخش خصوصی در قاره آفریقا اظهار کرد: ما در 
نشست کمیته روابط خارجی مجلس با 14 سفیر آفریقایی مقیم تهران به این نتیجه 
رسیدیم که عدم موفقیت ما در حوزه آفریقا، عدم باور و عدم شناخت دو طرف از 

توانمندی ها و ظرفیت هاست.
گلرو همچنین فقدان زیرساخت های حمل ونقلی به ویژه پرواز و تحریم ها را نیز از 
دیگر عوامل این عدم موفقیت برشمرد و یادآور شد: با وجود تحریم ها، اما سفیران 
آفریقایی اعلام کردند که اعتقادی به تحریم ندارند و بر اهمیت کار با ایران در حوزه 

تجارت خارجی و ظرفیت های بین ایران و آفریقا و تهاتر تأکید زیادی داشتند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

 همکاری تجاری ایران و آفریقا بسیار ناچیز است

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: نمایشگاه معرفی خدمات و کسب وکار با رویکرد بازاریابی 
تجارت به تجارت از 25 تا 28 مردادماه در قم برگزار می شود.

عباس شیرمحمدی در گفت وگو با خبرنگاران طی سخنانی اظهار کرد: با ابلاغ وزارت صمت به کلیه استان ها مقرر شد 
نمایشگاه خدمات و کسب و کار با رویکرد بازاریابی تجارت به تجارت در سراسر کشور تا پایان شهریورماه سال جاری برگزار 

شود.
وی افزود: تا به امروز استان های گیلان، همدان و خراسان رضوی این نمایشگاه را برگزار کرده اند، در استان قم نیز تصمیم 
گرفتیم این نمایشگاه را از تاریخ 25 الی 28 مردادماه در محل دائمی نمایشگاه بین المللی استان قم واقع در کیلومتر 1 
اتوبان قم – تهران برگزار شود. مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم تصریح کرد: هدف از برگزاری این 
نمایشگاه معرفی 32 خدمت به بازدیدکنندگان از نمایشگاه است، منظور از بازاریابی تجارت به تجارت به این معناست که 
کسب و کاری که طرف معامله آن کسب و کار دیگری است در این نمایشگاه معرفی خواهد شد. در تلاش هستیم در این 

نمایشگاه حداقل 2 خدمت از سوی غرفه داران ارائه گردد.
شیرمحمددی خاطرنشان کرد: در این نمایشگاه مجموعه ها  و دستگاه های مختلف اجرایی و اداری همچون اداره کار، 
تامین اجتماعی، پارک علم و فناوری، فنی و حرفه ای و... حضور خواهند داشت. همزمان با برگزاری این نمایشگاه دوره های 
آموزشی با هدف توانمندسازی دستگاه ها برگزار می شود. وی در پایان افزود: توانمندسازی و توسعه فناوری و حضور بیشتر 

استارت آپ ها در استان از اصلی ترین اهداف ما برای برگزاری این نمایشگاه خواهد بود. 

استاندار قم گفت: تنوع بخشیدن به محصولات و کشورهای هدف صادراتی به منظور افزایش حجم فعالیت های تجاری 
استان، در دستور کار دستگاه های اجرایی و فعالان اقتصادی قم است. 

سید محمد تقی شاهچراغی روز چهارشنبه در کارگروه صادرات استان در سالن امام جواد)ع( استانداری، بیان داشت: امروز 
بازار کشور روسیه و کشورهای آفریقایی ظرفیت خوبی را برای گسترش فعالیت های تجاری استان قم فراهم آورده است و فعالان 

اقتصادی ما باید از این موقعیت ایجاد شده به بهترین شکل استفاده کنند.
وی با اشاره به اینکه در قم میان دستگاه های اجرایی با بخش خصوصی برای توسعه صادرات همکاری خوبی برقرار است، 
افزود: صادرات کلید جهش در حوزه تولید است و ما تا جایی که امکان داشته باشد برای کمک و حمایت از صادرکنندگان 

استان در کنار آنان هستیم.
وی با بیان این که صادرات برای ما موضوع مهم ملی و دارای اهمیت فراوان است، ادامه داد: ما در قم از الگوهای موفق سایر 
استان ها در افزایش میزان صادرات به بازارهای جهانی استفاده خواهیم کرد و همچنین تجربه های خود در این زمینه را در 

اختیار دیگر استان ها قرار می دهیم.
شاهچراغی در بخش دیگری از سخنان خود به اهمیت اجرای طرح راهیان پیشرفت در قم اشاره کرد و گفت: در این طرح که 
در جریان آن دانش آموزان و دانش جویان از نزدیک در واحدهای صنعتی حاضر و با ظرفیت های تولیدی استان آشنا می شوند، 
بستر مناسبی برای امیدآفرینی در میان نوجوانان و جوانان، تبیین دستاوردها و نیز هم افزایی میان مجموعه های علمی و 

تولیدی شکل می گیرد و بر همین اساس اجرای دقیق این طرح باید در دستور کار دستگاه های متولی باشد.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خبرداد :
برگزاری نمایشگاه  خدمات و کسب وکار با رویکرد بازاریابی تجارت به تجارت 

استاندار قم تاکید کرد:
ضرورت تنوع بخشی به محصولات و کشورهای هدف صادراتی 
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رئیس هیات وزنه برداری استان قم :

وزنه بردار قمی به مدال برنز قهرمانی 
کشور رسید

وزنه بردار  عرب خراسانی«  »حمید  گفت:  قم  استان  وزنه برداری  هیات  رئیس 
بزرگسال قمی موفق شد در حرکت تک ضرب با مهار وزنه 128 کیلوگرمی مدال برنز 

مسابقات وزنه برداری قهرمانی ایران را کسب نماید.
برداری  وزنه  مسابقات  برگزاری  اشاره  با  گفت وگویی،  در  رضوی  سیدمحسن 
قهرمانی ایران، طی سخنانی اظهار کرد: این مسابقات با حضور 400 ورزشکار از 
24 استان در 3 رده سنی نوجوانان جوانان و بزرگسالان در 2 بخش آقایان و بانوان از 

20 تیرماه به میزبانی اردبیل آغاز شده است.
وی افزود: نحوه برگزاری رقابت های قهرمانی کشور بر خلاف سال های گذشته 
تغییراتی داشت و برای نخستین بار 3 رده سنی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان به 

صورت متمرکز در یک استان برگزار شد.
رئیس هیات وزنه برداری استان قم تصریح کرد: حمید عرب خراسانی، سعید 
عاصمی و محمدحسین رضوی 3 نماینده از استان قم در بخش آقایان بودند که 
حمید عرب خراسانی در وزن 73 کیلوگرم بزرگسالان موفق شد در حرکت یک ضرب 

با مهار وزنه 128 کیلوگرم به مدال برنز برسد.
وی ادامه داد: این وزنه بردار بزرگسال قمی برای کسب مدال طلا و یا نقره در بخش 
دوضرب آماده بلند کردن وزنه بود که متاسفانه به دلیل آسیب دیدگی از ناحیه آرنج 
دست چپ از ادامه مسابقات انصراف داد. محمدحسین رضوی نوجوان وزنه بردار 

قمی به مقام ششم این رقابت ها دست یافت.
رضوی خاطرنشان کرد:  در بخش بانوان و رده سنی بزرگسالان خانم ها منیره 
برقعی در وزن 55 کیلوگرم و فائزه رحیمی در وزن 76کیلوگرم 2 نماینده استان قم 
هستند که مسابقاتشان از 25 تا 30 تیرماه  به میزبانی اردبیلی ها برگزار خواهد شد.

بر حضور ورزشکاران قمی  پایان گفت: علاوه  وزنه برداری قم در  رئیس هیات 
در مسابقات وزنه برداری قهرمانی ایران، محمدحسین شجاع فرد چهره باتجربه 

وزنه برداری قم به عنوان داور در این رقابت ها حضور دارد.

رئیس فدراسیون کشتی :

به حرف یک نفر گوش می دادم یک برنز 
هم در المپیک نمی گرفتیم

رئیس فدراسیون کشتی گفت: اگر به حرف یک خبرنگار گوش می دادم یک برنز 
هم در المپیک نمی گرفتیم.

علیرضا دبیر درمورد انتقادات محمدرضا منصوریان در برنامه ورزش و مردم، اظهار 
داشت: حدود 25 سال است با این برنامه چنین بحثی داریم. باید ابتدا کارشناس را 
تعریف کنیم . صدا و سیمای جمهوری اسلامی باید کارشناس واقعی بیاورد. تعریف 

خود را از کارشناس مشخص کنیم . 
وی افزود: مدیریت با مربیگری فوتبال فرق دارد. آیا کسی که خودش فوتبالیست 
نبوده می توانید مربی فوتبال بگذارید؟ به این دلیل که درکی ندارد، نمی توانید چنین 
کاری انجام بدهید. رسانه هم همان است. این فرد یک خبرنگار است اما کارشناس 
کشتی یعنی کسی که این کار را انجام داده است. واژه خبرنگار با کارشناس فرق 

دارد.
رئیس فدراسیون کشتی خاطرنشان کرد: او غیر واقع حرف زد . باید فرق اداره 
کل با فدراسیون را بداند. مثلا الان رضا درویش مدیرعامل پرسپولیس وظیفه ای 
برای ساخت و ساز اماکن ورزشی ندارد. ما 4_3 تشک فروش خوب در ایران داریم . 
چندین هزار تشک کشتی سال گذشته در ایران فروخته شده است. یکی از افرادی 
که با او کار نمی کنیم به من پیامک داد و گفت از شما ممنون هستم زیرا فروش ما 

عالی بوده است.
دبیر ادامه داد: وظیفه من تشک خریدن و تشک فرستادن نیست اما اینکه توسعه 
بدهم تا اداره کل و دستگاه های دیگر مجبور به خرید شوند، حتما این کار را انجام 
می دهم  .  در زمان کرونا همین منصوریان یکی از افرادی بود که می گفت کشتی 
نگذارید زیرا مردم به سالن نمی آیند. باید به حرفش گوش می دادم؟ اگر اینگونه 
بود در المپیک یک برنز هم نمی گرفتیم. چه کارشناسی بود که به حرفش گوش 
ندادم و موفق شدم؟ او عضو کمیسیون خبرنگاران ما بود اما 2 سال به خاطر کرونا به 
جلسه نیامد. مدیر باید مرد میدان و عملیاتی باشد. یکی از دلایل نتیجه گرفتن رضا 
درویش در پرسپولیس این است که سر تمرین تیمش می رود و با بازیکنان صحبت 

می کند.

استاندار قم، تاکید کرد: پیشنهادی که دارم ظرف دو هفته آینده کمیته ای با 
موضوع اقتصاد ویژه ورزش استان قم به دبیری آقای شیرمحمدی مدیرکل دفتر 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم تشکیل شود، این کمیته با تشکیل یک 
ترکیب اقتصادی راهکارهای حل مشکلات مالی جامعه ورزش قم را مورد بررسی 

قرار دهد. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی در نشست صمیمی با روسای هیات های ورزشی 
استان قم که شامگاه 21 تیرماه در سالن امان جواد)ع( استانداری قم برگزار 
شد، اظهار کرد: واقعیت این است که توسعه ورزش نیازمند اتحاد شما مسئولین 

هیات های ورزشی است.
استاندار قم در ادامه گفت: بخش خصوصی وظیفه ای در قبال مسئولیت های 
اجتماعی دارد که معتقدم باید این موضوع در بین آن ها فرهنگ سازی شود؛ 
واقعیت این است که اگر واحدهای صنعتی به ورزش ورود کنند شاهد اتفاقات 

بزرگ و بی نظیری در قم خواهیم بود.
شاهچراغی اشاره کرد: سال گذشته مطرح شد مالک باشگاه تیم فوتسال 
استان که در لیگ برتر باشگاه های کشور مشغول به فعالیت است به دلیل 
مشکلات مالی تصمیم به فروش امتیاز تیم گرفته است، این موضوع سریعا در 
دستور کار ما قرار گرفت و آقای شیرمحمدی باتوجه به ارتباط خوبی که با اهالی 
ورزش و صنعت دارد موفق شد یکی از شرکت های صنعتی بخش خصوصی را 

وارد میدان کند تا تیم به خارج از استان منتقل نشود.
وی تاکید کرد: پیشنهادی که دارم ظرف دو هفته آینده کمیته ای با موضوع 
دفتر  مدیرکل  شیرمحمدی  آقای  دبیری  به  قم  استان  ورزش  ویژه  اقتصاد 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم تشکیل شود، این کمیته با تشکیل 
یک ترکیب اقتصادی راهکارهای حل مشکلات مالی جامعه ورزش قم را مورد 

بررسی قرار دهد.
شاهچراغی تصریح کرد: موضوع دیگری که باید ظرف مدت زمان 2 هفته ای 
برگزار شود تشکیل مجمع ورزشی با حضور کسانی است که حاضرند برای حل 
مشکلات ورزش استان راهکاری ارائه و اقدامی انجام دهند؛ در این مجمع 
مشکلات و ضعف های کلان ورزش مورد بررسی قرار گرفته شود و برای حل آن 

تقسیم وظایفی بین اعضا صورت بگیرد.
پایان گفت: برای ترویج ورزش و کشف استعدادهای برتر  استاندار قم در 
اداره کل ورزش و جوانان موظف است ارتباط خود را با معاونت ورزشی اداره کل 
بحث  بتوانیم  ظرفیت  این  از  استفاده  با  تا  دهد  افزایش  پرورش  و  آموزش 

استعدادیابی را از مدارس آغاز کنیم.
استان قم 53 هزار و 413 نفر ورزشکار حرفه ای و سازمان یافته دارد

مدیرکل ورزش و جوانان قم نیز با اشاره به فعالیت 49 هیات ورزشی در این 
استان، تاکید کرد: از ابتدای دولت سیزدهم، موفقیت های زیادی برای ورزش 

استان کسب شده است.
ابراهیم سانی خانی با بیان اینکه جمعیت سازمان یافته ورزشکاران حرفه ای 
استان 53 هزار و 413 نفر هستند، خاطرنشان کرد: ابن تعداد شامل 34 هزار 
و 577 ورزشکار مرد و 18 هزار و 836 ورزشکار زن است که همگی آنها دارای 

بیمه ورزشی هستند.
به گفته وی، ورزشکاران حرفه ای غیرسازمان یافته این استان که بیمه ورزشی 

نیستند نیز بیش از 100 هزار نفر است.
سانی خانی به برگزاری 353 مسابقه  قهرمانی استان طی سال گذشته اشاره 
کرد و گفت: 21 لیگ استانی برگزار شده و در 52 لیگ کشوری اعم از برتر، 

دسته یک و 2 نیز ورزشکاران و تیم های استان حضور یافته اند.

برتر  لیگ  های  رقابت  در  بانوان  تیراندازی  تیم  قهرمانی  داد:  ادامه  وی 
سومی  و  قهرمانی  نایب  قهرمانی،  عنوان  چند  کسب  کشور،  باشگاه های 
بدمینتون در بخش پسران، کسب مقام تیم بسکتبال با ویلچر در مسابقات لیگ 
ملی بسکتبال، کسب مقام سومی تیم کشتی فرنگی دانشگاه آزاد اسلامی در 
لیگ برتر کشور، کسب مقام های اول و دوم تیم ووشوی بانوان و مردان در رقابت 

های لیگ برتر از جمله موفقیت های ورزش استان بوده است.
وی اضافه کرد: کسب مقام سوم شمشیربازی در لیگ برتر باشگاه های کشور، 
صعود تیم فوتسال قم به رقابت های لیگ دسته اول و دوم باشگاه های کشور، 
کسب 2 عنوان قهرمانی بسکتبال بانوان در لیگ های کشوری و همچنین 
قهرمانی تیم فوتسال بانوان در لیگ کشور از دیگر موفقیت های وررزشکاران و 

تیم های ورزشی استان به شمار می آید.
این مسوول ورزشی با اشاره به اعزام ورزشکاران قمی به 207 رقابت کشوری 
و انتخابی تیم ملی شامل 150 رقابت مردان و 57 رقابت بانوان، تصریح کرد: 
هیات های ورزشی استان 94 میزبانی قهرمانی کشوری و انتخابی تیم ملی 

شامل، 79 میزبانی مردان و 15 میزبانی بانوان را انجام داده اند.
وی با اشاره به کسب 537 مدال ورزشی توسط مردان و 411 مدال از سوی 
بانوان قم، تاکید کرد: امسال ورزشکاران استان در کسب مدال خیز بلندی 
برداشتند و مدال های آسیایی و جهانی آنان به 117 عدد رسید که 67 مدال 
توسط مردان و 50 مدال نیز از سوی بانوان در رشته های کشتی، هندبال، 

تیراندازی، پرورش اندام، کاراته، والیبال نشسته و بسکتبال کسب شد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم تعداد ورزشکاران دعوت شده به اردوهای 
تیم ملی را 111 ورزشکار شامل 79 مرد و 32 زن اعلام کرد و افزود: هم اکنون 
35 ورزشکار مرد و هفت ورزشکار زن از قم عضو تیم های ملی کشورمان هستند.
وی با اشاره به حضور 2 داور بین المللی مرد در قم، تاکید کرد: این استان در 
حوزه بانوان و در رشته های تنیس، والیبال، کاراته، کشتی و پرورش اندام نیز 

دارای داوران بین المللی است.
مدیرکل ورزش استان در بخش دیگری سخنان خود با اشاره به ارتقای سرانه 
از 50 به 54 سانتی مترمربع، اظهار کرد: سازمان فرهنگی  ورزشی استان 
جوانان  و  ورزش  اداره کل  و  پرورش  و  آموزش  اداره کل  شهرداری،  ورزشی 

اقدام های خوبی را در این راستا انجام داده اند.
سانی خانی با بیان اینکه مجوز 60 سالن ورزشی خصوصی در استان صادر 
شده است، خاطرنشان کرد: 482 مکان ورزشی در قم وجود دارد، ولی همچنان 
تا میانگین سرانه ورزشی کشور که حدود یک مترمربع است، فاصله زیادی داریم.

10 هزار دانش آموز در اوقات فراغت استعدادیابی می شوند
معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش قم نیز کمبود سالن 
برای استعدادیابی ورزشی را از مهمترین مشکلات استان دانست و گفت: 10 

هزار دانش آموز در قالب طرح اوقات فراغت استعدادیابی ورزشی خواهند شد.
علی یزدی با اشاره به راه اندازی فضاهای ورزشی توسط آموزش و پرورش 
استان در چهارچوب طرح شهید سلیمانی، خاطرنشان کرد: 10 کلاس درس 
تربیت بدنی، 2 زمین ساحلی و چهار سالن سقف بلند احداث شده و در مرحله 
دوم این طرح نیز اعتبار مورد نیاز برای احداث 18 فضای ورزشی دیگر را جذب 
کرده ایم که شامل 9 کلاس درس تربیت بدنی و 9 زمین چمن مصنوعی است.

در این نشست صمیمانه، مسوولان هیات های ورزشی هندبال، کاراته، ووشو، 
پرورش اندام و بیماران خاص مسایل و مشکل های مورد نظر خود را مطرح 

کردند.

استاندار قم خبرداد:

تشکیل کمیته اقتصادی ویژه برای حل مشکلات مالی جامعه ورزش 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003526 شماره  رای   -1
فرزند  امینی  جواد  آقای  تقاضای  به  مربوط   1401114430001001612
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  حسین 
ششدانگ 280 مترمربع پلاک شماره 11232/23 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 
139620330001020103 خریداری به موجب سند رسمی شماره 81330 

مورخ 1396/09/26 دفترخانه 24 قم )م الف 17530(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003527 شماره  رای   -2
1401114430001001613مربوط به تقاضای آقای موسی امینی فرزند 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  حسین 
ششدانگ 280 مترمربع پلاک شماره 11232/23 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 
139620330001020104 خریداری به موجب سند رسمی شماره 81330 

مورخ 1396/09/26 دفترخانه 24 قم )م الف 17531(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003966 شماره  رای   -3
1402114430001000410مربوط به تقاضای آقای غلامحسین محمدی 
قراسوئی  فرزند اسمعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 534/62 
مترمربع پلاک شماره 10487/35 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 26905 مورخ 1401/06/16 دفترخانه 

86 قم )م الف 17532(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003626 شماره  رای   -4
1402114430001000034مربوط به تقاضای آقای مهدی معصوم بیگی 
فرزند حسین در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 178/79 مترمربع پلاک شماره 11038/19 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 139820330001011520 )م الف 17533(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003627 شماره  رای   -5
1402114430001000035مربوط به تقاضای خانم شمسی شجاعی پاک 
رو فرزند جواد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 178/79 مترمربع پلاک شماره 11038/19 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیک 140120330001045615 )م الف 17534(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003628 شماره  رای   -6
گائینی  محمدرضا  آقای  تقاضای  به  1402114430001000036مربوط 
به مساحت  باب ساختمان  از ششدانگ یک  دانگ مشاع  دو  در  فرزند رضا 
ششدانگ 178/79 مترمربع پلاک شماره 11038/19 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 139820330001011518 )م الف 17535(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003964 شماره  رای   -7
فرزند  آقائی  مهدی  آقای  تقاضای  به  1402114430001000563مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  خداداد 
ششدانگ 53/57 مترمربع پلاک شماره 11043 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 45478 مورخ 1400/04/23 

دفترخانه 42 قم )م الف 17537(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003965 شماره  رای   -8
1401114430001000564مربوط به تقاضای آقای غلامرضا شمشیری 
فرزند نصرت اله در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 53/57 مترمربع پلاک شماره 11043 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 45478 مورخ 1400/04/23 

دفترخانه 42 قم )م الف 17538(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003531 شماره  رای   -9
1401114430001002073مربوط به تقاضای خانم سمیه بوجوئی فرزند 

عباسعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 59/70 مترمربع پلاک 
شماره 10346 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از اسماعیل بیوک احدی از ورثه مرحوم حسین بیوک 

سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 23 صفحه 391)م الف 17539(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003420 شماره  رای   -10
1402114430001000506مربوط به تقاضای آقای علی محمد ابراهیمی 
کاظم آباد فرزند رضا در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 185/06 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم1- سند رسمی 46887 مورخ 
مورخ   21497 شماره  رسمی  سند   -2 قم   42 دفترخانه   1400/10/20

1401/12/25 دفترخانه 110 قم )م الف 17540(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003421 شماره  رای   -11
1402114430001000507مربوط به تقاضای آقای محمد حسن حامد 
فرزند احمدعلی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 185/06 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم1- سند رسمی 46887 مورخ 1400/10/20 
 1401/12/25 مورخ   21497 شماره  رسمی  سند   -2 قم   42 دفترخانه 

دفترخانه 110 قم )م الف 17541(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003422 شماره  رای   -12
1402114430001000508مربوط به تقاضای آقای مانیا براتی فر فرزند 
جواد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
185/06 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم1- سند رسمی 46887 مورخ 1400/10/20 دفترخانه 
42 قم 2- سند رسمی شماره 21497 مورخ 1401/12/25 دفترخانه 110 

قم )م الف 17542(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003971 شماره  رای   -13
1402114430001000391مربوط به تقاضای آقای سعید احمدی فرزند 
جلیل در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
191/64 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم1- سند رسمی 48424 مورخ 1401/05/01 دفترخانه 
مورخ  شماره 204412  رسمی  سند  سهم 2-  به 179/06  نسبت  قم   42

1402/01/27 دفترخانه 3 قم نسبت به 12/58 سهم)م الف 17543(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003972 شماره  رای   -14
1402114430001000392مربوط به تقاضای آقای جواد احمدی فرزند 
جلیل در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
191/64 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم1- سند رسمی 48424 مورخ 1401/05/01 دفترخانه 
مورخ  شماره 204412  رسمی  سند  سهم 2-  به 179/06  نسبت  قم   42

1402/01/27 دفترخانه 3 قم نسبت به 12/58 سهم)م الف 17544(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004152 شماره  رای   -15
1402114430001000484مربوط به تقاضای آقای محمدنقی قم شیرازی 
مقدم فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 99/25مترمربع 
پلاک شماره 11525 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند رسمی شماره 161658 مورخ 1387/04/12 دفترخانه 20 قم)م الف 

)17545
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003695 شماره  رای   -16
1402114430001000031مربوط به تقاضای آقای حسین عرب مارکده 
مترمربع  به مساحت 225  باب ساختمان  یک  در ششدانگ  علیرضا  فرزند 
پلاک شماره 11158/23 و11161 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم به موجب مبایعه نامه عادی از اسماعیل زارعی نصراله پور و 
خریداری به موجب اسناد رسمی 33833 و 33834 مورخ 1399/01/18 و 

34447 مورخ 1399/04/07 دفترخانه 44 قم )م الف 17546(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004191 شماره  رای   -17
1401114430001002053مربوط به تقاضای آقای حیدر محیائی فرزند 
خلیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 96/01 مترمربع پلاک 

شماره 11525 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
رسمی شماره 67194 مورخ 1402/02/04 دفترخانه 29 قم)م الف 17547(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003621 شماره  رای   -18
فرهودی  مصطفی  آقای  تقاضای  به  1402114430001000076مربوط 
فرزند شکراله در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 103/50 مترمربع پلاک شماره 10586 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 64023 مورخ 1374/10/27 

دفترخانه 2 قم )م الف 17548(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003625 شماره  رای   -19
1402114430001000077مربوط به تقاضای خانم نیلوفرالسادات نواب 
فرزند جواد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 103/50 مترمربع پلاک شماره 10586 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 64023 مورخ 1374/10/27 

دفترخانه 2 قم )م الف 17549(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004166 شماره  20-رای 
فرزند  زهرا عزیززاده  تقاضای خانم  به  1401114430001001524مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  عزیزاله 
ششدانگ 564 مترمربع پلاک شماره 10281 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مرحوم عزیزاله 
عزیززاده سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 179 صفحه 433 خریداری 
به موجب سند رسمی شماره 17205 مورخ 1353/09/14 دفترخانه 16 
3-سند  مورخ 1388/09/17  شماره 1789  وراثت  حصر  موجب  قم 2-به 
مورخ   30324 اقرارنامه  و   1401/07/11 مورخ   27362 شماره  نامه  اقرار 

1402/03/03 دفترخانه 77 قم )م الف 17550(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004167 شماره  21-رای 
عزیززاده  نجمه  خانم  تقاضای  به  1401114430001001525مربوط 
فرزند عزیزاله در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 564 مترمربع پلاک شماره 10281 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مرحوم عزیزاله 
عزیززاده سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 179 صفحه 433 خریداری 
به موجب سند رسمی شماره 17205 مورخ 1353/09/14 دفترخانه 16 
3-سند  مورخ 1388/09/17  شماره 1789  وراثت  حصر  موجب  قم 2-به 
مورخ   30324 اقرارنامه  و   1401/07/11 مورخ   27362 شماره  نامه  اقرار 

1402/03/03 دفترخانه 77 قم )م الف 17551(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001003532 شماره  رای   -22
1402114430001000038مربوط به تقاضای آقای میثم سلطانی فرزند 
مترمربع   54/23 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  ابوالقاسم 
پلاک شماره 10285 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم1- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سلطانعلی پرویز خریداری به موجب 
سند رسمی شماره 77949 مورخ 1378/10/26 دفترخانه 5 قم 2- مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حسین فرزانه موحد خریداری به موجب سند رسمی 

شماره 35259 مورخ 1352/11/23 دفترخانه 5 قم )م الف 17552(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و روزگار(
نوبت اول: 1402/04/24
نوبت دوم: 1402/05/08
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم  هیأت حل اختلاف مستقر در 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002003933 شماره  1-رأی 
1401114430002002260 مربوط به تقاضای آقای هادی مومنی ثابت 
فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 48 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2283 اصلی واقع درقم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از ابوالفضل صفری)م الف17536(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
تا چنانچه  آگهی  روز  به فاصله 15  به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و روزگار(
نوبت اول: 1402/04/24
نوبت دوم: 1402/05/08
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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آیت الله سید حسن خمینی :

مردم ایران در دفاع از تمامیت ارضی 
کشور با کسی تعارف ندارند

یادگار امام درباره ادعاهای اخیر نسبت به جزایر سه گانه گفت: بحث دفاع از 
تمامیت ارضی کشور و حفظ هر وجب از سرزمین ایران موضوعی است که مردم 
ایران بر سر آن با کسی تعارف ندارند. مسئولان کشورهای خارجی هرگز نباید به خود 

جرأت دهند که درباره سرزمین ایران اظهارات سخیف داشته باشند. 
آیت الله سید حسن خمینی در دیدار اعضای تیم ملی فوتبال نوجوانان ایران در 
حسینیه جماران در سخنانی با توصیه به این که »قدر تیم خود را بدانید«، گفت: 
مراقب باشید که انسان ممکن است با یک چرخش کوچک از گردنه بیرون برود. 
ممکن است ده سال آینده جزو لژیونرها باشید، اما هدف خود را صرفا معطوف به 
آن نقطه نکنید، چرا که زندگی فراز و فرودهای زیادی دارد. قبل از شما نیز بازیکنان 

زیادی بوده اند و بعدا هم خواهند بود؛ چه بخواهیم چه نخواهیم زمان می گذرد.
وی با توصیه به اتکال به خدا، یادآور شد: انسان هایی که با خدا رابطه عاطفی برقرار 
می کنند نه با شکست ها، تمام می شوند و نه با پیروزی ها دچار غرور می شوند. لذا در 

هر لحظه رفاقت با خدا را حفظ کنید و هیچ گاه مغرور نشوید.
وی با آرزوی زندگی سالم برای بازیکنان تیم نوجوان، بر قطع نشدن ارتباط با خدا 
مجددا تاکید کرد و سپس گفت: با خود عهد ببندید که با محله و هم بازی های خود 
در آنجا ارتباط عاطفی خود را حفظ کنید؛ شما مدیون آنها هستید. خودتان را گم 

نکنید.
یادگار امام با تاکید بر نقش ورزش در امیدآفرینی ملی، به تجربه آرژانتین در این 
زمینه اشاره کرد و گفت: در شرایطی که هزاران عامل ناامیدی ممکن است وجود 

داشته باشد، ورزش می تواند در جهت امید نقش بالایی داشته باشد.
وی درباره صحنه های افتخارآمیز ماندگار در تاریخ ورزش فوتبال یادآور شد: بازی 
علی دایی با دنده شکسته تا پایان بازی ناشی از عرق ملی نسبت به کشور و ملت 
بود. این روحیه که هرکس تا نهایت توان تلاش کند، یک ویژگی مهم برای کار جمعی 
است. همه سرباز مردم هستیم و سرباز کسی است که با تمام توان در صحنه باقی 

بماند.
وی با تاکید بر نقش همدلی در موفقیت هر تیم، اظهار کرد:  کار مربی ایجاد 
همدلی در تیم است؛ لذا هر بازیکنی که روی نیکمت می نشیند هم باید با همان 
انرژی بازیکن وسط زمین بنشیند. رفاقت خود را تقویت کنید. سرمربی و مربی هم 

باید در تیم بزرگی کنند. اگر به این رفاقت برسید، موفق می شوید.
سیدحسن خمینی ادامه داد: چنانچه این روحیه را تمرین کنید، اگر در آینده هم 
وارد تیم ملی بزرگسالان شوید، آن را حفظ خواهید کرد. بعضا افرادی بودند که به رغم 

بازی خوب به خاطر حاشیه آفرینی، دچار مشکل شدند.
علل  بررسی  و  مطالعه  خواستار  اندونزی،  بازی های  در  موفقیت  آرزوی  با  وی 
ناکامی ها در دوره های گذشته شد و استفاده از نوجوانان استان های مختلف کشور 

در تیم را مایه شکوفایی استعدادها در هرکدام از مناطق دانست.
وی در حاشیه این دیدار در گفت وگویی درباره ادعاهای اخیر نسبت به جزایر سه 
گانه گفت: بحث دفاع از تمامیت ارضی کشور و حفظ هر وجب از سرزمین ایران 
موضوعی است که مردم ایران بر سر آن با کسی تعارف ندارند. مسئولان کشورهای 
خارجی هرگز نباید به خود جرأت دهند که درباره سرزمین ایران اظهارات سخیف 

داشته باشند. 
وی افزود: مردم ایران نمی توانند بپذیرند که کشوری به خاطر منافع اقتصادی که 
با کشورهای جنوبی خلیج فارس دارد نسبت به سرزمین ما اظهارات موهن داشته 
باشد. افتخار جمهوری اسلامی است که بر خلاف همه حکومت های سلطنتی 
به دشمنان وانگذاشتند. لازم است مسئولان  را  از خاک کشور  قبل، یک وجب 

سیاست خارجی در نوع تعامل خود با این گونه کشورها تجدید نظر کنند.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

پارلمان ایتالیا را از دوستی با منافقین 
پشیمان  خواهیم کرد

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، 
پاسخ کشورمان برای دوستی پارلمان ایتالیا با منافقین را پشیمان کننده عنوان کرد و 
گفت: تروریست های فرقه رجوی به دنبال احیای خود با استفاده از افراد معلوم الحال 

هستند.
ایتالیا  پارلمان  نمایندگان  برخی  دعوت  درباره  گفت وگویی  در  عزیزی  ابراهیم 
از منافقین و نشست با آنان در این کشور گفت: پس از اتفاقی که برای گروهک 
منافقین در کشور آلبانی رخ داد و رفتار پلیس این کشور علیه این گروهک تروریستی، 
حیثیت منافقین در آلبانی از بین رفت و اندک جایگاه خود را در بسیاری از کشورها و 

نظام های بین المللی از دست دادند.
وی افزود: تروریست های منافقین در چنین شرایطی به دنبال همسویی و استفاده 
از برخی مهره های سوخته و نظام های سیاسی هستند که رویه معاند در برابر نظام 

اسلامی دارند و می خواهند با کمک جریانات معلوم الحال، خود را احیا کنند.
نماینده مردم شیراز تشریح کرد: گروهک تروریستی منافقین با بهره گیری از 
این افراد که در برخی از کشورهای اروپایی نظیر ایتالیا و فرانسه مستقر هستند، 
می خواهند جان دوباره ای به خود بدهند اما به این کشورها و سایر کشورهایی که به 
دنبال حمایت از این گروهگ تروریستی هستند، هشدار می دهیم این اقدام آنها در 
حافظه مردم ایران اسلامی خواهند ماند و قطعاً پاسخ محکمی دریافت خواهند کرد.
عزیزی با تأکید بر اینکه پاسخ جمهوری اسلامی ایران به کشورهای حامی منافقین 
پشیمان کننده است، گفت: این کشورها باید بدانند که آزموده را دوباره آزمودن 
علیه گروهک های  کامل  مبارزه  در سال های گذشته  اسلامی  ایران  و  خطاست 
تروریستی را در دستور کار داشته و بهتر است این نظام های سیاسی حیات خود را به 

جریان های تروریستی گره نزنند.
وی ادامه داد: پارلمان ایتالیا با چنین کوته فکری خود را از ارتباط با یک نظام مقتدر 
محروم می کند و اینکه تصور کنند نظام سیاسی مقتدری چون جمهوری اسلامی را 
با نشست با گروهک نفاق و تروریست های ورشکسته و بی آبرو تغییر خواهند داد، 
بسیار سطحی نگری است؛ چرا که این گروهک هیچ جایگاهی بین مردم ایران 

وحتی نظام های بین المللی ندارد.
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به پاسخ 
وزارت امور خارجه کشورمان به این رفتار پارلمان ایتالیا، خاطرنشان کرد: وزرات امور 
خارجه به درستی سفیر ایتالیا در تهران را فراخواند و مراتب اعتراض جدی کشور را به 
آنها ابلاغ کرد و قطعاً جمهوری اسلامی اجازه نمی دهد چنین رفتارهای سخیفی از 

سوی برخی کشورهای اروپایی تکرار شود.

آگهی مفقودی 
خودروی  مدارک  وکلیه  نقلیه  وسیله  سند  و  سبز  برگ  سند 
:سفید  رنگ  به   -131  sx:تیپ سواری-سیستم:سایپا- 
موتور:4318410-شماره  شماره  به   13۹0 مدل   - روغنی 
 ۹2 ایران   21 د  پاک786   –S  14122۹0008316: شاسی 
ملی:  شماره  به  اسفندیار  فرزند  سیمیاری  خدیجه  به  متعلق 
0321818113 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

جال میرزایی نماینده پیشین مجلس: 

مردم دیگر استدلال "مسببان وضع موجود دولتمردان سابق هستند" را نمی پذیرند 
یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: واقعیت قضیه این است ما هم 
در سال های اخیر هرجا که دولت و مجلس یکی نبوده اند منافع بیشتری داشتیم، 
را  آمده  به دست  از یکی شدن قدرت  خروجی تجربه ای که یکی - دوسال اخیر 

مشاهده می کنیم، می بینیم چندان به توسعه و پیشرفت کشور کمک نکرده است. 
جلال میرزایی در گفت وگو با  ایلنا، در خصوص اینکه چندین وقت است صاحبان 
تریبون به جای این که از مسئولان برای وضعیت پیش آمده سوال بپرسند توپ گرانی ها 
و تورم را در زمین مردم می اندازند و آنان را عامل این قضایا معرفی می کنند،  گفت: 
واقعیت قضیه این است که یک مشکلاتی این وسط وجود دارد. جریانی که درحال 
حاضر قدرت را به واسطه انتخابات سال 1400 در اختیار گرفته یک وعده هایی به 
مردم پیش از آمدن شان دادند و  به گونه ای صحبت می کردند که کشور وفور امکانات و 
منابع است و مقصر دولت سابق و یا جریان غربگرا است که نمی تواند از منابع استفاده 

درست کند. 
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: این جریان در حال حاضر 
روی کار آمده و هر چقدر زمان می گذرد متوجه می شوند کشورداری با شعار امکان پذیر 
نیست و نیازمند برنامه است و پیشبرد برخی از برنامه ها نیاز به همراهی و حمایت مردم 
دارد منتها دولت در برخی از حوزه ها باید کارآمدی خود را برای مردم اثبات کند تا 
در جایی که نیاز دارد مردم هم پای کار بیایند فعلا این دولت در حوزه هایی که مردم 
انتظار داشتند به بخشی از وعده هایش عمل کند کاری نکرده است بنابراین باید با یک 

ادبیات دیگری باید با مردم صحبت کند.
وی تاکید کرد: معتقدم مسئولان اگر نیاز دارند در برخی از موارد از مردم پوزش 
بخواهند و بگویند برداشت های مان اشتباه بوده است، برنامه هایی که پیش از این در 
ذهن داشته ایم اشتباه بوده است یا برنامه ها منطبق با واقعیت نبوده است و صراحتا 

اعلام کنند در حال بازنگری، کسب تجربه و توجه به بازخورد است. 
آقای  اخیرا  که  صحبت هایی  مانند  حرف هایی  مثلا  کرد:  عنوان  میرزایی 
مصباحی مقدم بیان کرد را ببینید البته من حساب آقای مصباحی مقدم را از دولت 
جدا می دانم. جریان آقای مصباحی مقدم به حاشیه رفته است و اگر صحبتی بیان 
می کند صرفا برای این است که بگوید ما هستیم. اما بیان کردن این صحبت ها در حال 
حاضر طبیعی است. چندماه پیش می گفتند مسببان وضع موجود دولتمردان سابق 
هستند در حال حاضر این صحبت در افکار عمومی کارآیی ندارد و به هیچ عنوان برای 
دولت استفاده از این استدلال که مقصر دولت قبل و دولت مردان سابق هستند، دیگر 

در حال حاضر، جواب نمی دهند.
دستاوردهای دولت باید برای مردم ملموس باشد 

این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: روی آوردن بعضی از افراد که نزدیک به دولت 
هستند و کار فکری و رسانه ای می کنند و تئوری پردازی دارند به این گزاره ها دیگر 
جواب هم نمی دهد. معتقدم آن چیزی که واضح و روشن است این است که جریانی 
که قدرت را در دست دارد و به نوعی در دولت و مجلس هستند و اصلاح طلبان و 
جریان اعتدال را زیر سوال می برند و حتی تخریب هم می کردند و وعده دادند که 
اگر روی کار بیایند مشکلات را حل می کنند، باید متوجه باشند که امروز مردم انتظار 
دارند مسائل را حل کنند. این جریان تاکیدشان این است که برنامه های شان را توضیح 
دهند و در صورتی که برنامه هایی که داشته اند جواب نداده، این شهامت را داشته 

باشند و بگویند اشتباه بوده است و یا اصلا برنامه ای نداشته ایم.
روز  یک  می اندازند.  سابق  دولتمردان  زمین  در  را  توپ  روز  یک  کرد:  بیان  وی 
می گویند مردم مقصر هستند. یک روز می گویند رسانه ها همکاری نمی کنند و 
سیاه نمایی می کنند. یک روز می گویند دستاوردها برای مردم خوب تشریح نمی شود، 
این دستاوردها چیست که برای مردم تشریح نمی شود؟ دستاورد باید برای مردم 
ملموس باشد. نرخ تورم و کاهش قیمت خودرو باید برای مردم ملموس باشد این دیگر 
چیزی نیست که پنهان باشد. قیمت مواد غذایی، مرغ، گوشت و برنج ملموس است 

و نیاز به تشریح برنامه ندارد.
عملکرد 2 سال اخیر بطان فرضیه یکدستی قدرت را آشکار کرد 

این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی در خصوص این که با یکدست سازی 
که برای قدرت صورت گرفت این تصور وجود داشت که شاید کارها روال منظم تر و 
سریع تری پیدا کند، عنوان کرد: نه تنها در ایران بلکه در خارج از ایران هم زمانی که در 
بعضی کشورها پارلمان دست یک جریان است و دولت هم دست جریان دیگر است 
به دلیل این که نظارت ها و دقت ها بیشتر می شود، اولًا کمک به توسعه کشور می کند 
ثانیاً از فساد جلوگیری می کند. وی با بیان این که واقعیت قضیه این است ما هم در 
سال های اخیر هرجا که دولت و مجلس یکی نبوده اند منافع بیشتری داشتیم، عنوان 
کرد: ما خروجی تجربه ای که یکی - دوسال اخیر  از یکی شدن  قدرت به دست آمده 

را مشاهده می کنیم، می بینیم چندان به توسعه و پیشرفت کشور کمک نکرده است.
است  مواجه  مشکلاتی  با  دولت  که  مواقعی  در  کرد:  خاطرنشان  میرزایی 
کارشکنی هایی در جامعه و بخشی از نهادها و سازمان ها وجود دارد در آنجا اگر مجلس 
حامی دولت باشد، می تواند خروجی و برنامه هایش را پیش ببرد اما در شرایطی که 
همه ارکان حاکمیت یکدست از دولت حمایت می کنند و مجلس هم به نوعی منفعل 

است، این کمکی به توسعه کشور نمی کند.
وی گفت: ما این را در دو الی سه سال اخیر مشاهده کرده ایم که چه اتفاقاتی افتاده 
است. فرضیاتی را یک عده در اتاق های فکر دنبالش بودند و گمان می کردند قدرت 
یکدست شود به نوعی کشور به صورت جهشی جلو می رود و رشد می کند اما عملکرد 
این 2 سال بطلان این فرضیات را آشکار کرده است لذا نیاز است در این زمینه بازنگری 
داشته باشیم البته این جریان هنوز کوتاه نیامده و فشار می آورد که حوزه مدنی، 
نهادهای مدنی، موسسات مدنی و رسانه ها باید با ما یکدست شوند تا ما بتوانیم موفق 

شویم.

روسیه بعد از چین به عنوان دومین ابرقدرت شرقی، از حق 
امارات بر جزایر سه گانه ایران، حمایت کرد. در این میان وزیر 
خارجه و سخنگوی دولت رئیسی بدون نام بردن از روسیه، در 

توئیتی از حق ایران بر این جزایر دفاع کردند.
به گزارش خبرآنلاین، هنوز دو ماه از اظهارنظر مدیربیمه های 
اجتماعی وزارت کار دولت رئیسی درباره فروش جزایر سه گانه 
برای پرداخت بدهی بازنشستگان نگذشته است که بیانیه پایانی 
نشست کشورهای شورای  همکاری خلیج  فارس و روسیه، به 
سخن  ایران  با  سوءتفاهم ها  حل  و  مذاکره  از  رندانه ای  شکل 
گفته اما در بندی دیگر، از تلاش های امارات برای ایجاد راه حل 
مسالمت آمیز برای مسئله جزایر سه گانه تنب کوچک، تنب بزرگ 
دادگاه عدل  یا  و  دوجانبه  از طریق گفت وگوهای  ابوموسی  و 
بین المللی بر اساس قوانین بین المللی و منشور سازمان ملل 

حمایت شده است.
بیانیه ای  طی  هم  چین  دولت  که  بود   1401 سال  آذرماه 
مشترک با کشورهای حاشیه خلیج فارس، ضمن تردید ضمنی 
در مورد مالکیت جمهوری اسلامی بر جزایرسه گانه، خواستار 
حل مسالمت آمیز این مناقشه ساختگی از سویدولت های خلیج 

فارس شده است.
در بند 12 بیانیه مشترک چین و سران کشورهای خلیج فارس 
آمده بود: »رهبران از تلاش های مسالمت آمیز شامل ابتکارها، 
پیشنهادهای امارات برای رسیدن به راهکار صلح آمیز برای مسأله 
سه جزیره تنب بزرگ، تنب کوچک و ابوموسی، از راه مذاکرات 

2جانبه بر مبنای قوانین بین المللی حمایت می کنند«.
اما حالا روسیه به عنوان دومین قدرت شرقی که جزء دوستان 
ایران صورتبندی می شود، در اقدامی بی سابقه، با حضور در 
همان نشستی که سال قبل اعراب از چین برای حضور دعوت 
کرده بودند حاضر شد و از حق امارات بر جزایر سه گانه در خلیج 

فارس دفاع کرد.
واکنش منفعانه مسئولان در برابر روسیه

در واکنش به این موضع گیری روسیه، حسین امیرعبداللهیان، 
وزیر امور خارجه کشورمان در توئیتی نوشت: »بر سر استقلال، 
حاکمیت و تمامیت  ارضی ایران، با هیچ طرفی تعارف نداریم.« 
در همین راستا علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت نیز در 
توئیتی با اشاره به موضوع جزایر سه گانه نوشت: »بر سر منافع 

ملی و خاک کشور با احدی تعارف نداریم.«
بررسی این دو توئیت نشان می دهد دو مقام عالی رتبه دولت 
رئیسی در واکنش ها به اقدام روسیه علیه ایران و اعلام حق 
امارات بر جزایر سه گانه، حتی از نوشتن نام »روسیه« در توئیت 

خود امتناع کردند.
اگرچه در همان روز، وزارت خارجه ایران، سفیر روسیه را احضار 
و مراتب اعتراض ایران را به او اعلام کرد که سفیر روسیه در ایران 
بعد از احضار گفته بود:مراتب را در اسرع وقت به مسکو منتقل 

خواهد کرد.
این در حالی است که محسن رضایی و علی اکبر ولایتی که 
کمتر موضع انتقادی نسبت به روسیه داشته اند نیز لب به انتقاد 
گشودند. محسن رضایی در توئیتی نوشت:   »روسیه، چین، 
آمریکا و انگلیس بدانند  ایران به دوران قاجار و پهلوی بر نمی 
گردد. جمهوری اسلامی با تمام قدرت از سرزمین، حقوق و ملت 
خود دفاع می کند.  روسیه مواضع خود را اصلاح کند« علی اکبر 
ولایتی که اکنون مشاور امور بین الملل رهبر انقلاب است نیز در 
واکنش به بیانیه مشترک روسیه و شورای همکاری خلیج فارس 
تاکید کرد: »به دوستان روس خود می گوییم که سادگی نکنند.«

آیا ایران تصویر واقعی از چین و روسیه دارد؟
رسمیت  به  در  روسیه  و  چین  کشور  دو  های  گیری  موضع 
شناختن حق اعراب بر جزایر سه گانه، در زمانی انجام می شود 

که سیاست خارجی دولت رئیسی توجه کشورهای ابرقدرت 
شرقی به عنوان تکیه گاهی برای ایجاد اتحادهای راهبردی و 

ایجاد دیوارهای دیپلماتیک در برابر امریکا است.
تحلیل گران سیاسی معتقدند »ایران در یک »بن بست سیاست 
خارجی« قرار دارد. چین و روسیه تصور می کنند، هر اقدامی که 
انجام دهند، حتی اگر به ضرر ایران باشد، ایران نمی تواند کار 
زیادی انجام دهد و با یک بیانیه و اعتراض لفظی، مسئله تمام 
می شود. درواقعیت نیز وقتی چین این رفتار مشابه را انجام داد 
و مالکیت جزایر سه گانه را متعلق به ما ندانست، اقدام خاصی 
انجام ندادیم. چرا این کار را کردیم؟ چون ما در تحریم شدید 
قرار داریم و بیشترین صادرات نفت را به چین انجام می دهیم و 
اغلب وارداتمان نیز از همین کشور است. روسیه نیز بیش از بحث 

تجاری در بعد نظامی و تسلیحاتی با ایران همکاری دارد.«
در همین راستا دکتر»محمدجواد ظریف، وزیر خارجه سابق 
ایران گفت: »برای ایران ضدروس و ضدآمریکا بودن خطرناک 
و سپس  قرار دهیم  اولویت  را  ملی مان  منافع  باید  زیرا  است. 
مخالفت با سلطه آمریکا را مدنظر قرار دهیم.« وی همچنین 
گفت که امروز نباید منتظر ظهور قطب های جدید باشیم، بلکه 
هر قدرت بزرگ و موثری می تواند در بخشی خاص ظهور و بروز 

داشته باشد.«

آیا ایران در نهایت توسط شرکای خود منزوی خواهد شد؟
دولت رئیسی در شرایطی تلاش می کند حفظ روابط تجاری و 
امنیتی خود با چین و روسیه را حفظ کند که اکنون مسئله تحریم 
های امریکا علیه ایران به اهرم فشاری از سوی اعراب، روسیه و 

چین علیه ایران تبدیل شده است.
اهرم فشاری که تا آستانه دست گذاشتن بر تمامیت ارضی 
ایران پیش روی کرده و به نظر می رسد دولت رئیسی با انفعال 
دیپلماتیک در برابر این دو کشور، بعد از آنکه ابتکار عمل در 
سیاست  راهبرد  اتخاذ  با  حالا  داد،  دست  از  را  برجام  مسئله 
همسایگی و تمایل به شرق، بدون ارزیابی زمین بازی بین الملل 
و روابط چین و روسیه با بازیگران خاورمیانه و امریکا، در تحلیلی 
ساده انگارانه، انعقاد قراردادهای 25ساله با چین و روسیه را 

شرطی کافی برای همسویی این کشورها با ایران می داند.
این در حالی است که پاسخ چرایی رفتار چین و روسیه با ایران 
با این دو کشور و  را بایستی در ضعف ایران در تبادل تجاری 
انزوای جهانی آن ارزیابی کرد. انزوایی که کارت های بازی ایران 
را محدود کرده و در برابر رفتار چین و روسیه و حمایت از حق 
اعراب بر جزایر ایرانی، ابتکار عمل برای واکنش سخت تر را از 
ایران گرفته تا آنجا که مدیران عالی رتبه دولت رئیسی در نام بردن 

از »روسیه« در توئیتهایشان احتیاط می کنند.

حمایت روسیه و چین از حق امارات بر جزایر سه گانه ایران

چرا دولت رئیسی در برابر چین و روسیه منفعل است؟

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد رسمی اداره ثبت اسناد و اماک 

شهرستان جعفر آباد
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت شهرستان جعفرآباد 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را بر 
اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح کلاسه ذیل 

تایید نموده اند.
پرونده   1402/03/30 مورخ   ١٤٠٢٦٠٣٣0005000130 شماره  رای   -1
کدملی  به  علی  فرزند  عسگری  مهدیه  خانم   1٤0211٤٤30005000013
0370732537 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث دامداری 
شده بمساحت 2389/12 مترمربع، پلاک فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد 

خریداری مع الواسطه از آقای: امام قلی محمدی مالک رسمی.
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز ،آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت دو ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد  و 
املاک شهرستان جعفرآباد تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند 
براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. )م الف 17414(
 )ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/4/7
تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/4/24
محمد رضا خدایاری
رئیس اداره ثبت اسناد جعفرآباد

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای اکبر صفری به عنوان نماینده اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان 
کهک با تسلیم دو برگ استشهادیه محلی گواهی شده توسط دفترخانه اسناد 
رسمی 2 شهرستان کهک قم مدعی است که سند مالکیت ششدانگ باغ شماره 
پلاک 777 فرعی از 24 اصلی واقع در بخش پنج حوزه ثبتی کهک روستای بیدهند 
که سند مالکیت آن در دفتر 48 صفحه 313 ذیل ثبت 9773 به شماره چاپی 
445304 بنام آقای مراد محمدی فرزند میرزاقا به عنوان تصدی بر موقوفه صادر 
و تسلیم گردیده است سپس اینکه آقای اکبر صفری به عنوان نماینده اداره اوقاف 
و امور خیریه شهرستان کهک طبق وارده شماره 140121730004000424 
مورخ هفتم خرداد ماه یک هزار و چهارصد و دو اعلام نموده سند مالکیت پلاک 
فوق به علت جابه جایی مفقود شده است لذا در اجرای ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نسبت به پلاک فوق الذکر را نموده است 
لذا بدین وسیله مراتب در یک نوبت جهت اطلاع عموم آگهی میگردد تا چنانچه هر 
کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مذکور و یا مدعی وجود اصل سند مالکیت 

نزد خود میباشد اعتراض خود را ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این اگهی با ارائه 
اصل سند مالکیت و یا سند انتقال به اداره ثبت اسناد کهک تسلیم نمایند بدیهی 
است در صورت انقضاء مهلت قانونی و عدم وصول واخواهی و یا در صورت وصول 
اعتراض و عدم ارائه اصل سند مالکیت و یا سند انتقال نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی بنام مالک وفق مقررات اقدام خواهد شد./م )م الف 16572(
جعفر شکوری
 سرپرست اداره ثبت اسناد و اماک کهک
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آگهی فقدان سند مالکیت

بخشنامه دفاتر اسناد رسمی حوزه ثبتی قم
معصومه و بتول آهنگران فرزندان ابراهیم )وراث مرحوم حسن آهنگران( برابر 
درخواست شماره 11304 مورخ 1402/02/27 اعلام داشته که سند مالکیت 
شش دانگ پلاک ثبتی 2098 از 708 از یک اصلی واقع در بخش ثبت 4قم در 
دفتر 22 صفحه 223 ذیل ثبت 2510 بنام حسین موسی زاده برقعی فرزند عباس 
ثبت وسند مالکیت بشماره 3/117380 صادر شده است سپس برابرسند قطعی 
شماره 35913 – 35/07/29 دفتر 4 قم به حسن آهنگران فرزند ابراهیم منتقل 
شده است که سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده است که 
در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد لذا مراتب 
طبق تبصره 2 از ماده 120 آئین نامه قانون ثبت به آن دفترخانه ابلاغ میشود که 
در دفتر مربوط ثبت که چنانچه مابین بخواهند به وسیله اسناد مالکیت اولیه یا 
المثنی معامله ای انجام دهند قبل از انجام معامله وضعیت ملک استعلام و در 
صورت نبودن مانع نسبت به تنظیم سند برابر مقررات اقدام شود و در صورت ارائه 
سند مالکیت اولیه عین سند مذکور را اخذوبه این اداره ارسال دارند./آ)م الف 

)16562
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم
رونوشت : به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای سید محمد مسجدی نماینده حسینیه ایت اله مرعشی نجفی با ارائه دو 
برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که ششدانگ پلاک ثبتی 1 فرعی از 
489 اصلی واقع در بخش یک قم در صفحه 574 دفتر 39 ذیل ثبت 3449 به نام 
سید شهاب الدین نجفی مرعشی نجفی ثبت و سند مالکیت 581513 صادر شده 
است سپس به موجب سند وقف 43414 مورخه 1352/10/06 دفترخانه 3 قم 
به حسنیه ایت اله مرعشی نجفی وقف شده که سند مالکیت اولیه به علت سهل 
انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز 
کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی 

است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 
اقدام خواهد شد. )م الف 16563(

مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم
رونوشت:به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای سید محمد مسجدی نماینده حسینیه ایت اله مرعشی نجفی با ارائه دو برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که ششدانگ پلاک ثبتی باقیمانده 11427 
اصلی واقع در بخش یک قم در صفحه 307 دفتر 439 ذیل ثبت 3774 به نام سید 
شهاب الدین نجفی مرعشی نجفی ثبت و سند مالکیت 581513 صادر شده است 
سپس به موجب سند وقف 3715 مورخه 1345/09/23 دفترخانه 15 قم به 
حسنیه ایت اله مرعشی نجفی وقف شده است که سند مالکیت اولیه به علت سهل 
انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی میگردد چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز 
کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد. )م الف 16564(
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم
رونوشت : به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام

-------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

مصدق  شهود  استشهاد  برگ  دو  ارائه  با  طباطبائی  سادات  منصوره  خانم 
ثبتی  از ششدانگ پلاک  نیم مشاع  و  مالکیت دو دانگ  اعلام داشته که سند 
الکترونیکی  دفتر  ذیل  قم  یک  بخش  در  واقع  اصلی   10259 از  فرعی   139
140120330001032491 به نام خانم منصوره سادات طباطبائی ثبت و سند 
مالکیت تک برگی  909719– ه 1400 صادر شده است که سند مالکیت اولیه به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 16565(
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم
رونوشت : به ستاد اجرائی فرمان حضرت امام
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 شنبه -24 تیر ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5766

غرر الحکم: ح١989

ایمان / گزارش / روح اله کرمانی ؛شهرک لبن بعنوان قطب تولید شیراستان قم این 
روزها وضعیت نامناسبی به لحاظ زیرساختی و بهداشتی دارد که بی توجهی و عدم 
اتخاذ تصمیمات عملیاتی، درآینده نزدیک مشکل آفرین خواهد شد و تبعات بهداشتی 

، اقتصادی و اجتماعی زیادی به همراه خواهد داشت.
شهرک لبن دربلوارخلیج فارس، روبروی آرامستان بقیع درمسیرجاده روستای جنت 
آباد از توابع بخش مرکزی قم  منطقه شمس آباد واقع شده است .این شهرک درسال 
1379باهدف تجمیع گاوداری های شیری مستقردرحومه شهرقم ورعایت مسائل 
بهداشتی احداث شدودرهمان سالهای نخست بسیاری از گاوداری های پراکنده 

دراستان دراین شهرک مستقر شدند.
این شهرک ازهمان ابتدا دارای مشکلات زیرساختی بود ،ولی بعلت رونقی که در 
سالهای اولیه داشت به چشم نمی آمد و حجم بالای تولید شیردراین شهرک، مازاد 
برنیاز استان بود وبه کارخانجات شیراستانهای همجوار منتقل می شد..ظرفیت ایجاد 
شده دراین شهرک396 واحد گاوداری است که از این تعداد300 واحدساخته شده 
است و212 واحد آن نیز در مقطعی فعال بوده اند ولی امروز حدود 100 واحد فعال 
هستند و آنها نیز رغبت زیادی به فعالیت ندارند چرا که ادامه  این شغل باوجود گرانی 
نهاده ها و خوراک و مشکلات عدیده در شهرک و عدم حمایت از سوی مسئولان 
دیگربه هیچ وجه برای آنها توجیه ندارد ودرصورت ادامه این وضعیت بازهم شاهد 
کاهش واحدهای فعال دراین شهرک خواهیم بود.نداشتن مدیریت واحد در شهرک 
و چندگانگی مدیریت وعدم دخالت صاحبان اصلی شهرک ) صاحبان واحدهای 
دامداری ( درمدیریت شهرک وتصمیم گیری از خارج مجموعه و عدم پاسخ گوئی 
و نظارت جدی تصمیم گیران، سبب شده است که شهرک با مشکلات عدیده و به 
هم تنیده ای مواجه باشد که خروج از آن تصمیمات قاطع نهادهای بالادستی ملی 
از جمله وزارت جهاد کشاورزی ، سازمان دامپزشکی کشور ودیگردستگاههای مرتبط 
ملی و استانی را می طلبدکه می بایست در اسرع وقت اتخاذ تصمیم و راهکارارائه 
دهند. چرا که هرگونه تاخیردراین امر موجب بروزمشکلات زیادی خواهد شدبه راحتی 
نمی توان آنها را برطرف کرد و تبعات زیادی به همراه خواهد داشت.نکته قابل تامل 
این است که اداره کل دامپزشکی استان قم پروانه بهداشتی به دامداری های شهرک 

لبن بعلت عدم رعایت الزامات آن نمی دهد!پس چرا این شهرک اجازه فعالیت دارد!
 مشکات شهرک لبن و پیگیری  مستمر دامداران

نبود پست قرنطینه، دستگاه لاشه  به یکدیگر،  نزدیکی دامداری ها  بالاو  تراکم 
سوز،سیستم خودروی ضدعفونی خودروی و حوضچه آب و آهک در ورودی شهرک 
وآب بهداشتی مناسب باوجود احداث ایستگاه تصفیه خانه و تولید آب شیرین و 
بهداشتی ،ورودهای متعدد ، دپوی نامناسب کود، رها بودن زباله ها در سطح شهرک ، 
خاکی بودن بسیار از کوچه ها ،بالا زدن فاضلاب ، ترددوسکونت افراد غیرمرتبط ، دفن 
غیر بهداشتی لاشه های دام های معدوم شده ،تغییر کاربری های غیرمجاز، ورود غیر 
مجاز گاو و گوساله به داخل شهرک ،ایجاد باغ گل در داخل شهرک ، وجود سگ های 

بلاصاحب و ولگردو غیره از مشکلات عمده این شهرک می باشد.
با وجود پی گیری مستمردامداران از مجموعه شرکت تعاونی لبن بعنوان متولی 
نگهداری و نظارت براین شهرک همچنین شرکت بهپرور دامشهر)زیرنظرشرکت جاهد 
و موسسه جهاد استقلال ( برای رفع مشکلاتی که در بالاذکر شداقدام عملی صورت 
نگرفت.آنها با ناامیدی از این دو مجموعه به سراغ سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
نیز رفته اندو طی نشستی با مهندس حاجی رضا مدیر سازمان مشکلات خود را بازگو 
نموده وایشان هم قول پی گیری دادند، ولی بازهم اقدام عملی صورت نپذیرفت و 

گامی در جهت حل مشکلات برداشته نشد . 
عدم ورود جدی دستگاههای مرتبط  به مشکلات شهرک لبن دراستان قم سبب 
شد ،تولیدکنندگان این شهرک  با نامه نگاری مشکلات خود را به اطلاع بخش های 
مرتبط با وزارت خانه جهاد کشاورزی و سازمان دامپزشکی کشوربرساند و همین نامه 
نگاری ها سبب شد که مشکلات این شهرک در دستور کاربازرسی سازمان دامپزشکی  

قرارگیرد.
روز یکشنبه 18 تیرماه مهندس مهریزی بازرس ویژه سازمان دامپزشکی کل کشور 
درسفری به قم سرزده از بخش های  مختلف شهرک لبن بازدید کرد.دراین بازدید که 
بیش از 4 ساعت به طول انجامید بازرس ویژه سازمان دامپزشکی کل کشور به همراه 
تعدادی از صاحبان دامداری ها که از حضور وی در شهرک مطلع شده بودند ازنزدیک 

در جریان مشکلات مطرح شده قرار گرفت. وی، وجود بخش زیادی از مشکلات 
مطرح شده توسط دامداران را تایید و قول پی گیری دادند. 

اجازه داده شود شهرک لبن تغییر کاربری دهد
یکی از دامداران درحاشیه این بازدید درگفت و گو با خبرنگارما با اشاره به اینکه بنای 
شهرک لبن ازابتدا غیر علمی و اشتباه بوده است گفت :درساخت شهرک لبن قانون 
نظام جامع دامپروری رعایت نشده است و به هیچ وجه به درد دامداری نمی خورد 
و طرح احداث این شهرک شکست خورده است ولی هیچ مسئولی جرات اعلام آن 
را ندارد. وی افزود:امیدواریم دولت انقلابی سیزدهم این جسارت را داشته باشد و 
ورشکستگی طرح احداث این شهرک را اعلام نماید و دستورات رابرای تغییر کاربری 
این شهرک صادرنماید ودامداران این شهرک را از مشکلات زیادی که در آن غوطه 
ور هستند نجات دهند. وی ادامه داد: متولیان ساخت شهرک لبن باید پاسخگوی 
دامداران باشند و در صورت احراز تخلفات ، آنها باید به دامداران خسارت دیده در طول 

سالهای فعالیت این شهرک خسارت بدهند.
مسئول نظارت فنی و بهداشتی شهرک لبن :

شهرک لبن پشتوانه قوی اجرایی و نظارتی ندارد
ایمان  گو خبرنگار  و  در گفت  نیز  لبن  بهداشتی شهرک  و  فنی  نظارت  مسئول 
اظهارداشت:متاسفانه شهرک لبن از یک پشتوانه اجرایی و نظارتی قوی و محکمی 
برخوردار نیست و همین امرسبب شده است که به دامداران زحمتکش خسارت های 

زیادی وارد شود.
دکتر امیرمومن پوراظهارداشت :تاکنون درخصوص مشکلات شهرک لبن 315نامه 
به ارگان ها ، دستگاهها و بخش های مختلف ارسال نموده ایم که متاسفانه درصد کمی 

از مشکلات برطرف شده است.
وی افزود: درب های غیرمجاز یکی از مشکلات جدی شهرک است که باجود پی 

گیری های زیادهنوز به طور صددرصد مطمئن مسدود نشده اند.
وی ادامه داد: یکی دیگرازمشکلات، دپو کود مقابل دامداری ها است که با وجود 
صدوراخطار به دامداری ها هنوز وجود دارد که این کار موجب  آلودگی  شهرک می 
شود.این درحالی است که می بایست یک محل مناسب و بهداشتی  برای دپو کود در 

شهرک وجود داشته باشد که وجود ندارد.
مومن پورتصریح کرد: نبود دستگاه لاشه سوز یکی از دیگر مشکلات است که به 
اطلاع شرکت بهپروردامشهر رسانده ایم و آنهابرای حل این  مشکل بخشی از انتهای 
شهرک را برای حفرو دفن لاشه ها اختصاص داده اند ولی چون اصولی انجام نمی 
شود سگ ها لاشه ها را در می آورند که مشکلات بهداشتی به همراه دارد ،با این وجود 

شاهد رها کردن لاشه ها در سطح شهرک نیزهستیم.
مسئول نظارت فنی و بهداشتی شهرک لبن خاطر نشان کرد : یکی دیگر از مشکلات 
این شهرک نگهداری گوسفند در کنار گاو هست که بسیار خطرناک است این زمینه با 

کمک دامداران توانسته ایم این مشکل را به حداقل برسانیم.
بازرس ویژه سازمان دامپزشکی کشور :

مدیریت شهرک لبن باید به دامداران  واگذارشود
بازرس ویژه سازمان دامپزشکی کشور درپایان این بازدید در گفت وگو با خبرنگار ما 
گفت:علت اصلی بسیاری از مشکلات شهرک لبن چندگانگی درمدیریت و نظارت 
است که درابتدا امر باید یک متولی برای شهرک انتخاب و مشکلات و پی گیری ها را 

از آنها مطالبه نمایند.
به  لبن که  وارده دامداران شهرک  افزود:امروزبراساس شکایت  مهندس مهریزی 
وزارت جهاد کشاورزی و سازمان دامپزشکی  واصل شده بود مبنی برمشکلات زیاد 
این شهرک به قم سفرکردیم و ازنزدیک و بصورت میدانی و ملاقات جهره به چهره با 

دامداران  درجریان مشکلات قرار گرفتیم.

وی اضافه کرد :مشکلات چندین ساله شهرک لبن را نمی شود یک شبه حل کرد 
ولی این قول را می دهم که پی گیر جدی مشکلات دامداران این شهرک در سطح 

وزارت جهاد کشاورزی و سازمان دامپزشکی کشورباشم.
بخش عمده مشکات شهرک لبن بعلت چندگانگی درمدیریت است 

مهریزی با اشاره به اینکه بخش عمده مشکلات شهرک لبن بعلت چندگانگی 
درمدیریت است )جهادکشاورزی استان ، جهاد استقلال ، شرکت بهپرور (که باید 
مدیریت شهرک به صاحبان اصلی شهرک یعنی دامداران واگذار شود گفت:شرکت 
تعاونی شهرک باید طی یک مدت زمان مشخص که بعدا اعلام خواهم کرد تمام تلاش 
خود را به کار گیرد و همه دامداران شهرک را ترغیب به عضویت در شرکت تعاونی نماید، 
اگر یک نفر هم حاضر به عضویت نشود مجبوریم شرکت تعاونی را منحل نماییم ویک 
تشکل جدید از طریق استانداری و دیگردستگاههای مرتبط تشکیل خواهیم داد که 

به مراتب قوی تر از شرکت تعاونی عمل خواهد کرد.
بازرس ویژه سازمان دامپزشکی کشوردرادامه از دامداران خواست مشکلات شهرک 
را بصورت تیتر وار با ارائه  راهکار پیشنهادی در اختیاربنده گذاشته شود تصریح 
کرد:گزارش مستند این بازدید را درمدت زمان کوتاه آماده و در اختیار بخش های 
تصمیم گیردر وزارت جهاد کشاورزی، سازمان دامپزشکی و احیانا دستگاههای در 

استان قم ارسال خواهد شد تا اقدامات لازم از سوی آنها صورت پذیرد.
حضورنمایندگان  با  ای  جلسه  کرد  خواهیم  تلاش  آن  از  :پس  داشت  بیان  وی 
دامداران شهرک )یانمایندگان شرکت تعاونی درصورتی که مورد پذیرش همه دامداران 
قرارگیرد یا نمایندگانی از تشکل جدیدی که شکل خواهد گرفت( و بخش های مرتبط  
در وزارت جهاد کشاورزی و سازمان دامپزشکی کشور تشکیل خواهیم داد وبا اتخاد 
راهکار و تنظیم صورت جلسه  ای سعی خواهیم کرد اقدامات گام به گام  که براساس 
اولویت  های که مشخص خواهد شد برای رفع مشکلات دامداران شهرک لبن قم 
عملیاتی نماییم.  وی خاطرنشان کرد : بخشی از مشکلات شهرک لبن مربوط به 
ساختار فیزیکی دامداری ها است این موضوع به معاونت تولیدات دامی وزارت جهاد 
کشاوری مربوط است که به آنها ارجاع خواهد شد تا با استفاده از تجربیات و نظرات 

علمی نسبت به اصلاح ساختارفیزیکی دامداری ها به لحاظ بهداشتی اقدام شود .
مدیرکل  به  موارد  نیز  بهداشتی  مشکلات  دربحث  داد:  ادامه  مهریزی  مهندس 
دامپزشکی استان منتقل خواهد شد واز وی می خواهیم طی مدت زمان مشخص 

برای رفع آن اقدام نماید.
مدیرکل دامپزشکی استان قم :

رسیدگی به مشکات به عهده مدیریت شهرک لبن است
این درحالی است که مدیرکل دامپزشکی استان قم چهارم تیرماه در گفت و گو با ایرنا 
گفته است: رعایت اصول بهداشتی و قرنطینه ای درشهرک لبن مناسب نیست که این 

می تواند باعث متضرر شدن دامدار شود.
حسن توحیدی مهرافزود: تراکم بالا، نزدیکی واحدهای دامی به یکدیگر، دپوی 
نامناسب کود و فضولات حیوانی، تردد افراد غیرمرتبط ، تغییر کاربری های غیرمجاز، 

وجود سگ های بلاصاحب و ولگرد از جمله مشکلات شهرک مذکور می باشد.
وی اضافه کرد: عدم مدیریت یکپارچه، ورود و خروج گسترده و بدون مجوز دام و 
دفن غیر اصولی و غیر بهداشتی لاشه دام های تلف شده از دیگر مشکلات شهرک 
لبن است.وی ادامه داد: در بعضی از واحدها اصول بهداشتی و نگهداری دام خوب و 
در بعضی رعایت چندانی نمی شود. توحیدی مهر خاطرنشان کرد: رسیدگی به موارد 
فوق بر عهده مدیریت شهرک بوده و علی رغم جلسات برگزار شده، مکاتبات و پیگیری 

موارد، کماکان مشکلات و معضلاتی وجود دارد.
شهرک لبن امروز دروضعیتی قرار گرفته است که هیچ مجموعه ای در استان حاضر 
به پذیرش  مسئولیت آن نیست که این زنگ خطری است که باید جدی گرفته شود 
چرا که مشکلات شهرک با سلامت مردم مرتبط است و نمی توان به راحتی از کنار 
آن گذشت .به هرحال امید می رود این بازدید طلیعه ای باشد برای حل مشکلات 
چندین ساله شهرک لبن و دریک پروسه زمانی معقول شاهد رفع مشکلات بهداشتی 
و ساختاری این شهرک و رضایتمندی دامداران و رونق هرچه بیشتر این قطب تولید 
شیراستان باشیم. اگرهم مسئولان برنامه دیگری برای این شهرک دارند شفاف اعلام 
نمایند تا دامداران براساس آن اقدام نمایند و بیش از این دچار خسارت و زیان و 

ورشکستگی نشوند.

شهرک لبن در وضعیت قرمز!
گزارش»ایمان«ازحال ناخوش قطب تولید شیر قم؛

وجود سگ های ولگرد و بدون صاحبوجود باغ گل در داخل شهرک لبننگهداری غیر بهداشتی کود وفضولات دامی

دفن غیر بهداشتی لاشه های دام های معدوم شدهوضعیت داخلی دامداری ها


